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Να κλείσουν 
τα γήπεδα 

να τελειώνουμε

EUROPA

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο

Το επόμενο κρίσιμο 
Ευρωπαϊκό Συμβούλιο: 

Η ατζέντα 
και οι προκλήσεις
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«Δεν θα προδώσουμε 
τους ηθικούς κανόνες 

της πολιτικής»
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Γράφουν

ΝOΤΗΣ ΜΑΡΙΑΣ
Ιστορικό φλασμπάκ στο Σύμφωνο 
Φιλίας Βενιζέλου-Ινονού του 1930 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΊΝΟΣ Σ. ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ
Οι άμεσες ξένες επενδύσεις 
αποτελούν μια νέα
πρόκληση για την ΕΕ

ΔΗΜHΤΡΗΣ ΜΑΡΔΑΣ
Λαθρεμπόριο καυσίμων: 
Το κράτος είτε καθυστερεί 
είτε δεν κάνει ό,τι οφείλει
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ΣΕΛ. 20-21

Τι συμβαίνει 

τελικά μεταξύ τους;

ΧΡΙΣΤΙΔΟΥ - ΣΤΑΝΚΟΓΛΟΥ

ΚΑΤΕΡΙΝΑ 
ΚΑΙΝΟΥΡΓΙΟΥ

Πως περνάει 

τον ελευθερό της
χρόνος;

Kάθε Σάββατο το superπεριοδικό 
με gossip, μόδα και «ζουμερά» 

καλλιτεχνικά παρασκήνια
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ΣΟΦIΑ 
ΒΟYΛΤΕΨΗ

Από τη δημοσιογραφία 
στο «μικρόβιο» 
της πολιτικής

ΦΑΛΚΟΝΕΡΑ 57 XΡΟΝΙΑ ΠΡΙΝ

Πώς 217 άνθρωποι
χάθηκαν στο ναυάγιο

ΟΡΓΗ ΣΤΗΝ ΚΟΙΝΩΝΙΑ
ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΧΟΥΛΙΓΚΑΝ 

ΤΣΑΚIΣΤΕ ΤΟΥΣΤΣΑΚIΣΤΕ ΤΟΥΣ
Στυγνοί δολοφόνοι θέλουν αίμα στα γήπεδα

ΟΠΑΔΙΚΗ ΒΙΑ ΣΤΟΥ ΡΕΝΤΗ - 
ΔΟΛΟΦΟΝΙΚΗ ΕΠΙΘΕΣΗ

Τρεις ύποπτοι 
στο μικροσκόπιο των Αρχών
Τρεις ύποπτοι 
στο μικροσκόπιο των Αρχών
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ΣΥΡΙΖΑ

Πανελλήνιες Ομοσπονδίες 
Αξιωματικών και Υπαξιωματικών ΕΛΑΣ

Σκορποχώρι, ψάχνουν 
από δω και από κει 

μέλη για την 
Κεντρική Επιτροπή

Σφίγγει ο κλοιός 
για τον βασανιστή -

Ποιοι είναι 
στο… κάδρο

ΣΕΛ. 4

ΣΕΛ. 6

Κύριε πρωθυπουργέ,Κύριε πρωθυπουργέ,

EKTAKTH ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΤΟ ΜΑΞΙΜΟΥ 

«Κλείστε όλα 
τα γήπεδα… τώρα» 

ΣΕΛ. 4, 27

ΧΑΣΚΙ - ΑΡΑΧΟΒΑ 



«P»

Ιδιοκτησία: POLITICAL PUBLISHING IKE

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ: Kώστας Τσιτούνας

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ ΣΥΝΤΑΞΗΣ: Mάνος Πιτσιδιανάκης

ΑΡΧΙΣΥΝTΑΚΤΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚOY: Βαγγέλης Κατσορίδας

ΑΡΧΙΣΥΝΤAKTEΣ: Ελένη Μπέρτσου
Μίλτος Σακελλάρης

ΣΥΝΤΑΚΤΗΣ ΥΛΗΣ: Νίκος Τσούρτης

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΙΚΗ ΟΜΑΔΑ:

Μαρία Δεδούση, Έλλη Τριανταφύλλου, 

Σπύρος Καπράλος, Γιώργος Παπακωνσταντίνου, 

Αντώνης Αντωνόπουλος, 

Αντώνης Αναστασόπουλος, Σωτήρης Πίκουλας,

Στέλλα Παπαμιχαήλ, Γιάννης Παργινός, 

Aλεξία Τασούλη, Bασίλης Σκουλαράκος, 

Αμαλία Κάτζου, Λουκάς Γεωργιάδης, 

Κατερίνα Παπακωστοπούλου,   

Λία Κοντοπούλου, Γιώργος Λαιμός, 

Nίκος Τσιλιπουνιδάκης, 

Ρεγγίνα Σαβούρδου, Μιχάλης Mαστοράκης, 

Δήμητρα Δάρδα,  Άλκης Φιτσόπουλος, 

Γιώργος Ανδρής (Αυτοκίνητο) 

ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ / ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΟΙ:
Κωνσταντίνος Αραβώσης, Καθηγητής ΕΜΠ
Ναπολέων Μαραβέγιας,  τ. υπουργός - αντιπρύτανης ΕΚΠΑ, 
Θανάσης Διαμαντόπουλος, Καθηγητής, 
Διεθνών και Ευρωπαϊκών Σπουδών στη Πάντειο
Κώστας Κόλλιας, Πρόεδρος ΟΕΕ (προσκεκλημένος αρθρογράφος)
Βασίλης Κορκίδης, Πρόεδρος ΕΒΕΠ
Νότης Μαριάς, Καθηγητής Θεσμών Ε.Ε. Πανεπιστημίου Κρήτης 
(πρώην ευρωβουλευτής)
Γιώργος Μέργος, Καθηγητής Οικονομικών Επιστημών
Θανάσης Παπαμιχαήλ, Επικοινωνιολόγος
Ιωάννης Π. Παναγιωτούλιας, δρ Χημείας - Τεχνολογίας και Διαχείρισης
Περιβάλλοντος, μέλος της Επιστημονικής Επιτροπής του Κλεισθένη

ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΨΗΦΙΑΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ

POLITICAL ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ  ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ:
Aριέτα Μουρτοπάλλα

ΕΜΠΟΡΙΚH ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ:  

Μαρίνα Πέππα

ΥΠΕΥΘΥΝΟΣ ΑΤΕΛΙΕ: 
Βασίλης Υψηλός
ΑΤΕΛΙΕ: 
Κατερίνα Χατζηλαζάρου

ΔΙΟΡΘΩΣΗ ΚΕΙΜΕΝΩΝ:
Κώστας Κουτσογιάννης,
Μαριλένα Ιορδανίδου

EKΔΟΤΗΣ: Νικόλαος Γ. Καραμανλής

ΓΡΑΦΕΙΟ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ: Επικεφαλής: Δημήτρης Δραγώγιας
Φιλίππα Βλαστού, Ανδρονίκη Ζαφειρίου, Αναστασία Καρυπίδου, Φένια Κλιάτση, Δημήτρης Συρμάτσης

Στοιχεία Υπευθύνου Προστασίας Δεδομένων: Ιωάννης Σαρακηνός dpo@sarakinoslaw.com

Διεύθυνση: Συγγρού 206, Αθήνα •Τηλέφωνο: 210-9568066 • FAX: 210-3645608   • www.political.gr

ΣΑΒΒΑΤΟ 9 ΔΕΚΕMBΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Ο Τούρκος 
πρόεδρος είναι τελικά

ο… άρχοντας 
των μεταμφιέσεων

Ο
Τούρκος πρόεδρος έχει τη μοναδική ικανό-
τητα να προσαρμόζεται στο περιβάλλον
όπως ο χαμαιλέοντας. Αλλάζει χρώμα ανά-

λογα με το πού βρίσκεται και καταφέρνει να προστα-
τεύει κυρίως τον εαυτό του. Με μια τέτοια μεταμφίε-
ση ήρθε και στην Ελλάδα και κατάφερε για επτά ώρες
να παραμείνει περίπου άφωνος. Ένα πολιτικό ζώο
που αλλάζει την εμφάνιση του δέρματός του για να
εναρμονιστεί με το περιβάλλον στο οποίο βρίσκεται.

Το ερώτημα του ενός εκατομμυρίου είναι γιατί
μπήκε στη διαδικασία να ποιεί, όπως λέμε, την νήσ-
σαν σε αυτή την επίσκεψή του και να εμφανιστεί με
ένα άλλο προσωπείο, Ήταν ένας άλλος, αγνώριστος
Ερντογάν, που υπερασπίστηκε το Διεθνές Δίκαιο και
τη Χάγη. Απίστευτα πράγματα, πλην όμως πολύ χρή-
σιμα για τον ίδιο. Το χθεσινό ρεσιτάλ ερμηνείας που

έδωσε ο Ταγίπ Ερντογάν θα το χρησιμοποιήσει για να
ξανανοίξει τον δίαυλο επικοινωνίας με τις ΗΠΑ, τον
ΟΗΕ, την ΕΕ. Ήδη δέχεται τρομερές πιέσεις όχι μόνο
από τις ΗΠΑ, αλλά και συνολικά από την Ευρώπη,
αφού ως γνωστόν οι ενταξιακές διαδικασίες της χώ-
ρας του έχουν παγώσει από το 2018. Και δεν είναι μό-
νο αυτό. Η οικονομική δυστοκία στο εσωτερικό της
Τουρκίας τον αναγκάζει να απευθυνθεί στη Δύση.
Δεν φτάνουν μόνο οι επισκέψεις στο Κατάρ για να
σωθεί η Τουρκία. Όμως, η Τουρκία είναι «πλήρως
απομονωμένη» στη διεθνή σκηνή και πρέπει να εγ-
καταλείψει τον επιθετικό λόγο της, αν θέλει να ανα-
πτύξει τις σχέσεις της με την Ευρωπαϊκή Ένωση,
όπως δήλωσε την Τετάρτη 6/12 στην Κωνσταντινού-
πολη ο εισηγητής του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για
την Τουρκία Νάτσο Σάντσεθ Αμόρ.

Η παραπάνω δήλωση εξηγεί τα πάντα ή σχεδόν τα
πάντα για την αλλαγή στρατηγικής από τον Τούρκο
πρόεδρο. «Εγώ, παιδιά, άλλαξα. Δεν είδατε πόσο ει-
ρηνιστής είμαι; Πόσο πολύ αγαπώ τους Έλληνες και
δεν πρόκειται να τους ενοχλήσω; Δώστε μου λοιπόν
αναβάθμιση F-16, δώστε μου F-35, δώστε μου λεφτά
για το Μεταναστευτικό, δώστε μου ό,τι έχετε». Πι-
στεύει ότι η στάση του αυτή είναι το διαβατήριο που
χρειάζεται για να πείσει τους υπόλοιπους δυτικούς
ότι δεν είναι καθεστωτικός.

Ο Ερντογάν ξέρει πολύ καλά ότι η γέφυρα για να
περάσει στη Δύση (όχι να δεθεί στο άρμα της Δύσης,
αλλά απλώς να ελπίζει σε οικονομική βοήθεια) είναι
η Ελλάδα. Τη γέφυρα αυτή δεν μπορεί ούτε να την
αποφύγει ούτε να την ανατινάξει… 

Το διαβατήριο που ψάχνει 
ο Ταγίπ για να μπαινοβγαίνει στη Δύση 
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Η
τελευταία σταγόνα που έπεσε στο ξεχειλισμένο
ποτήρι της οπαδικής βίας ήταν για την κυβέρνηση
η δολοφονική επίθεση εναντίον του 31χρονου

αστυνομικού στου Ρέντη. Η οργή για το νέο κρούσμα είναι
διάχυτη στις τάξεις της κυβέρνησης και αυ-
τό θα μεταφραστεί στην κλιμάκωση της αν-
τίδρασης της Πολιτείας, όπως άλλωστε ήταν
και η ρητή προειδοποίηση που είχε απευ-
θύνει το περασμένο καλοκαίρι ο Κυριάκος
Μητσοτάκης. Σε αυτό το φόντο συγκαλείται
στις 11.00 το πρωί υπό τον πρωθυπουργό
στο Μέγαρο Μαξίμου διυπουργική σύσκε-
ψη με τη συμμετοχή των υπουργών Επικρα-
τείας Άκη Σκέρτσου, Σταύρου Παπασταύ-

ρου, του υφυπουργού στον πρωθυπουργό Γιάννη Μπρατά-
κου, αλλά και των συναρμόδιων υπουργών Προστασίας του
Πολίτη Γιάννη Οικονόμου, Αθλητισμού Γιάννη Βρούτση και
του υπουργού Δικαιοσύνης Γιώργου Φλωρίδη.

Χτύπημα διαρκείας 
«Δεν θα συνεχίσουμε να παρακολουθούμε αυτά τα φαι-

νόμενα ως μια συμβατική κατάσταση, πάμε σε ριζικές πα-
ρεμβάσεις», ήταν το μήνυμα που εξέπεμπαν μέσω της «Po-
litical» κυβερνητικοί αξιωματούχοι, θέλοντας να δώσουν
το στίγμα των ανακοινώσεων που δεν αποκλείεται να γίνουν
εντός της ημέρας και μάλιστα στο υψηλότερο επίπεδο. Σε
ό,τι αφορά το είδος και το περιεχόμενο των δραστικών μέ-
τρων τηρείται σιγήν ιχθύος, αλλά αρμόδιοι παράγοντες
προϊδεάζουν για ένα χτύπημα διαρκείας με το οποίο θα
σπάσει το απόστημα που μολύνει τον αθλητισμό και τη χώρα
μας. «Οι δράστες όλων αυτών των φρικτών εγκλημάτων δεν
έχουν καμία σχέση ούτε με τον αθλητισμό ούτε με τους
εκατομμύρια φιλάθλους που θέλουν να πάνε στο γήπεδο.
Είναι κοινοί εγκληματίες που, με την ανοχή κάποιων, απει-
λούν και κάποιες φορές αφαιρούν ανθρώπινες ζωές και
καταστρέφουν περιουσίες», ήταν η σκληρή γλώσσα που
χρησιμοποίησε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μα-
ρινάκης, κατά την ενημέρωση των πολιτικών συντακτών.

Προτάσεις 
Σύμφωνα με μια ασφαλή γραμμή πληροφοριών, στα χέ-

ρια του πρωθυπουργού βρίσκονται μέτρα όπως το κλεί-
σιμο των γηπέδων, αλλά και όπλα που διαθέτει στη
φαρέτρα της η κυβέρνηση μετά τις αλλαγές και
τις προσθήκες που δρομολόγησε στη νομο-
θεσία τον περασμένο Αύγουστο. Σε εκείνη
τη σύσκεψη με τους Big-4 του ελληνι-
κού ποδοσφαίρου και παρουσία του

προέδρου της ΟΥΕΦΑ, ο Κυριάκος Μητσοτάκης είχε θέσει
προ των ευθυνών τους τούς παράγοντες του ποδοσφαίρου
αλλά και συνολικά του επαγγελματικού αθλητισμού, με την
αυστηρή προειδοποίηση ότι εάν χρειαστεί η Πολιτεία δεν
θα διστάσει να χρησιμοποιήσει το ύστατο μέτρο του απο-
κλεισμού των ομάδων από τις ευρωπαϊκές διοργανώσεις.
Σε κάθε περίπτωση, αυτή η κλιμάκωση στην οποία είχε
αναφερθεί ο πρωθυπουργός έχει και προηγούμενο στάδιο
που προβλέπει το κλείσιμο των θυρών των οργανωμένων
οπαδών. 

Εφαρμογή
Περαιτέρω και παρά τη σταθερή θέση ότι έχουν γίνει βή-

ματα προς την κατεύθυνση που έχει χαράξει ο Κυριάκος
Μητσοτάκης, αναμένεται να ζητηθεί η αναλυτική επισκό-
πηση στην εφαρμογή όλων των μέτρων που δρομολογήθη-
καν πριν από περίπου τρεις μήνες. «Οι πολλές πράξεις που
έχουν γίνει πρέπει να γίνουν περισσότερες. Είναι δεδομέ-
νο ότι η εγκληματικότητα τρέχει με μια ταχύτητα και εμείς
πρέπει να τρέξουμε πιο γρήγορα», όπως λένε χαρακτηρι-
στικά από την κυβέρνηση. Η εστίαση μεταξύ άλλων θα αφο-
ρά προφανώς και τη συμμόρφωση των εμπλεκόμενων πα-
ραγόντων του αθλητισμού που έχουν κληθεί ήδη από τον

αθλητικό νόμο που ψηφίστηκε την προηγούμενη τετραετία
να προβούν σε σειρά αλλαγών.

Σε κάθε περίπτωση, την κυβερνητική κινητοποίηση προ-
καλεί η διάχυση της οπαδικής βίας ακόμη και σε αθλήματα
που μέχρι πρότινος δεν παρήγαν τέτοια φαινόμενα. «Πλέον
η κατάσταση δείχνει ότι μπορεί να ξεφύγει, έχουμε ξεπε-
ράσει και το μη παρέκει», έλεγε υψηλόβαθμός κυβερνητι-
κός αξιωματούχος, δείχνοντας προς την κατεύθυνση των
αλλαγών που πρέπει να επέλθουν και στο επίπεδο της δι-
καιοσύνης. Ζητούμενο σε αυτό το πεδίο είναι η αυστηρο-
ποίηση των ποινών να συνοδεύεται όπως λένε από το κυ-
βερνητικό στρατόπεδο και από την πραγματική έκτισή τους.
Εξού και η παρουσία του Γιώργου Φλωρίδη στη σύσκεψη, ο
οποίος μιλώντας την Παρασκευή στο ραδιόφωνο του ΣΚΑΪ
έκανε λόγο για ριζικές αλλαγές που θα ανατρέπουν τον τρό-
πο που αντιμετωπίζονται δικονομικά τα φαινόμενα της οπα-
δικής βίας.

Στο Μέγαρο Μαξίμου πάντως δεν άφηναν αναπάντητη τη
στείρα κριτική από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ, υπενθυμίζον-
τας το βεβαρυμένο παρελθόν του στη διακυβέρνηση της
χώρας και ειδικά τις αλλαγές στους Ποινικές Κώδικες που
η κυβέρνηση Τσίπρα είχε φέρει στο παρά ένα των εθνικών
εκλογών του 2019.

Κυβερνητική οργή 
ΟΠΑΔΙΚH ΒIΑ 

Κύριε πρωθυπουργέ,
τσακίστε τους!

Ένας Έλληνας αστυνομικός νοσηλεύεται σε
εξαιρετικά κρίσιμη κατάσταση εξαιτίας δολο-
φονικής επίθεσης από κάποιους εγκληματίες
που εξυπηρετούν συγκεκριμένα σκοτεινά
συμφέροντα και επιχειρούν συνθήκες απο-
σταθεροποίησης στον ελληνικό αθλητισμό. Η
οργή στην ελληνική κοινωνία για τους χούλιγ-
καν, οι οποίοι αποτελούν μέρος εγκληματικής
οργάνωσης, ξεχειλίζει. Ο πρωθυπουργός Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης έχει χρέος να σπάσει
άμεσα το απόστημα και να τσακίσει όλον αυτό
τον βρόμικο υπόκοσμο που κινείται γύρω από
τον ελληνικό αθλητισμό.

Ως εδώ! Είναι ζήτημα δημοκρατίας, ζήτημα
τιμής για τους άνδρες της Ελληνικής Αστυνο-
μίας, ζήτημα υψίστης εθνικής ασφαλείας. Να
εφαρμοστεί το δόγμα του Νόμου και της Τάξης
με τον πιο σκληρό τρόπο και να αποδοθούν στη
δικαιοσύνη όχι μόνο οι φυσικοί αυτουργοί του
εγκλήματος αλλά και οι ηθικοί αυτουργοί που
υποκινούν το οργανωμένο έγκλημα στους χώ-
ρους του αθλητισμού. 

Κ.Τ.

Γιώργος 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

«Δεν θα συνεχίσουμε να παρακολουθούμε αυτά 
τα φαινόμενα ως μια συμβατική κατάσταση, πάμε 
σε ριζικές παρεμβάσεις», ήταν το μήνυμα που εξέπεμπαν
μέσω της «Political» κυβερνητικοί αξιωματούχοι
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Σ
υνεδριάζει σήμερα η Κεντρική Επι-
τροπή του ΣΥΡΙΖΑ για πρώτη φορά
μετά τις δύο διαδοχικές διασπάσεις

του κόμματος που σηματοδότησαν οι απο-
χωρήσεις πρώτα της Ομπρέλας και έπειτα
των 6+6 και τον σχηματισμό της Κοινοβου-

λευτικής Ομάδας της Νέας
Αριστεράς με επικεφαλής
τον Αλέξη Χαρίτση.

Η Κεντρική Επιτροπή του
κόμματος αναμένεται να
αποφασίσει -οριστικά επιτέ-
λους- για την ημερομηνία
διεξαγωγής του Συνεδρίου
του ΣΥΡΙΖΑ που μπορεί να

έχει προγραμματιστεί για το τέλος Φεβρουα-
ρίου, όμως κάποια στελέχη ήθελαν την εκ
νέου αναβολή του με τη δικαιολογία πως
υπάρχει το ενδεχόμενο νέου κλίματος εσω-
στρέφειας τόσο κοντά στις ευρωεκλογές.

Ο Στέφανος Κασσελάκης στη συνεδρία-
ση της Πολιτικής Γραμματείας μεσοβδό-
μαδα επέμεινε στη διεξαγωγή του στον
χρόνο που έχει αποφασιστεί. Αυτό που
αποφασίστηκε να αναβληθεί είναι η εκλο-
γή της νέας Κεντρικής Επιτροπής, για την
οποία πρέπει να υπάρξει διαδικασία αντί-
στοιχη με εκείνη της εκλογής προέδρου το
καλοκαίρι. Και αυτό καθώς το καταστατικό
του κόμματος προβλέπει την εκλογή της
από τη βάση.

Αποχωρήσεις
Η συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής

του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία θα
πραγματοποιηθεί στο ξενοδοχείο Caravel
και όχι στο President, όπως η επεισοδιακή
των αρχών του Νοεμβρίου, και θα ανοίξει
με την ομιλία του προέδρου του κόμματος
στις 11.30.

Λίγο πριν από τη νέα συνεδρίαση της
Κεντρικής Επιτροπής πάντως υπήρξαν δύο

ακόμη ανακοινώσεις αποχωρήσεων. Μία
του Γιάννη Δραγασάκη, ο οποίος παραιτή-
θηκε από μέλος της Κεντρικής Επιτροπής
αλλά παρέμεινε μέλος του ΣΥΡΙΖΑ, και μία
του Γιώργου Βαρεμένου, ο οποίος αποχώ-
ρησε συνολικά από το κόμμα.

Ο άλλοτε αντιπρόεδρος της κυβέρνησης
Τσίπρα και επικεφαλής του οικονομικού
επιτελείου του κόμματος Γιάννης Δραγα-
σάκης δημοσίευσε εκτενές άρθρο στην
προσωπική του ιστοσελίδα, που χαρακτή-
ριζε «συμβολή στον προσυνεδριακό διά-
λογο»: «Στο σοκ της εκλογικής συντριβής
προστέθηκε το σοκ από την παραίτηση του
Αλέξη Τσίπρα από τη θέση του προέδρου. Η
εκλογή του Στέφανου Κασσελάκη αποστα-
θεροποίησε περαιτέρω τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ,
καθώς σημαντικό τμήμα του κόμματος είδε
με επιφύλαξη, ακόμη και εχθρικά την
εκλογή ενός παντελώς άγνωστου και άσχε-
του με την υπόθεση της Αριστεράς ανθρώ-
που στην ηγεσία του κόμματος».

Σύμφωνα μάλιστα με τον ίδιο, τα αίτια της

συντριβής του ΣΥΡΙΖΑ εδράζονται όχι μόνο
στην κυβερνητική του θητεία αλλά και στην
προπαρασκευή της: «Η αφετηρία των δομι-
κών προβλημάτων του ΣΥΡΙΖΑ, κατά τη
γνώμη μου, βρίσκεται στο γεγονός ότι ανέ-
λαβε ένα εξαιρετικά δύσκολο κυβερνητικό
εγχείρημα χωρίς οι αναγκαίες προϋποθέ-
σεις να είναι ώριμες σε επαρκή βαθμό. Την
περίοδο 2012-2014 ο ΣΥΡΙΖΑ έκανε μια τε-
ράστια προσπάθεια προετοιμασίας και πα-
ρόλο που ξεκινούσε χωρίς καμία προ-
ηγούμενη κυβερνητική εμπειρία, δημι-
ούργησε βασικές προϋποθέσεις κυβερνη-
σιμότητας. Όμως, παρά τη “βίαιη ωρίμανσή
του”, μπήκε στη μάχη της δύσκολης διακυ-
βέρνησης με σοβαρές για ένα αριστερό εγ-
χείρημα ελλείψεις: ασθενές και διχασμένο
κόμμα, αδύναμοι δεσμοί με την κοινωνία,
ισχνή παρουσία στα συνδικάτα, σχεδόν
πλήρης απουσία από το κράτος, τους θε-
σμούς, την Αυτοδιοίκηση σε σχέση πάντα
με τις απαιτήσεις της διακυβέρνησης».

Παράλληλα, ο Γιάννης Δραγασάκης ανα-

φέρεται και στην ομάδα που περιτριγυρίζει
τον Στέφανο Κασσελάκη και ψάχνει «εσω-
τερικούς εχθρούς»: «Πολύ πριν από την
εκλογή του Στέφανου Κασσελάκη είχε αρ-
χίσει να καλλιεργείται μια αντίληψη “εσω-
τερικού εχθρού” στο εσωτερικό του κόμ-
ματος. Οι όροι με τους οποίους περιγραφό-
ταν ο εσωτερικός εχθρός ήταν “βαρίδια”,
“ΣΥΡΙΖΑ του 3%”, “δεινόσαυροι”, “υπονο-
μευτές” και άλλοι αντίστοιχοι. Αυτοί λοιπόν
οι εσωτερικοί εχθροί ήταν, υποτίθεται, οι
υπαίτιοι για ό,τι δεν πήγαινε καλά στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ και όλοι αυτοί, κατά το ίδιο αφήγημα,
υπονόμευαν τον Αλέξη Τσίπρα. Με την
υποψηφιότητα Κασσελάκη οι περισσότε-
ροι από αυτούς που καλλιεργούσαν το
αφήγημα του “εσωτερικού εχθρού” έγιναν
παραδόξως (;) ο στρατός του Στέφανου
Κασσελάκη. Πριν ακόμη εκλεγεί είχαν δια-
μορφωθεί οι Ηρακλείς του νέου στέμματος
και ζητούσαν “εδώ και τώρα” “αποπαρασί-
τωση” και “εκκαθαρίσεις”».

Άγνωστος ο αριθμός των μελών της ΚΕ
Μέχρι πρότινος η Κεντρική Επιτροπή του

ΣΥΡΙΖΑ αριθμούσε 302 μέλη. Από αυτήν
έχουν αποχωρήσει περισσότερα από 100 στε-
λέχη στις δύο… δόσεις της διάσπασης. Είναι
άγνωστο αν στη συνεδρίαση θα βρεθούν
100+ επιλαχόντες -καθώς πολλοί και από αυ-
τούς έχουν αποχωρήσει-, ενώ ο αριθμός 302
αντιστοιχούσε στον αριθμό των κομματικών
μελών του 2022, που πλέον είναι διαφορετι-
κός. Ενδεικτικό της κατάστασης είναι το γε-
γονός πως αν και τα στοιχεία για την Κοινο-
βουλευτική Ομάδα και την Πολιτική Γραμμα-
τεία έχουν ενημερωθεί στην ιστοσελίδα του
ΣΥΡΙΖΑ μετά τις αποχωρήσεις, η σελίδα της
Κεντρικής Επιτροπής παραμένει… κενή, κα-
θώς ούτε οι επιτελείς της Κουμουνδούρου
γνωρίζουν πια πόσα μέλη της Κεντρικής Επι-
τροπής παραμένουν στο κόμμα.

Ψάχνουν πόσα
θα είναι τα μέλη 
της Κεντρικής

Επιτροπής
του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Κενή παραμένει η σελίδα της,
καθώς ούτε οι επιτελείς 
της Κουμουνδούρου 
γνωρίζουν πόσα μέλη 
της παραμένουν στο κόμμα



Μου λένε ότι τις
προηγούμενες μέ-

ρες δύο κυβερνητι-
κοί αξιωματούχοι είχαν

σοβαρό διαπληκτισμό μεταξύ
τους και έπρεπε να παρέμβει
το Μαξίμου για να ηρεμήσουν
τα πράγματα… 

ΣΑΒΒΑΤΟ 9 ΔΕΚΕMBΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL KENTΡΙ7

Σε αναζήτηση διπλωματικού ακολούθου είναι
ο Στέφανος Κασσελάκης. Ο Βαγγέλης Καλπαδά-
κης, που του τον είχε δανείσει για λίγο ο Αλέξης
Τσίπρας, θέλει να ξαναγυρίσει στο φυσικό του
αφεντικό. Υπάρχει και μια περιρρέουσα ατμό-
σφαιρα που λέει ότι δεν άντεξε άλλο τις γκάφες

του μικρού Στέφανου. Εν πάση περιπτώσει, ο
Στέφανος έχει ανατρέξει στον Νίκο Κοτζιά για να
του βρει ένα δικό του πρόσωπο σε αυτήν τη θέση.
Ο Κοτζιάς ως παλιός διπλωμάτης όλο και κάποι-
ον του δικού του κύκλου θα του προτείνει. Σε άλ-
λες εποχές, μπορεί να πήγαινε και ο ίδιος…

Αναζητά διπλωματικό ακόλουθο

Ο… προφήτης 
της Αριστεράς

Ο Νίκος Μαραντζίδης, αυτός ο κα-
θηγητής που πήγε σαν μπαλαντέρ
στον Τσίπρα και εντέλει μεταπήδησε
στην Έφη Αχτσιόγλου, έγραψε πριν
από λίγες μέρες ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει τε-
λειώσει. Όμως, λίγους
μήνες πριν αναλά-
βει, σε κείμενά
του στην «Κα-
θημερινή» έλε-
γε ότι ο Αλέξης
Τσίπρας και ο
ΣΥΡΙΖΑ θα επι-
στρέψουν στην εξου-
σία, ότι ζούμε στη χούντα Μητσοτά-
κη, ενώ καλούσε τον πρωθυπουργό
να παραιτηθεί στις υποκλοπές και
στα Τέμπη γιατί «απώλεσε τη λαϊκή
εντολή» και διάφορα άλλα γραφικά
που αποδείχθηκαν απλές θεωρίες.
Για το μόνο που θα συμφωνήσουμε
μαζί του είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει, όν-
τως, τελειώσει.

Ο Τζανακόπουλος 
θα κάνει συμμαχία 
με το ΠΑΣΟΚ; 

Μου κάνει μεγάλη εντύπωση που η
Νέα Αριστερά φλερτάρει εντόνως με
το ΠΑΣΟΚ. Κάτι που το παραδέχονται
ανοιχτά η Έφη Αχτσιόγλου και άλλα
στελέχη και από το κόμμα της και από
το ΠΑΣΟΚ. Μόνο που
με όλο αυτό δεν
αισθάνεται και
πολύ καλά ο
Δημήτρης Τζα-
ν α κ ό π ο υ λ ο ς ,
διότι αν θυμάστε
καλά ήταν αυτός που
μετά την ήττα του ΣΥΡΙΖΑ είχε πιάσει
από τον λαιμό τον Ρήγα και έβριζε τους
Πασόκους που ρημάξανε το κόμμα και
οδήγησαν τον ΣΥΡΙΖΑ στην καταστρο-
φή. Τώρα πώς θα το αντέξει να κάνει
συνεργασία με το ΠΑΣΟΚ και τον Νίκο
Ανδρουλάκη;

Τα καλόπαιδα του Τσίπρα
Δεν περιποιεί τιμή στη νεοσύστατη Κοινοβουλευ-
τική Ομάδα της Νέας Αριστεράς το γεγονός ότι οι
βουλευτές Φερχάτ Οζγκιούρ και Χουσεΐν Ζειμπέκ
εθεάθησαν στην τουρκική πρεσβεία για να χαιρε-
τήσουν και να μιλήσουν με τον Τούρκο πρόεδρο
Ερντογάν. Όχι ότι δεν ξέρουμε για ποιους βου-
λευτές μιλάμε… Αλλά τόσο κραυγαλέες περιπτώ-
σεις είχαμε καιρό να δούμε. Και για να θυμόμα-
στε, δεν θα τις βλέπαμε και δεν θα μας ντρόπιαζαν
εάν ο Αλέξης Τσίπρας, όταν ενημερώθηκε από
την ΕΥΠ και το ΥΠΕΞ για τον ρόλο τους με το τουρ-
κικό προξενείο που έδινε γραμμή στήριξής τους,
τους πετούσε έξω από τα ψηφοδέλτια. Δεν το έκα-
νε διότι δεν ήθελε να χάσει τον νομό… Τώρα λου-
ζόμαστε τις πράξεις του Τσίπρα… 

Μου λένε ότι ο υπουργός Προστασίας
του Πολίτη Γιάννης Οικονόμου ήταν
προχθές ένα ράκος, άυπνος, άφαγος και
κουρασμένος. Με το που έγινε το τραγι-
κό περιστατικό έτρεξε στο Γενικό Κρατι-
κό Νίκαιας για να βρίσκεται μαζί με την
οικογένεια του διασωληνωμένου αστυ-
νομικού των ΜΑΤ και έμεινε εκεί μέχρι
τις πρωινές ώρες. Πολύτιμη ήταν και η
συνεισφορά του Μιχάλη Χρυσοχοΐδη,
καθώς έδωσε εντολή να ανοίξει η ΜΕΘ
του Κρατικού Νίκαιας, μιας και κανονι-
κά δεν εφημέρευε. 

Ράκος ο Οικονόμου, μέχρι 
το πρωί έμεινε στη Νίκαια

Δ
εν πέρασαν ούτε ώρες από το ιδιαίτερα πετυ-

χημένο ταξίδι του Ερντογάν στην Αθήνα και

τα εμφανή οφέλη της κυβέρνησης, και η

ατζέντα μετακινήθηκε στα θέματα βίας μετά το περι-

στατικό τραυματισμού αστυνομικού έξω από το γήπε-

δο του Ρέντη. Συγχρόνως, κάτι οι διαιτητές, κάτι οι

αστυνομικοί με τις επιστολές τους προς το Μέγαρο

Μαξίμου, εντέλει συνέβαλαν στο να δει επισταμένως

το ζήτημα της οπαδικής βίας ο πρωθυπουργός καλών-

τας σε έκτακτη σύσκεψη σήμερα το πρωί αρμόδιους

υπουργούς, μεταξύ άλλων τον υπουργό αναπληρωτή

Αθλητισμού Γιάννη Βρούτση, τον υπουργό Προστασίας

του Πολίτη Γιάννη Οικονόμου και τον υπουργό Δικαιο-

σύνης Γιώργο Φλωρίδη. Το κλίμα είναι πολύ βαρύ από

την κατάσταση του άτυχου αστυνομικού και το Μαξί-

μου σκέφτεται πολύ σοβαρά να διακόψει όλα τα πρω-

ταθλήματα και να πάρει ακόμα πιο αυστηρά μέτρα για

την οπαδική βία. 

Έτοιμος για άμεσα μέτρα
ο πρωθυπουργός κατά
της οπαδικής βίας



Σ
ημαντικά είναι τα οφέλη που αποκόμισε
ο υπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου
Δημήτρης Καιρίδης στη συνάντηση που

είχε με τον Τούρκο ομόλογό του Αλί Γερλίκαγια.
Στη συνάντηση συμμετείχαν, μεταξύ άλλων, ο
αρχηγός του Λιμενικού Σώματος Γιώργος Αλε-
ξανδράκης, o αρχηγός Χωροφυλακής της
Τουρκίας Αρίφ Τσετίν, ο αρχηγός του Λιμενικού
Σώματος της Τουρκίας Αχμέτ Κεντίρ και ο αρ-
χηγός Αστυνομίας της Τουρκίας Ερόλ Αγιλντίζ.
Πλέον θα υπάρχει πολύ πιο στενή συνεργασία
για τη νομιμότητα στα τουρκικά παράλια ώστε
να παταχθεί η παράνομη μετανάστευση προς τα
ελληνικά νησιά. Και αυτό είναι ένα απτό και με-
γάλο όφελος για την κυβέρνηση.
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Τα άκουσε ο Κοτζιάς 
από αναρχικούς
Ένταση με αναρχικούς σε εκδήλωση με Κο-
τζιά, Ντιμιτρόφ και Μπουσάτι στο Πάντειο.
Άνοιξαν πανό και πέταξαν τρικάκια. Πρόκει-
ται για εκδήλωση στην αίθουσα «Σάκης Κα-
ράγιωργας», όπου παρουσιάστηκε το βιβλίο

του Νίκου Κοτζιά και
του πρώην ΥΠΕΞ της
Αλβανίας Ντ. Μπου-
σάτι «Αναστοχασμός
για το μέλλον της Νο-
τιοανατολικής Ευρώ-
πης. 11 υπουργοί
Εξωτερικών ανα-
λύουν και προτεί-
νουν». Ομάδα αναρχι-
κών κατά τη διάρκεια
της συζήτησης στην

οποία συμμετείχαν -εκτός από τους Κοτζιά
και Μπουσάτι- ο πρώην ΥΠΕΞ των Σκοπίων
Νικολά Ντιμιτρόφ και ο πρώην αναπληρωτής
πρωθυπουργός της Κροατίας Β. Πούσιτς, ει-
σέβαλαν στην αίθουσα, πέταξαν τρικάκια και
άνοιξαν πανό.

Χ
ρο

νι
κό

 το
υ

Χ
ρό

νο
υ

Θα τους απολύσει
όλους ο Στέφανος!
Στο παρά πέντε γλίτωσε την απόλυση από το
Κόκκινο η Ευγενία Λουπάκη (πρώην σύζυγος
Θανάση Καρτερού), η οποία έχει ούτως ή άλ-
λως μπει στο στόχαστρο των οπαδών του ενα-
πομείναντος ΣΥΡΙΖΑ, καθώς δείχνει μεγαλύ-
τερη συμπάθεια για τα στελέχη της Νέας Αρι-
στεράς. Μια ανάρτησή της για τον Στέφανο
Κασσελάκη και τον σκύλο -που πράγματι
έμοιαζε ειρωνική- παραλίγο να της κοστίσει
τη θέση της στον σταθμό, καθώς ο νέος διευ-
θυντής του ραδιοσταθμού φέρεται να είχε
πάρει τη σχετική απόφαση. Η παρέμβαση του
διευθυντή του γραφείου του προέδρου του
ΣΥΡΙΖΑ Μανώλη Καπνισάκη φαίνεται πως
ήταν αυτή που έριξε νερό στη φωτιά που είχε
ανάψει για λίγες ώρες και τα χειρότερα απο-
φεύχθηκαν. 

Δυο μέτρα 
και δυο σταθμά

Θέμα για την παρουσία των δύο μειονοτι-
κών βουλευτών στην τουρκική πρεσβεία κα-
τά την επίσκεψη εκεί του Ρετζέπ Ταγίπ Ερν-
τογάν έθεσε με
ανάρτησή της η βου-
λευτής Β’ Πειραιά
του ΣΥΡΙΖΑ Νίνα
Κασιμάτη, η οποία
αναρωτιόταν αν οι
δύο ανήκαν ακόμη
στην Κοινοβουλευ-
τική Ομάδα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ «τι χαμός θα
είχε γίνει στα ΜΜΕ,
τι ανακοινώσεις θα είχε εκδώσει η ΝΔ και τι
πέπλο σιωπής πέφτει τώρα». Άρα, τελικά
υπήρχε ή δεν υπήρχε ζήτημα με τους μειονο-
τικούς βουλευτές, ιδιαίτερα με τις εκλογές
στη Ροδόπη; Γιατί όταν το θέμα έμπαινε μετα-
ξύ των δύο εκλογών, οι Συριζαίοι απαντούσαν
για την «εκπληκτική δουλειά» που έχει κάνει
το κόμμα τους στην περιοχή... 

Τον χαβά του ο Ράμα
Αμετακίνητος στη θέση ότι η υπόθεση του
Φρέντι Μπελέρη αφορά αποκλειστικά τη δι-
καιοσύνη και τόσο ο ίδιος όσο και η κυβέρνησή
του ούτε αναμείχθηκαν ούτε πρόκειται να ανα-
μειχθούν εμφανίστηκε σε συνέντευξή του ο
πρωθυπουργός της Αλβανίας Έντι Ράμα. Μι-
λώντας στον τηλεοπτικό σταθμό Α2CNN, ο Έντι
Ράμα επανέλαβε ότι «η Ελλάδα δεν έχει δίκιο
στο θέμα του Μπελέρη» και πρόσθεσε: «Η Αλ-
βανία είναι ένα κράτος που δεν έχει άλλη δι-
καιοσύνη για πολίτες αλβανικής υπηκοότητας
και άλλη δικαιοσύνη για Αλβανούς άλλης υπη-
κοότητας. Δεν είναι θέμα που αφορά τα δικαιώ-
ματα της μειονότητας. Δεν έχουμε πρόβλημα με
τις μειονότητες. Έχουμε κάνει για τις μειονότη-
τες ό,τι δεν έχουν κάνει πολλές άλλες ευρωπαϊ-
κές χώρες».

Στενή η συνεργασία
Καιρίδη - Γερλίκαγια
για την παράνομη
μετανάστευση

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Ο Ερντογάν ήταν αρνάκι και στην τουρκική πρεσβεία. Δεν
άφησε κανένα υπονοούμενο που θα μπορούσε να ανάψει
φωτιές στις σχέσεις Ελλάδας και Τουρκίας. Στην τουρκική
πρεσβεία συνάντησαν τον κ. Ερντογάν οι ψευτομουφτήδες
Κομοτηνής και Ξάνθης Ιμπραήμ Σερίφ και Μουσταφά Τράμ-
πα, οι μειονοτικοί βουλευτές της Νέας Αριστεράς (και
πρώην του ΣΥΡΙΖΑ) Χουσεΐν Ζεϊμπέκ και Φερχάτ Οζγκιούρ,
τα στελέχη της παράνομης Συμβουλευτικής Επιτροπής της
Τουρκικής Μειονότητας της Δυτικής Θράκης (BTTADK), η
χήρα και ο γιος του θανόντος μειονοτικού βουλευτή Σαδίκ.
Όμως, όπως έμαθα, ήταν πολύ προσεκτικός ο Ερντογάν… 
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Τους βασικούς άξονες που
προβλέπει το νέο νομοσχέδιο για
την αναδιάρθρωση της Πολιτικής
Προστασίας παρουσίασε στη
Βουλή ο υπουργός Πολιτικής
Προστασίας Βασίλης Κικίλιας,
τονίζοντας ότι το νομοσχέδιο
εστιάζει στην πρόβλεψη, στην
πρόληψη, στον στρατηγικό σχε-

διασμό, στην επιχειρησιακή δρά-
ση και στην έγκαιρη ενημέρωση
και καθοδήγηση των πολιτών.
«Όσο πιο πολύ επενδύουμε στην
πρόγνωση και πρόληψη, μει-
ώνουμε τα φαινόμενα και μπο-
ρούμε να τα διαχειριστούμε με
τον καλύτερο τρόπο. Είναι κομβι-
κό να δούμε τι ψηφίζουμε και τι

δεν ψηφίζουμε. Εντείνονται οι
πλημμύρες, οι μέγκα πυρκαγιές,
δημιουργείται πρόβλημα… τι
μπορούμε να κάνουμε; Να έρ-
θουμε να επενδύσουμε στην πρό-
βλεψη και στην πρόγνωση», ση-
μείωσε ο κ. Κικίλιας και πρόσθε-
σε ότι με αυτό το νομοσχέδιο ανα-
βαθμίζεται το 112.

Επενδύουμε στην πρόβλεψη και στην πρόγνωση

Επέστρεψε 
ο πρώην γραμματέας

Επιστροφή στα... κοινά με τη Νέα Αριστε-
ρά κάνει ένα ακόμη στέλεχος,

χρόνια αποστασιοποιημένο
από την κεντρική πολιτική
σκηνή. Πρόκειται για τον
γραμματέα του ΣΥΡΙΖΑ
κατά το κρίσιμο α’ εξά-

μηνο της διακυβέρνησής
του Τάσο Κορωνάκη, ο

οποίος θα πάρει μέρος την ερ-
χόμενη Τετάρτη σε εκδήλωση της Νέας Αρι-
στεράς. Ο άλλοτε γραμματέας του ΣΥΡΙΖΑ
είχε αποχωρήσει από το πρώην κόμμα του
το 2015, διαπιστώνοντας ότι έχει «μεγάλη
απόσταση» από την κυβερνητική πολιτική.
Φαίνεται λοιπόν πως έπειτα από μια οκταε-
τία αποχής επιστρέφει. 

Ο Ερντογάν και ο Πίνατ
Όσοι είδαν την απευθείας σύνδεση από το

Μέγαρο Μαξίμου κατά την επίσκεψη του
Τούρκου προέδρου θα διαπίστωσαν ότι, σε
αντίθεση με τον πρωθυπουργό, ο Ερντογάν
δεν έσκυψε να χαϊδέψει τον Πίνατ, όπως
έχουν κάνει πολλοί άλλοι ηγέτες. Την εξήγη-
ση μου την έδωσε υψηλόβαθμος διπλωμά-
της. «Οι Τούρκοι θεωρούν τα σκυλιά βρόμικα
και δεν τα βάζουν στο σπίτι τους, σε αντίθεση
με τις γάτες που τις έχουν για κατοικίδια»,
μου είπε. Για αυτό προφανώς κρατήθηκε σε
απόσταση ο «σουλτάνος».

Τραβούν το σκοινί 
οι δικηγόροι

Κλιμακώνουν και άλλο τις κινητοποιήσεις
τους οι δικηγόροι, οι οποίοι αντιτίθενται στην
εφαρμογή του νέου φορολογικού νόμου που
ψηφίστηκε την Πέμπτη. Η ολομέλεια των
προέδρων των δικηγορικών συλλόγων ειση-
γείται την παράταση της αποχής από τις ποι-
νικές δίκες έως τις 5 Ιανουαρίου 2024. Πα-
ράλληλα, προαναγγέλλουν προσφυγή στα
διοικητικά δικαστήρια κατά των διατάξεων
του νέου τρόπου φορολόγησης. Εκτός από τα
φορολογικά, οι δικηγόροι προσέθεσαν στις
διεκδικήσεις τους το «πάγωμα» στις δρομο-
λογούμενες αλλαγές στον Ποινικό Κώδικα
και στον Κώδικα Ποινικής Δικονομίας. Δη-
λώνουν αντίθετοι στον νέο δικαστικό χάρτη
που μελετά το υπ. Δικαιοσύνης, ενώ ζητούν
να επανέλθει η υποχρεωτική παράστασή
τους στα συμβόλαια. Οι αποφάσεις για τη
διάρκεια και τη μορφή των κινητοποιήσεων
θα ληφθούν ξεχωριστά από κάθε δικηγορικό
σύλλογο.

Τo
..

. Π
ρό

σω
πo

Σ
την Επι-

τροπή Κοι-

ν ω ν ι κ ώ ν

Υποθέσεων του

Συμβουλίου της

Ευρώπης βρέθη-

κε η βουλευτής

Β2 Δυτικού Τομέα

Αθηνών και γραμ-

ματέας της ΠΕ της

Νέας Δημοκρα-

τίας Μαρία Συ-

ρεγγέλα ως μέλος

της Κοινοβουλευ-

τικής Συνέλευσης στο Παρίσι. Σύμφωνα με πληροφορίες, κατά τη διάρ-

κεια της Επιτροπής συζητήθηκαν η παιδική προστασία, ο ρόλος του ΟΟΣΑ

στην αντιμετώπιση κρίσεων από την έναρξη του πολέμου στην Ουκρανία

και η προστασία των ανθρωπίνων δικαιωμάτων για τις μελλοντικές γενιές.

Μαθαίνω ότι η Μαρία Συρεγγέλα συναντήθηκε με την πρόεδρο της Τοπι-

κής Οργάνωσης της Νέας Δημοκρατίας στο Παρίσι Μαρία Διαμαντοπού-

λου, καθώς και με άλλα μέλη της Τοπικής Οργάνωσης, παρουσία της

υπουργού Εσωτερικών Νίκης Κεραμέως και των βουλευτών Θοδωρή

Ρουσόπουλου και Γιώργου Σταμάτη. Αντικείμενο της συζήτησης; Φυσικά,

η επιστολική ψήφος. Σας είχα πει πως η Μαρία είναι... τρεχαντήρι!

Τι πήγε να κάνει 
στο Παρίσι η Συρεγγέλα;

LOCK

Μέρα με τη μέρα μαθαίνω ότι κερ-
δίζει έδαφος η ιδέα να κατέβει με
το ευρωψηφοδέλτιο του ΣΥΡΙΖΑ ο
καθηγητής Νικόλας Φαραντούρης,
ο οποίος έχει αναλάβει σύμβουλος
του Στέφανου Κασσελάκη για τις
ευρωπαϊκές υποθέσεις. Ούτως ή
άλλως, με την αποψίλωση που έχει
υποστεί το κόμμα, δεν υπάρχουν
και πολλοί για να διεκδικήσουν κά-
τι αξιόλογο. Επίσης, έχουν απομεί-
νει δύο ευρωβουλευτές, ο Κώστας
Αρβανίτης και η Έλενα Κουντουρά,
με τον πρώτο να ρίχνει τη μια μπη-
χτή μετά την άλλη στον πρόεδρο.
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Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση

Ο
ι ηγέτες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης βρίσκονται μπρο-
στά σε μεγάλες προκλή-

σεις, για τις οποίες αναμένεται να
συζητήσουν διεξοδικά την ερχόμε-
νη εβδομάδα, οπότε και θα συνε-
δριάσει το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο
στις Βρυξέλλες. 

Για σαράντα οκτώ ώρες, τα ανώ-
τερα κλιμάκια των ευρωπαϊκών θε-
σμών μαζί με τους ηγέτες των κρατών-μελών κα-
λούνται να βρουν λύσεις για τρέχοντα θέματα της
επικαιρότητας, αλλά και να χαράξουν μια ξεκάθαρη
στρατηγική για την επόμενη μέρα, βάζοντας πρωτί-
στως σε τροχιά βιωσιμότητας το μακροπρόθεσμο
δημοσιονομικό πλαίσιο 2021-2027, αλλά συζητών-
τας τις τελικές λεπτομέρειες για το νέο Σύμ-
φωνο Μετανάστευσης, το οποίο τελεί υπό
εκκρεμότητα και αποτελεί βασική προϋπό-
θεση, ώστε η Ευρώπη να χαράξει μια συνε-
κτική και ανθεκτική πολιτική πάνω σε ένα
θέμα που αγγίζει όλες τις τοπικές κοινω-
νίες, ενώ επηρεάζει σαφέστατα το κλίμα ενό-
ψει των κρίσιμων ευρωεκλογών του 2024. 

Την ίδια ώρα, οι Βρυξέλλες παρακολου-
θούν με ανησυχία τις εξελίξεις στη Μέση
Ανατολή, αλλά και τον αντίκτυπό τους, σε γε-
ωπολιτικό και όχι μόνο επίπεδο, που έχουν για την
Ευρώπη. Πρόκειται για ένα ζήτημα που συνδυάζε-
ται και με το Μεταναστευτικό, αφού μια ενδεχόμε-
νη ανάφλεξη στην ευρύτερη Μέση Ανατολή, αλλά
και η συνέχιση των συγκρούσεων μπορεί να προ-
καλέσουν νέο κύμα προσφύγων με κατεύθυνση την
Ευρωπαϊκή Ένωση, μέσω των χωρών του νότου,
δηλαδή μέσω της Ελλάδας και της Ιταλίας. 

Το θέμα όμως που «καίει» ομολογουμένως την
ευρωπαϊκή εξωτερική πολιτική, αλλά και την πολι-
τική ηγεσία της Ευρώπης είναι η Ουκρανία και η
ευρωπαϊκή της προοπτική, σε μια κρίσιμη καμπή

του πολέμου και με τη γεωπολιτική αστάθεια να
προκαλεί φόβους και προβληματισμό για το μέλ-
λον. Θα προχωρήσει τελικά η ΕΕ στο επόμενο βήμα,
δηλαδή την έναρξη των ενταξιακών διαπραγματεύ-
σεων για μια χώρα που ναι μεν βρίσκεται σε εμπό-
λεμη ζώνη, αλλά έχει εύλογα μεγάλο ενδιαφέρον

για όσους χαράσσουν την ευρωπαϊκή πολιτι-
κή του μέλλοντος;

Η Κομισιόν έχει ήδη στείλει θετικά σήματα
προς αυτήν την κατεύθυνση, ενώ η συνεχής
ενασχόληση της προέδρου Ούρσουλα φον
ντερ Λάιεν με τον επίμαχο φάκελο καταδει-
κνύει τη βούληση και την αποφασιστικότητά
της να προχωρήσει η διαδικασία για την ορι-
στική ένταξη της Ουκρανίας στην ευρωπαϊκή
οικογένεια στο μέλλον. Η πολυτέλεια του χρό-
νου δεν υπάρχει, καθώς η πίεση της ρωσικής

πλευράς κλιμακώνεται, ενώ αυξάνεται η ανησυχία
για τη στρατιωτική και την οικονομική βοήθεια που
καταφτάνει στο Κίεβο και από την άλλη πλευρά του
Ατλαντικού, δηλαδή τις Ηνωμένες Πολιτείες. 

Στο εσωτερικό της ΕΕ γίνεται ευρεία συζήτηση
για τη στάση του Ούγγρου ηγέτη Βίκτορ Όρμπαν, ο
οποίος έχει δημόσια τοποθετηθεί κατά της πολιτι-
κής των Βρυξελλών σχετικά με τις εξελίξεις στην
Ουκρανία, με το περιεχόμενο των δηλώσεών του να
απέχει κατά πολύ από την κεντρική γραμμή. Μάλι-
στα, έγκυρα διεθνή μέσα, όπως το Politico, ανέφε-
ραν πρόσφατα ότι η ΕΕ βρίσκεται σε κατάσταση πα-

νικού (panic mode) και ο κύριος λόγος εί-
ναι ένας: ο Βίκτορ Όρμπαν, καθώς «έχει μια
τόσο εδραιωμένη θέση για την Ουκρανία -
και πολλά άλλα επιπλέον- που διπλωμάτες
και αξιωματούχοι της ΕΕ αγωνίζονται να
δουν τι ή ποιος μπορεί να αλλάξει γνώμη».

Η παράμετρος Όρμπαν μπορεί να απο-
δειχθεί καταλυτική στη λήψη αποφάσεων. 

Η Ευρώπη βρίσκεται σε ένα κρίσιμο
σταυροδρόμι και καλείται μέσα σε ένα δύ-

σκολο πολιτικό περιβάλλον να κάνει τα επόμενα
βήματα προς τη διεύρυνση, μια από τις βασικές
επιδιώξεις της ευρωπαϊκής πολιτικής. Η Ουκρανία
είναι σίγουρα μια ξεχωριστή περίπτωση, για αυτό
και την τελευταία διετία η Ευρώπη στήριξε το Κίεβο
σε πολλά επίπεδα και στρατιωτικά. Υπενθυμίζεται
ότι η Αποστολή Στρατιωτικής Βοήθειας της ΕΕ (EU-
MAM) για την υποστήριξη της Ουκρανίας ιδρύθηκε
τον Οκτώβριο του 2022 και ξεκίνησε τον Νοέμβριο
του 2022. Στόχος της αποστολής ήταν να συμβάλει
στην ενίσχυση της ικανότητας των ενόπλων δυνά-
μεων της Ουκρανίας να διεξάγουν αποτελεσματικά
στρατιωτικές επιχειρήσεις και να επιτρέψει στην
Ουκρανία να υπερασπιστεί την εδαφική της ακε-
ραιότητα εντός των διεθνώς αναγνωρισμένων συ-
νόρων της και να ασκήσει αποτελεσματικά την κυ-
ριαρχία της και να προστατεύσει τους αμάχους. Η
αποστολή θα διαρκέσει αρχικά δύο χρόνια. Δια-
σφαλίζει τον συντονισμό με τις διμερείς δραστη-
ριότητες των κρατών-μελών για την υποστήριξη της
Ουκρανίας, καθώς και με άλλους ομοϊδεάτες διε-
θνείς εταίρους, και είναι ανοιχτό στη συμμετοχή
χωρών εκτός ΕΕ. 

Αξίζει επιπλέον να σημειωθεί ότι στις 28 Νοεμ-
βρίου 2023 το Συμβούλιο αύξησε την εκπαιδευτική
υποστήριξη για τις ουκρανικές δυνάμεις, με επι-
πλέον 194 εκατομμύρια ευρώ για υποστήριξη των
ουκρανικών ενόπλων δυνάμεων και ανεβάζει το
συνολικό ποσό στα 255 εκατομμύρια ευρώ.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Το επόμενο κρίσιμο 
Ευρωπαϊκό Συμβούλιο: 

Η ατζέντα 
και οι προκλήσεις 



ΣΑΒΒΑΤΟ 9 ΔΕΚΕMBΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL #VIRAL11

Σ
τις 26 Οκτωβρίου 1986 η οπαδική βία παρήγαγε τον πρώτο νεκρό

στην Ελλάδα. Ο Χαράλαμπος Μπλιώνας, 29 ετών, καθηγητής της

ΣΕΛΕΤΕ, ζούσε στην Αθήνα και δεν είχε πάει ποτέ στη ζωή του σε

γήπεδο. Ο Μπλιώνας πήγε για λίγες μέρες στο Λουτρό Ελασσόνας, απ’

όπου καταγόταν, και την Κυριακή 26 Οκτωβρίου έφυγε για τη Λάρισα

προκειμένου να πάρει το ΚΤΕΛ και να επιστρέψει στην Αθήνα.

Ο Μπλιώνας έχασε το πρωινό ΚΤΕΛ και δύο φίλοι του τον έπεισαν να

τους ακολουθήσει στο γήπεδο για να περάσει την ώρα του μέχρι το επό-

μενο δρομολόγιο αργά το από-

γευμα. Συμφώνησε και οι τρεις

τους βρέθηκαν στο Αλκαζάρ στον

αγώνα ανάμεσα στην τοπική ΑΕΛ

και τον ΠΑΟΚ. Ο Μπλιώνας επέ-

λεξε να δει τον αγώνα στη θύρα 1,

απέναντι από εκείνη των επισή-

μων, μια θύρα που δεν προτιμούν

οι φανατικοί και θεωρείται γενι-

κά «ήσυχη». 

Λίγα λεπτά πριν από την έναρξη

του αγώνα οι οργανωμένοι οπα-

δοί των δύο ομάδων άρχισαν να

βρίζονται και η ατμόσφαιρα ήταν

πολύ τεταμένη. Τρεις ναυτικές

φωτοβολίδες εκτοξεύτηκαν από

την κερκίδα των οπαδών του ΠΑ-

ΟΚ. Οι δύο αστόχησαν. Η τρίτη

χτύπησε στα κάγκελα της θύρας 1,

εξοστρακίστηκε και καρφώθηκε

στην καρωτίδα του Χαράλαμπου

Μπλιώνα.

Η φωτοβολίδα έκοψε ακαριαία

την καρωτίδα του Μπλιώνα, ενώ

συνέχισε να καίει στον λαιμό του

όσο αυτός αιμορραγούσε ακατά-

σχετα και πέθαινε φλεγόμενος.

Οπαδοί της Λάρισας που αντιλή-

φθηκαν το περιστατικό πήδηξαν

τα κάγκελα και προσπάθησαν να

σταματήσουν την αιμορραγία, μαζί

με δύο γιατρούς που ήταν ανάμεσά τους. Ασθενοφόρο δεν υπήρχε

στο γήπεδο και χρησιμοποιήθηκε μια διαφημιστική πινακίδα σαν

φορείο. Ο Μπλιώνας μεταφέρθηκε με ένα αγροτικό στο νοσοκο-

μείο της Λάρισας, όπου διαπιστώθηκε ο θάνατός του.

Το παιχνίδι συνεχίστηκε κανονικά και η Λάρισα νίκησε με 2-1

τον ΠΑΟΚ. «Ήταν ένα ατυχές συμβάν», είπε ο επικεφαλής της

αστυνομικής δύναμης του γηπέδου.

Ο δράστης βρέθηκε, καθώς η Αστυνομία παρακολούθησε την

κερκίδα των οπαδών του ΠΑΟΚ και εντόπισε έναν νεαρό που άλλα-

ζε συνέχεια θέσεις. Έγιναν εννέα συλλήψεις και ένας από τους συλλη-

φθέντες οπαδούς «έδωσε» τον 20χρονο Βασίλη Θεοδωρίδη. Σε έρευνα

που έγινε στο σπίτι του Θεοδωρίδη βρέθηκαν φωτοβολίδες ίδιες με αυ-

τήν που είχε σκοτώσει τον Μπλιώνα. Ο πατέρας του ήταν ψαράς. Ο δρά-

στης καταδικάστηκε σε 8 χρόνια κάθειρξης και αποφυλακίστηκε το 1991

λόγω καλής διαγωγής.

«Ατυχή συμβάντα»
Θα πείτε ότι ωραία η ιστορία, αλλά τι μας νοιάζουν εμάς όσα έγιναν 37

χρόνια πριν. Κανονικά δεν θα μας ένοιαζαν, αν δεν γίνονταν ακριβώς τα

ίδια και σήμερα. Από την Κυριακή εκείνη του 1986 έχουν θρηνήσει αρ-

κετούς νεκρούς, τόσους που πλέον σταμάτησε να μας κάνει εντύπωση το

γεγονός ότι μια φωτοβολίδα καρφώνεται πάνω σε έναν άνθρωπο, είτε

αυτός είναι περαστικός, είτε οπαδός, είτε αστυνομικός.

Κάθε δίμηνο κατά μέσο όρο κάνουμε την ίδια κουβέντα, σχολιάζουμε

το ίδιο πράγμα, γράφουμε τα ίδια,

οι αρμόδιοι κωφεύουν το ίδιο και η

ζωή, σαν εκείνο το ματς ανάμεσα

στη Λάρισα και τον ΠΑΟΚ, συνεχί-

ζεται σαν να μην έχει συμβεί απο-

λύτως τίποτε, όσο κάποιος πεθαί-

νει φλεγόμενος σε κάποιο νοσο-

κομείο.

Συσκέψεις στο Μαξίμου, διαβά-

ζω˙μήπως τα ίδια δεν διάβαζα και

το καλοκαίρι; Υποσχέσεις ότι θα

μπει το μαχαίρι στο κόκαλο, διαβά-

ζω, οι αστυνομικοί είναι εξαγριω-

μένοι, διαβάζω, ατελείωτα κείμενα

διαβάζω, από ανθρώπους που αγα-

πούν τον αθλητισμό και δεν θέλουν

πλέον να περνάνε ούτε έξω από τα

γήπεδα. Ανακοινώσεις από τις ομά-

δες, διαβάζω επίσης, κι όσο διαβά-

ζω και διαβάζω εξοργίζομαι όλο

και περισσότερο, διότι όλοι αυτοί

απλώς μας κοροϊδεύουν μέσα στα

μούτρα μας. Και οι ομάδες και η κυ-

βέρνηση και οι αρμόδιοι υπουργοί

και γραμματείς και δεν ξέρω τι, και

οι πάντες. 

Ή με τη μαφία 
ή με τη νομιμότητα

Κλωσάνε σε συσκέψεις και κόν-

τρα συσκέψεις, βγάζουν ανακοι-

νώσεις, επί 37 χρόνια οι άνθρωποι

πεθαίνουν στα γήπεδα και δεν έχει ένας το θάρρος να βγει να το

κλείσει το ρημάδι να τελειώνουμε. Τίποτε, ούτε μπάλα, ούτε μπά-

σκετ, ούτε βόλεϊ, ούτε χόκεϊ επί πάγου, ούτε τίποτε, μέχρι να τους

μαζέψει όλους η Αστυνομία και να τελειώνουμε. Ή μέχρι να βά-

λουν οι ομάδες τάξη στα του οίκου τους. Τέλος. Και η Αστυνομία να

μην περιμένει να χτυπηθεί ένας δικός της για να τους βρει. Τους

ξέρει η Αστυνομία. Και αν δεν τους ξέρει η Αστυνομία, να της τους

πούμε εμείς, που έχουμε βαρεθεί να τους βλέπουμε.
Μα ο αθλητισμός και τα λοιπά. Όχι, δεν πειράζει. Τέλος. Κανένας

γηπεδικός αθλητισμός. Να γίνουν παράνομα τα τόπια κάθε είδους.
Ακόμη και τα φουσκωτά της παραλίας. Δεν είναι αθλητισμός αυτός, αυτό
είναι σύγκρουση συμμοριών, πόλεμος μαφίας με μαφία.

Και το κράτος πρέπει να αποφασίσει με ποιον θα πάει και ποιον θα
αφήσει. Τελεσίδικα. Και με τη μαφία και με τη νομιμότητα δεν γίνεται.
Για να πάψουμε να κοροϊδευόμαστε κάπου. Ή να κοροϊδευόμαστε, αλλά
τουλάχιστον να το ξέρουμε. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Να κλείσουν 
τα γήπεδα 

να τελειώνουμε
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Ε
ντατικές συναντήσεις και διεργασίες
θα έχουν το επόμενο διάστημα μέχρι
την επίσκεψη του πρωθυπουργού στη

γείτονα την ερχόμενη άνοιξη οι υπουργοί
Άμυνας Ελλάδας και Τουρκίας Ν. Δένδιας και
Γ. Γκιουλέρ, οι οποίοι κατά την προχθεσινή
επίσκεψη του Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν στη χώ-

ρα μας επαναβεβαίωσαν όσα
είχαν συμφωνήσει προ μη-
νός στην Άγκυρα.

Χθες μάλιστα ο Τούρκος
υπουργός Άμυνας εξέφρασε
την ικανοποίησή του για την
πορεία των συνομιλιών μετα-
ξύ Ελλάδας και Τουρκίας,
αλλά και την ευχή να συνεχι-

στεί η ίδια πορεία. «Μετά την επίσκεψη του
προέδρου μας θα υπάρξει η δεύτερη συνάν-
τηση για τα Μέτρα Οικοδόμησης Εμπιστοσύ-
νης (ΜΟΕ). Θα συζητήσουμε και θα συμφω-
νήσουμε μαζί τους», σημείωσε προσθέτοντας
ότι η ελληνική πλευρά θα καθορίσει την ημε-
ρομηνία της νέας συνάντησης.

Έμπειροι διπλωματικοί και διεθνείς αναλυ-
τές αποτιμούν θετικά τα έως τώρα βήματα στις
ελληνοτουρκικές σχέσεις με ορόσημο τη διε-
ξαγωγή του Ανώτατου Συμβουλίου Συνεργα-
σίας και εκτιμούν ότι οι διμερείς συμφωνίες
και τα μνημόνια που υπεγράφησαν, αν και
αφορούν θέματα της λεγόμενης «χαμηλής
πολιτικής» και άρα μπορούν να προωθηθούν
πιο εύκολα, στην πραγματικότητα καλλιερ-
γούν το έδαφος για εμβάθυνση των συζητή-
σεων στο μέλλον.

Ιδιαίτερη σημασία έχουν, όπως είναι εύλο-
γο, οι επαφές μεταξύ των δύο υπουργών Άμυ-
νας, στην οποία επικυρώθηκαν όσα είχαν
συμφωνηθεί στη συνάντηση για τα Μέτρα Οι-
κοδόμησης Εμπιστοσύνης πριν από περίπου
έναν μήνα στην Άγκυρα.

Σύμφωνα με πληροφορίες, αποφασίστη-
καν τα παρακάτω μέτρα ώστε να διατηρηθεί το
καλό κλίμα που υπάρχει σήμερα στο Αιγαίο.
Να σημειωθεί ότι το οικονομικό κέρδος από
το εννεάμηνο ηρεμίας στη θάλασσα και στον
αέρα ξεπερνάει τα 100 εκατ. ευρώ μόνο σε
καύσιμα.

Συγκεκριμένα αποφασίστηκαν:
• Απόσταση ασφαλείας μεταξύ των πολεμι-
κών πλοίων των δύο χωρών στο Αιγαίο.
• Τα πολεμικά αεροπλάνα δεν πρέπει να ενο-
χλούν τα πολεμικά πλοία με κανέναν τρόπο.
• Τα πολεμικά πλοία να αποφεύγουν επικίν-
δυνους ελιγμούς.
• Μείωση όσο το δυνατόν περισσότερο των
Navtex, οι οποίες είναι μεγάλης διάρκειας και
καλύπτουν πολύ μεγάλες περιοχές.
• Μείωση των SubNOTAM για υποβρύχια, οι
οποίες είναι μεγάλης διάρκειας και καλύ-
πτουν πολύ μεγάλες υποθαλάσσιες περιοχές.
• Τα ραντάρ των οπλικών συστημάτων των δύο

χωρών να μην κλειδώνουν τα πολεμικά πλοία.
• Προκειμένου να αποφευχθούν τυχόν «επει-
σόδια» στον αέρα μεταξύ των μαχητικών αε-
ροσκαφών των δύο χωρών, θα ανοίξει απευ-
θείας γραμμή επικοινωνίας μεταξύ των αρχη-
γείων στο Εσκισεχίρ και στη Λάρισα.
• Κατά τη διάρκεια των πτήσεων των μαχητι-
κών αεροσκαφών των δύο χωρών, η μία πλευ-
ρά να μην αναγνωρίζει την άλλη πλευρά ως
«εχθρικό αεροσκάφος».
• Εξουσιοδότηση περιφερειακών διοικητών
για την αντιμετώπιση πιθανών στρατιωτικών
μεθοριακών επεισοδίων στον Έβρο προτού
αυτά κλιμακωθούν.

Ενδεικτική του πολύ καλού κλίματος που
υπήρξε στη συνάντηση ήταν η πρόσκληση του
Τούρκου υπουργού Άμυνας προς τον κ. Δέν-
δια να επισκεφτούν εκ νέου τις σεισμόπλη-
κτες περιοχές στην Τουρκία.

Πέραν των αμυντικών συμφωνιών, στο Μέ-

γαρο Μαξίμου αξιολογούν ως πολύ σημαντι-

κή τη συμφωνία για τη χορήγηση 7ήμερης βί-

ζας σε Τούρκους τουρίστες. Και αυτό γιατί

πρόκειται για ένα μέτρο που για να το συμφω-

νήσει η Αθήνα πήρε το πράσινο φως από την

ΕΕ - γεγονός που προοιωνίζεται θετικές εξε-

λίξεις για την ενταξιακή πορεία της Άγκυρας.

Το μέτρο αφορά 10 νησιά από τη Λήμνο έως το

Καστελόριζο, τα οποία επιλέγει η Ελλάδα, με

κριτήριο τον βαθμό της μεταναστευτικής πίε-

σης που έχουν δεχτεί. Συγκεκριμένα, αφορά

τα νησιά Κάλυμνο, Λήμνο, Κω, Λέσβο, Χίο, Σά-

μο, Λέρο, Ρόδο, Σύμη και Καστελόριζο, όλα

τους νησιά του Ανατολικού Αιγαίου.

Πρόκειται για μια 7ήμερη βίζα με ειδική

σφραγίδα που μπαίνει πάνω στο διαβατήριο,

ενώ δεν μπορεί να φύγει από την Ελλάδα και

να ταξιδέψει αλλού και έγινε για να διευκο-

λυνθούν η πρόσβαση και η επικοινωνία των

δύο λαών.
H Αθήνα είναι συγκρατημένα αισιόδοξη για

τη συνέχεια, καθώς, όπως εκτιμά, για την
Τουρκία αλλά και προσωπικά για τον πρόεδρο
Ερντογάν οι στρατηγικοί του στόχοι θα ενισχυ-
θούν με την αποκατάσταση κλίματος ηρεμίας
στο Αιγαίο. «Με τη Δύση να του έχει κλείσει τις
πόρτες, ο πρόεδρος Ερντογάν έχει κάθε λόγο
να δείξει ένα πιο μετριοπαθές και λογικό προ-
φίλ», σημειώνουν κορυφαία κυβερνητικά
στελέχη. 

Οι ίδιες πηγές επιβεβαιώνουν ότι το επόμε-
νο διάστημα θα υπάρξουν εντατικές προετοι-
μασίες για το νέο τετ α τετ Μητσοτάκη - Ερντο-
γάν, πιθανότατα τον Απρίλιο στην Τουρκία.
Μάλιστα, προκειμένου να αποφευχθούν οι
κίνδυνοι που απορρέουν από την πολυγλωσ-
σία, σύμφωνα με πολύ καλά πληροφορημέ-
νες πηγές, Μητσοτάκης και Ερντογάν έχουν
δώσει εντολή στις κυβερνήσεις τους οποι-
αδήποτε δήλωση που αφορά τα ελληνοτουρ-
κικά να περνά από τους ΥΠΕΞ των δύο χωρών.

Μπουνάτσα 
στο Αιγαίο, stop 
οι αερομαχίες

Το οικονομικό κέρδος από το εννεάμηνο ηρεμίας στη θάλασσα
και στον αέρα ξεπερνάει τα 100 εκατ. ευρώ μόνο σε καύσιμα

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

ΑΜΥΝΤΙΚΗ ΣΥΜΦΩΝΙΑ 
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«

Ο
βουλευτής Β’ Πειραιώς της Νέας Δημο-
κρατίας Δημήτρης Μαρκόπουλος, στη
σημερινή συνέντευξή του στην εφημερί-

δα «Political», στέκεται στην επόμενη ημέρα των
ελληνοτουρκικών σχέσεων κάνοντας λόγο για
«χάραξη νέας κατεύθυνσης για μία πιο σύγχρονη
προοπτική για τις διμερείς σχέσεις», σημειώνον-
τας ωστόσο πως «με τα Ελληνοτουρκικά δεν πε-
τάμε στα σύννεφα». Παράλληλα, στέκεται στα όσα
έγιναν μετά τον σοκαριστικό τραυματισμό του αστυνομι-
κού ύστερα από επεισόδια χούλιγκαν, υπογραμμίζοντας
πως πρέπει να καλλιεργηθεί «φίλαθλη συνείδηση».
Ερωτηθείς για τον διαπληκτισμό του με την επικεφαλής
της Πλεύσης Ελευθερίας Ζωή Κωνσταντοπούλου στην
Επιτροπή για τα Τέμπη, απάντησε πως είναι «στεναχω-
ρημένος από την εξέλιξη της αντιπαράθεσης», στέλνον-

τας το μήνυμα πως «έχω χρέος να διαφυλάξω το
κύρος της Επιτροπής». Επιπλέον, σχολιάζοντας τις
παρεμβάσεις στο φορολογικό νομοσχέδιο και
απαντώντας στις αιτιάσεις της αντιπολίτευσης για
το περιεχόμενό του, ξεκαθαρίζει ότι «οι πολίτες θα
μας κρίνουν με βάση το αποτέλεσμα» και ότι
«πραγματοποιήσαμε βελτιώσεις, ακούσαμε προ-
βληματισμούς και κάναμε αλλαγές».

Το βράδυ της Πέμπτης καταγράφηκαν για ακόμη μία
φορά άγρια επεισόδια όταν χούλιγκαν επιτέθηκαν
κατά αστυνομικών που ήταν έξω από γήπεδο. Από την
επίθεση τραυματίστηκε ένας αστυνομικός, ο οποίος
μέχρι χθες νοσηλευόταν σε κρίσιμη κατάσταση, μετά
από δύο χειρουργεία, στα οποία υποβλήθηκε έχοντας
χάσει αρκετό αίμα, από τη ναυτική φωτοβολίδα που

δέχτηκε. Τελικά είναι αρκετά τα μέτρα που έχει
εξαγγείλει η κυβέρνηση για την αντιμετώπιση της βίας
στα γήπεδα, μετά τον θάνατο του Άλκη Καμπανού και
του Μιχάλη Κατσουρή, οι οποίοι έχασαν τη ζωή τους
μετά από σοκαριστικά περιστατικά βίας;

Έχουμε εξαγγείλει μία πρώτη δέσμη μέτρων κατά της αθλη-
τικής βίας. Σε κάθε περίπτωση είναι ένα θέμα στο οποίο
πρέπει να δοθεί μεγαλύτερη έμφαση και προσπάθεια. 

Αν θέλετε τη γνώμη μου, το θέμα της βίας στα γήπεδα
άπτεται και της παιδείας. Ενδεχομένως λοιπόν θα πρέ-
πει πέραν της καταστολής με ειδικά σεμινάρια και μα-
θήματα στα σχολεία να λειτουργήσουμε και στη λογική
της πρόληψης. Ο ένας δρόμος είναι οι τιμωρίες σωμα-
τείων ή λεσχών φιλάθλων, ο δύσκολος όμως δρόμος εί-
ναι ίσως και ο πιο αποτελεσματικός, η καλλιέργεια φί-
λαθλων συνειδήσεων. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Έχουμε εξαγγείλει 
μία πρώτη δέσμη μέτρων 
κατά της αθλητικής βίας. 

Ο ένας δρόμος είναι 
οι τιμωρίες σωματείων 

ή λεσχών φιλάθλων, 
ο δύσκολος όμως δρόμος, 

και ίσως ο πιο
αποτελεσματικός, είναι 

η καλλιέργεια φίλαθλων
συνειδήσεων
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«Νέα προοπτική στις σχέσεις 
Ελλάδας - Τουρκίας»
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στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com



Από το «Μητσοτάκης γιοκ» και το «θα έρθουμε μια

νύχτα ξαφνικά» φτάσαμε στην επίσημη επίσκεψη

του Τούρκου προέδρου Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν στην

Ελλάδα. Μια επίσκεψη γεμάτη συμβολισμούς, με τις

δύο χώρες να φαίνεται πως έχουν μπει πλέον σε ένα

ουσιαστικό μονοπάτι διαλόγου για την επίλυση των

διαφορών τους. Μάλιστα, ο πρωθυπουργός

Κυριάκος Μητσοτάκης είπε στις δηλώσεις του ότι

«Ελλάδα και Τουρκία, Τουρκία και Ελλάδα, οφείλουν

να ζουν ειρηνικά, να διατυπώνουν τις διαφορές

τους, που είναι γνωστές, να τις συζητούν με

ειλικρίνεια και να αναζητούν συνέχεια λύσεις. Και

αν αυτές δεν γεφυρώνονται, πάντως να μην

παράγουν αυτόματα εντάσεις και κρίσεις». Υπάρχει

συγκρατημένη αισιοδοξία για την κάλυψη των

διαφορών των δύο χωρών; 

Νομίζω ότι η πρόσφατη επίσκεψη του Τούρκου προ-

έδρου Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν πήγε παραπάνω από

εξαιρετικά. Είναι σαφές ότι υπήρξε πάρα πολύ καλή

προετοιμασία. Ο Έλληνας πρωθυπουργός τοποθετήθη-

κε με ρεαλισμό και πλήρη σεβασμό των εθνικών δι-

καίων, ενώ ταυτόχρονα παρακολουθήσαμε έναν Τούρ-

κο πρόεδρο μακριά από τη ρητορική της πόλωσης και

πολύ διαφορετικό από το 2017 που είχε επισκεφθεί την

πατρίδα μας. Με τα Ελληνοτουρκικά δεν πετάμε στα

σύννεφα. Όμως είναι θετικό το γεγονός ότι υπάρχει μια

νέα χάραξη, μια καινούργια κατεύθυνση, μια πιο σύγ-

χρονη προοπτική για τις διμερείς σχέσεις. 

Η πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας σάς επιτέθηκε
με έντονο τρόπο στην Επιτροπή της Βουλής για τα
Τέμπη, της οποίας προεδρεύετε, και τελικά
εξαιρέθηκε από τη διαδικασία, καθώς είναι
ταυτόχρονα και συνήγορος υπεράσπισης των
οικογενειών των θυμάτων, που έχασαν τη ζωή τους
από τη σοκαριστική σύγκρουση τρένων. Ανέφερε
ακόμη ότι η πλειοψηφία της Επιτροπής «δεν σέβεται
τους 57 νεκρούς» και σας κατηγόρησε προσωπικά. Τι
απαντάτε; 

Προσωπικά δηλώνω στεναχωρημένος για την εξέλιξη

μιας αντιπαράθεσης εντός μιας επιτροπής όπως είναι η

εξεταστική για την υπόθεση των Τεμπών, καθώς οι πο-

λίτες και οι οικογένειες των θυμάτων απαιτούν φωτι-

σμό της υπόθεσης και απαντήσεις. Όχι τη δημιουργία

εντυπώσεων μέσω των προκλήσεων και της τεχνητής

έντασης. Η κ. Κωνσταντοπούλου σε όλη της την κοινο-

βουλευτική πορεία έχει επιλέξει την πρόκληση ως πο-

λιτικό εργαλείο, εγώ ως πρόεδρος της Εξεταστικής Επι-

τροπής για τα Τέμπη όμως έχω χρέος να διαφυλάξω το

κύρος και τη σωστή λειτουργία αυτής της τόσο σημαντι-

κής επιτροπής. Κανένας από εμάς δεν είναι πάνω από

τον κανονισμό της Βουλής και τους νόμους, όμως πολύ

περισσότερο κανένας από εμάς δεν είναι πιο πάνω από

το δίκαιο αίτημα των συμπολιτών μας που θρηνούν να

ενημερωθούν για το τι πραγματικά έγινε. μακριά από τη

μικροπολιτική ένταση. 

Η αντιπολίτευση εξακολουθεί να σας επιτίθεται και να

ασκεί κριτική στην κυβέρνηση για το φορολογικό

νομοσχέδιο, κάνοντας λόγο για φοροεπιδρομή και για

αναχρονιστικά μέτρα, τα οποία δεν είχατε

ανακοινώσει προεκλογικά. Μάλιστα, ο ΣΥΡΙΖΑ

υπέβαλε ένσταση αντισυνταγματικότητάς του. Τι

απαντάτε; Είναι τελικά σημαντικές οι αλλαγές που

έγιναν στο νομοσχέδιο για να διορθωθούν οι όποιες

αδικίες καταγράφηκαν; 

Είναι δεδομένο ότι οποιαδήποτε παρέμβαση προς την

κατεύθυνση για τη φορολόγηση των πολιτών αποτελεί

μια σύνθετη εξίσωση για οποιαδήποτε κυβέρνηση. Σε

περιόδους όμως που το κράτος έχει μεγάλες ανάγκες

σε τομείς κρίσιμους όπως η παιδεία, η υγεία και η κλι-

ματική αλλαγή, επιλέγουμε να είμαστε χρήσιμοι. Η αν-

τιπολίτευση δεν άρθρωσε καμία πρόταση, δεν παρου-

σίασε καμία κοστολόγηση και κινήθηκε με τη λογική

των απλών ευχών για την πάταξη της φοροδιαφυγής.

Εμείς αντιθέτως παρουσιάσαμε ένα νομοσχέδιο το

οποίο κρίνεται από την ελληνική κοινωνία. Ένα νομο-

σχέδιο το οποίο πατάει σε συγκεκριμένες κατευθύν-

σεις και τα αποτελέσματά του οφείλουν να είναι μετρή-

σιμα. Πραγματοποιήσαμε βελτιώσεις, ακούσαμε προ-

βληματισμούς, κάναμε αλλαγές. Οι πολίτες θα μας κρί-

νουν, όχι με βάση τα συνθήματα αλλά με κάτι περισσό-

τερο, με βάση το αποτέλεσμα.
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Τ
ην ανάγκη υιοθέτησης ενός εθνικού
σχεδίου δράσης κατά της οπαδικής βίας
προτείνει το ΠΑΣΟΚ μετά και το νέο

κρούσμα δολοφονικής βίας κατά του άτυχου
αστυνομικού.

Σε κοινή δήλωσή τους ο βουλευτής Δράμας
και υπεύθυνος ΚΤΕ Αθλητισμού Αναστάσιος
Νικολαΐδης και ο Θανάσης Ζαννιάς, γραμματέ-
ας Τομέα Αθλητισμού ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, σημει-

ώνουν πως «ο σοβαρός τραυ-
ματισμός ενός 31χρονου
αστυνομικού σε επεισόδια
έξω από γήπεδο όπου διεξα-
γόταν αγώνας βόλεϊ καταδει-
κνύει για ακόμη μια φορά την
πλήρη αναποτελεσματικότητα
της κυβέρνησης στο σοβαρό
ζήτημα της οπαδικής βίας.

Αντιμετωπίζοντας το θέμα με επικοινωνιακούς
όρους, ανακυκλώνοντας συνεχώς τις ίδιες
εξαγγελίες και παρουσιάζοντας το ίδιο πλαίσιο
μέτρων, τα οποία έχουν θεσμοθετηθεί εδώ και
χρόνια και δεν έχουν εφαρμοστεί, οι όποιες
προσπάθειες θα συνεχίσουν να παραμένουν
ατελέσφορες» και προσθέτουν πως «ο σχεδια-
σμός και η υλοποίηση ενός ολοκληρωμένου
σχεδίου αντιμετώπισης της οπαδικής βίας εν-
τός και εκτός γηπέδων αποτελούν επιτακτική
ανάγκη για την ελληνική κοινωνία και οι όποιες
καθυστερήσεις θα οδηγήσουν δυστυχώς με
μαθηματική ακρίβεια στην επανάληψη θλιβε-
ρών γεγονότων».

Στο ίδιο ύφος και η δήλωση της υπεύθυνης
ΚΤΕ Προστασίας του Πολίτη Νάντιας Γιαννακο-
πούλου: «Η βία στους αθλητικούς χώρους έχει
ξεπεράσει κάθε όριο πια. Τα χθεσινά (σ.σ.:
προχθεσινά) γεγονότα είναι η σταγόνα που ξε-
χείλισε το ποτήρι και χρειάζεται άμεση παρέμ-
βαση της Πολιτείας. Οι δεσμεύσεις του πρωθυ-
πουργού για την αντιμετώπιση της οπαδικής
βίας παραμένουν γράμμα κενό και αυτό όσο
συνεχίζεται θα διογκώνει το πρόβλημα. Η
ύπαρξη ενός αστυνομικού στην εντατική μάς
θλίβει και τονίζει αυτή την ανάγκη. Ευχόμαστε
να εξελιχθούν όλα καλά με την υγεία του».

Ελληνοτουρκικά
Στον απόηχο της επίσκεψης Ερντογάν στην

Αθήνα, το ΠΑΣΟΚ αντιμετώπισε το γεγονός με
θετικό πρόσημο αλλά και με τις απαραίτητες
επιφυλάξεις. «Η ύπαρξη και η επιβεβαίωση
ανοικτών διαύλων με την Τουρκία αποτελεί θε-
τικό και αναγκαίο βήμα. Υπό αυτό το πρίσμα και
με κριτήριο την ένταξη σε μια μακροπρόθεσμη
εθνική στρατηγική αντιμετωπίζουμε και την
υπογραφή Διακήρυξης μεταξύ του Έλληνα
πρωθυπουργού και του Τούρκου προέδρου. Η
ουσία βρίσκεται πάντοτε πίσω από τις φωτο-
γραφίες και τις εθιμοτυπικές δηλώσεις: Στο
κείμενο του συμφώνου, στη δεσμευτικότητά
του και στο κατά πόσον οι γενικές διατυπώσεις
του μπορούν να αφήσουν ενδεχόμενα περιθώ-
ρια διαφορετικών ερμηνειών. Άλλωστε, η οι-

κοδόμηση της εμπιστοσύνης προϋποθέτει
πρόοδο στο πεδίο και όχι μόνο δηλώσεις -
όπως αποδεικνύει χαρακτηριστικά η απόπειρα
επαναφοράς του κ. Ερντογάν σε “τουρκική” και
όχι μουσουλμανική μειονότητα», ήταν το σχό-
λιο του αρμόδιου τομεάρχη του ΠΑΣΟΚ Δ.
Μάντζου λίγο μετά την αυλαία της επίσκεψης
του Τούρκου προέδρου. Πρόσθεσε μάλιστα
διατηρώντας τις απαραίτητες αποστάσεις
ασφαλείας πως «με αυτές τις παραδοχές το
ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής παραμένει προση-
λωμένο σε μια πολιτική αρχών έναντι της Τουρ-
κίας, με αμοιβαίο και επαληθεύσιμο σεβασμό
του διεθνούς δικαίου και πλήρη εγκατάλειψη
της αναθεωρητικής στρατηγικής της Άγκυρας.
Μελετούμε προσεκτικά τα κείμενα των διμε-
ρών υπουργικών συμφωνιών και αναμένουμε
αναλυτική ενημέρωση τόσο για το σημερινό
(σ.σ.: χθεσινό) συμβούλιο όσο και για τα επό-
μενα βήματα διαλόγου με την Τουρκία».

Βρυξέλλες
Στο μεταξύ, ο Νίκος Ανδρουλάκης βρέθηκε

χθες στα γνώριμα μέρη των Βρυξελλών, όπου

είχε συνάντηση με την επίτροπο Φερέιρα για
τις καταστροφικές επιπτώσεις της κλιματικής
αλλαγής στην Ελλάδα το περασμένο καλοκαίρι
κυρίως στις περιοχές του Έβρου, της Θεσσα-
λίας και της Ρόδου. Σύμφωνα με τον πρόεδρο
του ΠΑΣΟΚ, η Επίτροπος ενημέρωσε ότι μπο-
ρούμε να αξιοποιήσουμε χρήματα του Ταμείου
Συνοχής και του Ταμείου Ανάκαμψης για να
αντιμετωπίσουμε τις επιπτώσεις.

«Από την πλευρά μου, την ενημέρωσα ότι
έχουμε προτείνει στην ελληνική κυβέρνηση
να δημιουργηθεί μια task force, η οποία θα
αξιοποιήσει με ταχύτητα, διαφάνεια και
αποτελεσματικότητα αυτά τα χρήματα ώστε
να βελτιωθεί η καθημερινότητα των πολιτών
που ακόμη και τώρα -μήνες μετά την κατα-
στροφή στη Θεσσαλία- είναι σε πάρα πολύ
δύσκολη θέση. Επίσης, συζητήσαμε την αύ-
ξηση του κόστους στέγασης στην Ελλάδα τα
τελευταία χρόνια. Πρέπει να υλοποιήσουμε
προγράμματα κοινωνικών κατοικιών ώστε
να αντιμετωπίσουμε την αύξηση του κό-
στους ζωής σχετικά με τα ενοίκια. Μπορού-
με να προχωρήσουμε σε αναστολή της gol-

den visa και να θέσουμε περιορισμούς στη
βραχυχρόνια μίσθωση», σημείωσε ο κ. Αν-
δρουλάκης και πρόσθεσε: «Για εμάς στόχος
είναι μια Ευρώπη με μικρές ανισότητες. Μια
Ευρώπη που θα δώσει προοπτική στις νέες
γενιές. Μια Ευρώπη με ισχυρό κοινωνικό
μοντέλο. Με ισχυρή δημόσια υγεία και ισχυ-
ρή δημόσια παιδεία. Όλα αυτά θα τα συζητή-
σουμε στη μάχη των επόμενων ευρωεκλο-
γών. Χωρίς αλληλεγγύη δυστυχώς τα αδιέ-
ξοδα θα πολλαπλασιάζονται. Οι Ευρωπαίοι
Σοσιαλιστές έχουν προτάσεις αλληλεγγύης
και κοινής στρατηγικής για μια Ευρώπη αυ-
τοδύναμη με κοινωνική δικαιοσύνη».

Την ίδια στιγμή η συζήτηση που έχει φουν-
τώσει σχετικά με το ενδεχόμενο συνεργασίας
με τη Νέα Αριστερά φαίνεται ότι έχει κάνει και
τις δύο πλευρές να νιώθουν άβολα και πλέον
προσπαθούν να απεγκλωβιστούν από την πίε-
ση που δέχονται. 

Ήδη ο κ. Ανδρουλάκης μιλώντας την Τετάρτη
με δημοσιογράφους στη Βουλή εκτίμησε πως
«υπάρχει περιδίνηση στον χώρο», υπογραμμί-
ζοντας όμως ότι «δεν θα είναι απαξιωτική η
στάση μας. Έχουν συμβεί και στο παρελθόν
αυτά και έπεφταν πάνω στα κόμματα σαν τα όρ-
νια. Όλα τα άλλα είναι ανεμομαζώματα, διαβο-
λοσκορπίσματα. Εμείς συζητάμε στη Βουλή,
κάνουμε συγκεκριμένες προτάσεις».

Εθνικό σχέδιο δράσης κατά 
της οπαδικής βίας ζητά το ΠΑΣΟΚ

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Ο σχεδιασμός και η υλοποίηση ενός ολοκληρωμένου 
σχεδίου αντιμετώπισης της οπαδικής βίας εντός κι εκτός γηπέδων

αποτελούν επιτακτική ανάγκη για την ελληνική κοινωνία



«Μ
ια δύσκολη και πολυετής περίοδος εσωστρέφει-
ας και πολιτικά ανώφελων συγκρούσεων έφτασε
οριστικά στο τέλος», δηλώνει ο βουλευτής Κιλκίς

Πέτρος Παππάς, εννοώντας την αποχώρηση των 11. Κρίνει, δε,
πως «ήταν πολιτικά αντιπαραγωγική η λειτουργία των τάσεων
στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ», καθώς «λειτουργούσαν ως
μηχανισμοί προώθησης προσωπικών φιλοδοξιών και συμφε-
ρόντων» και «συνετέλεσαν στο να μην ολοκληρωθεί η διεύρυν-
ση της παράταξης στον προοδευτικό χώρο, εμποδίζοντας την
πραγματική γείωση του κόμματος στην Τοπική Αυτοδιοίκηση,
τη νεολαία, τον συνδικαλισμό». Προσθέτει, δε, ότι «το Συνέδριο
θα σημάνει την πανηγυρική επανίδρυση του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, με
όρους σύγχρονης προοδευτικής παράταξης».

Θεωρείσθε ένας από τους «Ηρακλείς του στέμματος», πο-
λύ κοντά στον νέο πρόεδρο. Κρίνετε πως ο Στέφανος Κασ-
σελάκης μπορεί να οδηγήσει και πάλι τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ σε
τροχιά διεκδίκησης της διακυβέρνησης;

Στην παρούσα πολιτική συγκυρία, δεδομένης της ηγεμονίας
της Νέας Δημοκρατίας στο πολιτικό σκηνικό κατά την τελευταία
πενταετία, θεωρώ ότι υπάρχει ένα βουβό -για την ώρα- λαϊκό
αίτημα για μια ουσιαστική πολιτική αντιπρόταση. Πιστεύω ότι ο
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και ο νέος πρόεδρός του, Στέφανος Κασσελάκης,
μπορούν να εκφράσουν αυτή την ανάγκη της κοινωνίας, αλλά
και της ίδιας της πολιτειακής συγκρότησης της χώρας μας, η
οποία χρειάζεται μια ισχυρή εναλλακτική πρόταση.

Από όλους τους πολιτικούς αρχηγούς, θεωρώ ότι ο Στέφανος
Κασσελάκης, περισσότερο από όλους, δικαιούται να ελπίζει και
να στοχεύει στην ανατροπή των προγνωστικών. Ένας άνθρω-
πος χωρίς «ένσημα» στην πολιτική, αλλά με «ένσημα» στην
πραγματική ζωή και στην αγορά εργασίας, που ανέτρεψε κάθε
πρόβλεψη και έγινε αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευσης,
πιστεύω ότι μπορεί να είναι το άτομο εκείνο το οποίο θα ηγηθεί
της προσπάθειας αλλαγής των τρεχόντων πολιτικών συσχετι-
σμών στην Ελλάδα.

Έκλεισε η περίοδος εσωστρέφειας και αντιπαράθεσης,
αποκλείετε άλλες αποχωρήσεις;

Μια δύσκολη και πολυετής περίοδος εσωστρέφειας και πολιτι-
κά ανώφελων συγκρούσεων στο εσωτερικό του κόμματος
έφτασε την προηγούμενη εβδομάδα στο οριστικό τέλος της. Η
πολιτικά αντιπαραγωγική λειτουργία των τάσεων στο εσωτερι-
κό του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, οι οποίες στην πραγματικότητα -όπως φά-
νηκε και εκ του αποτελέσματος- λειτουργούσαν ως μηχανισμοί
προώθησης προσωπικών φιλοδοξιών και συμφερόντων, συνε-
τέλεσε σημαντικά στο να μην ολοκληρωθεί η διεύρυνση της πα-
ράταξής μας στον προοδευτικό χώρο, εμποδίζοντας παράλλη-
λα την πραγματική γείωση του κόμματος στην Τοπική Αυτοδιοί-
κηση, στη νεολαία και στον συνδικαλισμό. Ήταν ένα μοντέλο
λειτουργίας που απέτυχε και καταδικάστηκε στις εκλογικές
αναμετρήσεις του Μαΐου και του Ιουνίου του 2023. Ο ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ, πιο συμπαγής από ποτέ, απαλλαγμένος από «γκρουπού-
σκουλα» και «καπετανάτα», θα προχωρήσει, ενωμένος, στην
κατάθεση μιας αξιόπιστης, εναλλακτικής κυβερνητικής πρότα-
σης για τις εκλογές του 2027.

Τι θα προτάξει η παράταξή σας κατά τη συζήτηση του προ-
ϋπολογισμού για το 2024;

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ θα καταθέσει κατά τη διάρκεια της συζήτησης του
προϋπολογισμού του 2024 τις προτάσεις του για μια εναλλακτι-
κή διαχείριση των δημόσιων πραγμάτων στην Ελλάδα. Θα περι-
γράψει την κοστολογημένη πρότασή του για έναν αναπτυξιακό
προϋπολογισμό που δεν θα υποβαθμίζει για μια ακόμη χρονιά
τις προοπτικές της Ελλάδας. 

Με την ουσιαστική καταπολέμηση της φοροδιαφυγής, την
ανακατανομή των πόρων του Ταμείου Ανάκαμψης και τη φο-
ρολόγηση των υπερκερδών των εταιρειών καυσίμων και ενέρ-
γειας θα εξευρεθούν οι πόροι για να χρηματοδοτηθούν επαρ-

κέστερα η υγεία, η παιδεία, το κοινωνικό κράτος και η στέγη
των νέων, η πράσινη ανάπτυξη, τομείς στους οποίους η Ελλάδα
υστερεί σημαντικά σε σχέση με την υπόλοιπη Ευρώπη. Ακόμη,
η περιγραφή ενός σταθερού φορολογικού πλαισίου σε βάθος
δεκαετίας θα εξασφαλίσει επιτέλους στη χώρα το απαραίτητο
εκείνο περιβάλλον για επενδύσεις, στις οποίες υστερούμε ση-
μαντικά σε σχέση με τις υπόλοιπες χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Στο Συνέδριο του Φεβρουαρίου ποια εσωκομματικά θέμα-
τα κρίνετε πως πρέπει να διευθετηθούν;

Το Συνέδριο του Φεβρουαρίου θα σημάνει την πανηγυρική
επανίδρυση της κόμματός μας με όρους μιας σύγχρονης προ-
οδευτικής παράταξης, με απεύθυνση σε όλους τους πολίτες
που ζητούν μια εναλλακτική, πιο αισιόδοξη κυβερνητική πρό-
ταση καθώς και την προοπτική μιας καλύτερης, ποιοτικότερης
ζωής στην Ελλάδα, με πραγματική κρατική μέριμνα για τους
πολίτες και τις ανάγκες τους. Θα περιγράφει το πολιτικό σχέδιο
για τις εθνικές εκλογές του 2027, καθώς και το πλαίσιο μιας
ανοιχτής κομματικής λειτουργίας, η οποία δεν θα θυμίζει κόμ-
μα της δεκαετίας του 1970 ή του 1980. Θα τεθούν οι βάσεις για
τη δυνατότητα μιας ευρύτατης, χωρίς αποκλεισμούς, συμμετο-
χής στον βαθμό και στον χρόνο που ο καθένας μπορεί και επι-
θυμεί να διαθέσει. Το προσεχές Συνέδριο δεν θα είναι μια μίζε-
ρη αντιπαράθεση μηχανισμών και ομάδων, αλλά μια συλλογική
γιορτή αναγέννησης του προοδευτικού χώρου στην Ελλάδα.

Στις ευρωεκλογές με ποιο αφήγημα κατέρχεται στον
εκλογικό στίβο ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ; 

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ θα καταθέσει ενόψει των ευρωεκλογών του Ιου-

νίου μια ολοκληρωμένη ευρωπαϊκή πρόταση για την οικονομία,

την περιβαλλοντική κρίση, το Μεταναστευτικό, την υγεία, την

παιδεία αλλά και την ευρωπαϊκή ολοκλήρωση που δυστυχώς

δεν προχωρά, ιδίως κατά την τελευταία δεκαετία.

Όντας ένα κόμμα με σαφή ευρωπαϊκό προσανατολισμό, ο

ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, θα συγκροτήσει ένα ανανεωμένο ευρωψηφοδέλ-

τιο αποτελούμενο από ανθρώπους με έντονο κοινωνικό, αν-

θρωπιστικό, πολιτικό, τεχνοκρατικό αλλά και οικολογικό στίγ-

μα, προσδοκώντας να φέρει στην κάλπη και το διαρκώς διογ-

κούμενο τμήμα του πληθυσμού που απέχει από τις πολιτικές

διαδικασίες.

Θα αποκλείατε μια επάνοδο του Αλέξη Τσίπρα στην αρχη-
γία του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, και με ποιες συνθήκες;

Ο Αλέξης Τσίπρας, ο οποίος έφερε για πρώτη φορά την Αριστε-

ρά στην εξουσία στη χώρα, είναι ο εγγυητής της ενότητας της

παράταξής μας.

Ο ίδιος, επιδεικνύοντας υψηλό πολιτικό ήθος και αισθητή-

ριο, επέλεξε, μετά τη διπλή εκλογική ήττα του 2023, να δώσει τη

σκυτάλη σε μια νέα γενιά στελεχών. Θεωρώ ιδιαίτερα κρίσιμο

για το επόμενο χρονικό διάστημα ο ΣΥΡΙΖΑ- ΠΣ, υπό την ηγεσία

του Στέφανου Κασσελάκη, να συγκροτήσει τον πυλώνα γύρω από

τον οποίο θα συσπειρωθούν όλες οι προοδευτικές δυνάμεις του

τόπου μας. 

Η προοπτική της δημιουργίας μιας ενωμένης ακροδεξιάς πα-

ράταξης, όπως συνέβη στη Γαλλία και στην Ιταλία, η οποία θα οδη-

γήσει την Κεντροαριστερά στην πολιτική ανυποληψία, πρέπει να

κρούσει τον κώδωνα του κινδύνου σε όλες τις δυνάμεις της προ-

όδου στην Ελλάδα.Π
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«Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι 
απαλλαγμένος 

από “γκρουπούσκουλα” 
και “καπετανάτα”»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr



Μ
εγάλο διεθνή αντίκτυπο είχε η
πετυχημένη επίσκεψη του Ταγίπ
Ερντογάν στην Αθήνα. Οι ΗΠΑ

χαιρέτισαν τη συνάντηση του Τούρκου
προέδρου και του Κυριάκου Μητσοτάκη,
σχολίασε εκπρόσωπος του Στέιτ Ντιπάρ-
τμεντ στο πρακτορείο Anadolu.

«Οι Ηνωμένες Πολιτείες υποστηρίζουν
τις διμερείς συζητήσεις σε όλα τα επίπεδα
για την Ελλάδα και την Τουρκία, ώστε να
συνεργαστούν για την προώθηση της ειρή-
νης, της ασφάλειας και της ευημερίας στην
περιοχή», έγραψε εκπρόσωπος του Στέιτ
Ντιπάρτμεντ απαντώντας σε ερώτηση του
τουρκικού πρακτορείου. 

Αλλά και ο γερμανικός Τύπος έδωσε
μεγάλη έμφαση. Στενότερη συνεργασία
Τουρκίας και Ελλάδας προβλέπεται «σε
πολλούς τομείς, όπως τον πολιτισμό, τον
αθλητισμό, τον τουρισμό και την οικονο-
μία», έγραψε η οικονομική επιθεώρηση
«Handelsblatt». «Οι Τούρκοι παραθερι-
στές θα μπορούν να επισκέπτονται στο
μέλλον δέκα ελληνικά νησιά με απλού-
στερες διαδικασίες χορήγησης βίζας.
Φοιτητές και από τις δύο χώρες θα μπο-
ρούν να έρχονται σε επαφή σε κοινά θερι-
νά προγράμματα. Τα δύο κράτη θα ενισχύ-
σουν τη συνεργασία τους και στον οικονο-
μικό τομέα. Αμφότεροι οι επικεφαλής των
κυβερνήσεων τόνισαν πως στόχος είναι ο

διπλασιασμός του όγκου του διμερούς εμ-
πορίου από 5 δισεκατομμύρια σε 10 δισε-
κατομμύρια δολάρια».

Η γερμανική εφημερίδα επεσήμανε ότι
πολλοί από τους συμμετέχοντες στον διά-
λογο έκαναν λόγο για μια «ανέλπιστα χα-
λαρή ατμόσφαιρα». Αυτό οφείλεται και
στο γεγονός ότι τα ακανθώδη ζητήματα,
όπως ήταν ουσιαστικά γνωστό από
πριν, «δεν συμπεριλήφθηκαν στην
ημερήσια διάταξη των διαβουλεύ-
σεων». Ομαλά εξελίχθηκε και η συ-
νάντηση με την Πρόεδρο της Δημο-
κρατίας Κατερίνα Σακελλαροπού-
λου, καθώς «έλειψαν και οι δυσάρε-
στοι τόνοι που ορισμένοι παρατηρη-
τές φοβόντουσαν από τον συχνά πα-
ρορμητικό Ερντογάν». 

Η εικόνα ένας Τούρκος πρόεδρος και
ένας Έλληνας πρωθυπουργός να δίνουν τα
χέρια χαμογελώντας, μετά από συνάντηση
μιάμισης ώρας στο Μέγαρο Μαξίμου, στην
Αθήνα, δεν είναι ασήμαντη, επεσήμανε και
η εφημερίδα «Le Monde» σε δημοσίευμά
της υπό τον τίτλο «Τουρκία και Ελλάδα

ανοίγουν ένα πιο ειρηνικό “νέο κεφάλαιο”
στις ταραχώδεις σχέσεις τους».

Τα επόμενα βήματα 
Η προσοχή δίνεται τώρα στα επόμενα

βήματα. Τον Απρίλιο θα είναι τότε η κρισι-
μότερη συνάντηση-διαπραγμάτευση, η
οποία και θα καθορίσει τη συνέχεια, ακό-

μα και τον χρόνο ολοκλήρωσης της
όλης προσπάθειας. Ίσως και μια
συμφωνία για το συνυποσχετικό
στη Χάγη; Θα έχει προηγηθεί τον
Φεβρουάριο ο πολιτικός διάλογος
σε επίπεδο διερευνητικών αλλά και

επιχειρηματική αποστολή.
Το κείμενο, αν και δεν είναι δε-

σμευτικό, είναι η πυξίδα. Μπορεί να
ακούγεται αντιφατικό από τη μια μεριά να
μη μιλά για casus belli και από την άλλη να
λέει ότι «τα μέρη δεσμεύονται να απέχουν
από κάθε δήλωση, πρωτοβουλία ή ενέργεια
που θα μπορούσε να υπονομεύσει ή να απα-
ξιώσει το γράμμα και το πνεύμα αυτής της
Διακήρυξης ή να θέσει σε κίνδυνο τη διατή-
ρηση της ειρήνης και της σταθερότητας

στην περιοχή τους», είναι όμως ένα κείμενο
ουσιαστικό.

Ο δρόμος πάντως μέχρι τον Απρίλιο δεν
θα είναι εύκολος. Οι 15 συμφωνίες ασφα-
λώς είναι ένα γερό θεμέλιο που προστίθε-
ται στην απουσία έντασης των τελευταίων
μηνών, στις μηδενικές υπερπτήσεις των
τουρκικών αεροσκαφών και τη μείωση
των μεταναστευτικών ροών. «Ναι, θα
υπάρξουν εντάσεις», παραδέχτηκε και ο
ίδιος ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γε-
ραπετρίτης μιλώντας στην ΕΡΤ μόλις απο-
χαιρέτησε τον Ταγίπ Ερντογάν το απόγευ-
μα στο αεροδρόμιο. Όμως έχει οργανωθεί
ένα χρονοδιάγραμμα επαφών τόσο σε επί-
πεδο κορυφής όσο και σε επίπεδο διπλω-
ματών μέχρι το επόμενο καλοκαίρι, ώστε
να είναι τα πράγματα ελεγχόμενα.

Σε ό,τι αφορά το Μεταναστευτικό, η συμ-
φωνία για τις βίζες έχει προκαλέσει αντι-
δράσεις από τις χώρες του Βορρά της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Η οικονομική διπλω-
ματία έπαιξε τον ρόλο της, με το Reuters
να σημειώνει χαρακτηριστικά ότι οι σύμ-
μαχοι του ΝΑΤΟ θέλουν να αυξήσουν τον
όγκο των διμερών εμπορικών συναλλαγών
στα 10 δισ. δολάρια από 5 δισ. δολάρια,
ενώ ο Ερντογάν δήλωσε ότι και οι δύο χώ-
ρες θα μπορούσαν να επωφεληθούν από
τις συναντήσεις υψηλού επιπέδου που
πραγματοποιούνται ετησίως.
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Τον Απρίλιο θα είναι η κρισιμότερη συνάντηση-διαπραγμάτευση, 
η οποία θα καθορίσει τη συνέχεια, ακόμα και τον χρόνο 

ολοκλήρωσης της όλης προσπάθειας

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Έχει ακόμα δρόμο για να
πούμε… «συμφωνήσαμε» 
Έχει ακόμα δρόμο για να

πούμε… «συμφωνήσαμε» 



O
εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Θανάσης
Γλαβίνας αναλύει τα θετικά αλλά και τα αρνητικά
μηνύματα των δημοσκοπήσεων και περιγράφει τη

στρατηγική που θα ακολουθήσει το κόμμα του τόσο αντι-
πολιτευτικά απέναντι στη ΝΔ όσο και στον δρόμο προς τις
ευρωεκλογές. «Το ΠΑΣΟΚ δεν ενέδωσε καμία στιγμή στον
πειρασμό των εύκολων λύσεων και την ανέξοδης κριτι-
κής», λέει χαρακτηριστικά. Ταυτόχρονα όμως θέτει τις
κόκκινες γραμμές στο πεδίο των συγκλίσεων ειδικά για
νομοθετικές πρωτοβουλίες και όπως λέει, «το ΠΑΣΟΚ
εξετάζει κάθε νομοθετική πρωτοβουλία με μεγάλη προσο-
χή και αν θεωρούμε ότι κινείται προς τη σωστή κατεύθυν-
ση, προτείνοντας παράλληλα διορθωτικές παρεμβάσεις,
δεν διστάζουμε να τις υπερψηφίζουμε».

Στο νέο δημοσκοπικό περιβάλλον, το ΠΑΣΟΚ έχει περάσει
στη δεύτερη θέση, ταυτόχρονα όμως υπάρχει ένα «χά-
σμα» με τη ΝΔ. Ποια είναι τα θετικά και ποια τα αρνητικά
μηνύματα που λαμβάνετε από τις δημοσκοπήσεις;
Το ΠΑΣΟΚ είναι το κόμμα που ανεβαίνει σταθερά στις

δημοσκοπήσεις. Επιβεβαιωμένα μετά από πολλές μετρή-
σεις το ΠΑΣΟΚ είναι στη δεύτερη θέση έπειτα από αρκετά
χρόνια και από μόνο του το γεγονός αυτό μας προσφέρει
ικανοποίηση. Αλλά δεν μένουμε εκεί. Το ΠΑΣΟΚ διαχρονι-
κά κοιτούσε πάντα ψηλά με σκοπό οι ιδέες του να γίνουν
πλειοψηφικές και το επόμενο κυβερνητικό πρόγραμμα
της χώρας. Για τον λόγο αυτό χρειάζεται ακόμη περισσότε-
ρη δουλειά από εμάς για να πετύχουμε τους στόχους μας
και οι δημοσκοπήσεις αποτελούν πάντα ένα χρήσιμο ερ-
γαλείο. Το ΠΑΣΟΚ μεγαλώνει μέρα με τη μέρα, ώστε να κα-
ταστεί σε σύντομο χρόνο η εναλλακτική πρόταση για τη
διακυβέρνηση της χώρας απέναντι στη Νέα Δημοκρατία.

Τι δεν θα περιλαμβάνει η στρατηγική σας από εδώ και στο
εξής απέναντι στην προσπάθειά σας να κερδίσετε τη ΝΔ; 
Η στρατηγική μας απέναντι στη Νέα Δημοκρατία είναι

συγκεκριμένη και δεν ετεροπροσδιορίζεται από τρίτους
παράγοντες και χρονικά ορόσημα. Παραμένουμε σταθεροί
στην πολιτική μας, η οποία περιλαμβάνει αξιόπιστο πολιτι-
κό λόγο, ανανεωμένο πολιτικό προσωπικό, επιμονή στις
αναγκαίες πραγματικές μεταρρυθμίσεις που χρειάζεται η
χώρα και υπηρετούν το κοινό καλό. Το ΠΑΣΟΚ δεν ενέδω-
σε καμία στιγμή στον πειρασμό των εύκολων λύσεων και
της ανέξοδης κριτικής. Αντιθέτως, πάντα μιλά με επιχειρή-
ματα, τεκμηρίωση και ήπιους τόνους. Ακραίες ρητορικές
και διαγωνισμοί ατάκας δεν ανήκουν στο πολιτικό ρεπερ-
τόριό μας. Η πολιτική ανατροπή θα είναι αποτέλεσμα προ-
σήλωσης, σχεδιασμού και καθαρού λόγου για τα προβλή-
ματα των πολιτών.

Με τον νέο κομματικό σχηματισμό που δημιουργήθηκε
από τα «πλευρά» του ΣΥΡΙΖΑ, φαίνεται ότι υπάρχουν οι
προϋποθέσεις για πιο ουσιαστική επικοινωνία. Μέχρι πού
μπορεί να φθάσει αυτό το κλίμα «καλής διάθεσης» μεταξύ
των δυο πλευρών; 

Το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής δεν είναι ένα περίκλειστο
κόμμα με υψωμένα τα πολιτικά του τείχη. Πάντα, και προ-
εκλογικά και μετεκλογικά, επιδιώκει τις συζητήσεις, τη
συνεννόηση με όσους και όσες μοιραζόμαστε κοινές ιδέ-
ες, κοινές αξίες, κοινή αντίληψη για την πολιτική και τα
προβλήματα της χώρας και βεβαίως κοινούς πολιτικούς
στόχους. Το έχουμε ξανακάνει στο παρελθόν, άλλωστε.
Δεν θα προδώσουμε, ωστόσο, τους ηθικούς κανόνες της
πολιτικής, που μας κράτησαν όρθιους στα δύσκολα. Δεν
επιζητούμε συμφωνίες κορυφής και αλισβερίσια εξου-
σίας. Επιθυμούμε συμφωνίες με όρους κοινωνίας και με
το βλέμμα στο συμφέρον του λαού και της πατρίδας.

Το τελευταίο διάστημα εντείνετε καθημερινά την πίεση
προς την κυβέρνηση με φόντο την ακρίβεια και την αντι-
μετώπιση του ιδιωτικού χρέους. Οι προτάσεις σας όμως
δεν γίνονται αποδεκτές. Ταυτόχρονα δεν φαίνεται να
έχουν και το ανάλογο «πέρασμα» στην κοινωνία. Ποιο εί-
ναι το στοιχείο που λείπει, προκειμένου να δοθεί η απαι-
τούμενη ώθηση; 

Η ακρίβεια αποτελεί το νούμερο ένα πρόβλημα της ελληνι-
κής κοινωνίας αυτή τη στιγμή. Η κυβέρνηση έχει καθυστε-
ρήσει, συνειδητά να το αντιμετωπίσει και τώρα είναι ήδη
πολύ αργά. Ο λογαριασμός έχει έρθει και οι καταναλωτές
τον πληρώνουν εδώ και καιρό πολύ ακριβά με την κυβέρ-
νηση να παρακολουθεί αμήχανα. Έχουμε καταθέσει πλή-
ρες σχέδιο προτάσεων τόσο για την ακρίβεια όσο και για τη
«βόμβα» στα θεμέλια της κοινωνίας που ακούει στο όνομα
«ιδιωτικό χρέος». Σε ό,τι αφορά το τελευταίο, τα χρέη των
ιδιωτών σε τράπεζες, εφορίες και ασφαλιστικούς οργανι-
σμούς συνεχίζουν να αυξάνονται. Θα διαφωνήσω με τη θέ-
ση ότι οι προτάσεις μας δεν ακούγονται. Οι πολίτες ακούν
με προσοχή τις θέσεις του ΠΑΣΟΚ. Άλλωστε οι προτάσεις
αυτές δεν είναι προϊόν των κομματικών γραφείων, αλλά
καρπός διαλόγου με τους κοινωνικούς και παραγωγικούς
φορείς. Προέρχονται, δηλαδή, μέσα από την ίδια την κοι-
νωνία. Αυτή είναι και η δύναμή τους, σε αντίθεση με τις θέ-
σεις της Νέας Δημοκρατίας, οι οποίες και σε κορυφαία
επίκαιρα ζητήματα όπως τα «κόκκινα» δάνεια, η ακρίβεια

και το φορολογικό υπηρετούν σκοπιμότητες μακριά και
πέρα από τα συμφέροντα της πλειοψηφίας. 

Πώς θα κινηθεί το ΠΑΣΟΚ απέναντι στις μεταρρυθμί-

σεις που έχει βάλει η κυβέρνηση «πάνω στο τραπέζι»,

όπως οι αλλαγές στη δικαιοσύνη ή η επιστολική ψήφος; 
Η κυβέρνηση, παρά την άνετη πλειοψηφία που έχει και με
μία κατακερματισμένη αντιπολίτευση απέναντί της, αδυ-
νατεί να προχωρήσει στις αναγκαίες μεταρρυθμίσεις που
χρειάζεται η χώρα και κινούμενη από ιδεοληψίες προχω-
ρά σε αποσπασματικές, συχνά επικοινωνιακού χαρακτήρα
κινήσεις. Το ΠΑΣΟΚ εξετάζει κάθε νομοθετική πρωτοβου-
λία με μεγάλη προσοχή και αν θεωρούμε ότι κινείται προς
τη σωστή κατεύθυνση, προτείνοντας παράλληλα διορθωτι-
κές παρεμβάσεις, δεν διστάζουμε να τις υπερψηφίζουμε,
όπως πράξαμε το καλοκαίρι με την ψήφο των εκτός επι-
κρατείας αλλά και σε άλλες σημειακές περιπτώσεις, πχ, η
τροπολογία για την απαγόρευση συμμετοχής εγκληματι-
κών οργανώσεων στις εκλογές. Οι αλλαγές στη δικαιοσύ-
νη, όπως και η επιστολική ψήφος, είναι ζητήματα από μόνα
τους εξόχως σημαντικά, πάνω και πέρα από κόμματα και
μικροπολιτική καθόσον αφορούν τον πυρήνα της Πολιτεί-
ας. Ως εκ τούτου, απαιτούν ευρεία διαβούλευση, αναζήτη-
ση συναινέσεων, ακρόαση της επιστημονικής κοινότητας
και σε κάθε περίπτωση όχι συνθηματικού τύπου διαχείρι-
ση και μανιχαϊσμούς.Θ
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«Δεν θα προδώσουμε 
τους ηθικούς κανόνες 

της πολιτικής»

στον 
Αντώνη 

Αντωνόπουλο
aantonopoulos10@gmail.com
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20 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Μ
εγάλωσε με την απόλυτη ελευθερία σε δύσκολες
περιόδους. Η γιαγιά της ήταν θύμα της γενοκτονίας
των Ποντίων. Είναι φύσει αισιόδοξη, όπως ακριβώς

ταιριάζει σε κάθε άνθρωπο που στην παιδική του ηλικία ξύ-
πνησε με ένα περίστροφο στην πλάτη στις 21 Απριλίου του
1967. Τα χαράματα εκείνης της ημέρας έμαθε με τον πιο άγριο
τρόπο τι εστί δικτατορία, όταν παρακρατικοί μπήκαν στο σπίτι
της και έψαχναν τον πατέρα της, ο οποίος είχε κρυφτεί για να
μη συλληφθεί. Πέρασε πάρα πολλά! Δύσκολα. Όμως τα κατά-
φερε, έκανε το χόμπι της επάγγελμα και σήμερα νιώθει ότι
δεν έχει δουλέψει καμία ώρα στη ζωή της, καθώς έκανε αυτό
που αγάπησε περισσότερο από ποτέ: τη δημοσιογραφία! Ο λό-
γος για την υφυπουργό Μετανάστευσης και Ασύλου Σοφία
Βούλτεψη, μία από τις πιο ενεργές Ελληνίδες πολιτικούς σε
κυβερνητική θέση και στη Νέα Δημοκρατία.

Οι δάσκαλοί της; Μορφές της δημοσιογραφίας στη χώρα
μας: Χρήστος Πασαλάρης, Γιώργος Μπέρτσος και φυσικά ο
πατέρας της, Γιάννης Βούλτεψης. Οι δύο πρώτοι την προσέ-
λαβαν στην «Απογευματινή» και τα «Επίκαιρα», κρυφά από
τον πατέρα της, ο οποίος φώναζε ότι όποιος μπαίνει στις εφη-
μερίδες δεν τελειώνει ποτέ τις σπουδές του. Από τότε έγραψε
πολλά χιλιόμετρα στον δρόμο. Στο ρεπορτάζ, το οποίο δεν
επιλέγουν όλοι οι δημοσιογράφοι, γιατί είναι ένας δρόμος
στρωμένος με καρφιά και όχι με ροδοπέταλα.

Η Σοφία γεννήθηκε στον Πειραιά και μεγάλωσε στην Αθή-
να. Είναι παντρεμένη (σύζυγος Αθανασίου Αγγελόπουλου) με
δύο παιδιά, τη Μαρία και τον Γιάννη. Δηλώνει με χαμόγελο
πως είναι κόρη του Κεφαλλονίτη δημοσιογράφου και φου-
σκώνει από υπερηφάνεια για την ποντιακής καταγωγής μητέ-
ρα της.

Εισήχθη στη Νομική Σχολή του Εθνικού και Καποδιστρια-
κού Πανεπιστημίου Αθηνών (Τμήμα Δημοσίου Δικαίου και
Πολιτικών Επιστημών) και ήταν υπότροφος του Κρατικού
Ιδρύματος Υποτροφιών. Μιλάει αγγλικά, ιταλικά και γαλλικά.
Και ποιος δεν θα ζήλευε τη μακρά δημοσιογραφική της πο-
ρεία και ιστορία. Πέρασε από τις ημερήσιες εφημερίδες
«Απογευματινή», «Έθνος», «Ελεύθερος Τύπος» και τα περιο-
δικά «Επίκαιρα», «Ιστορία», «Εικόνες», «Εγώ», «Είναι».

Κατά το παρελθόν είχε κάνει μεταφράσεις βιβλίων, αρχι-
συνταξία σε ραδιοφωνικές και τηλεοπτικές εκπομπές. Ήταν
η αρχισυντάκτρια της εφημερίδας «Ελεύθερος Τύπος», μέ-
χρι την εκλογή της στη Βουλή των Ελλήνων (7 Μαρτί-
ου 2004). 

Η Σοφία στη δημοσιογραφία δεν ειδικευόταν σε
κάποιο τομέα, γιατί έκανε τα πάντα με επιτυχία: κά-
λυπτε τη διεθνή πολιτική, έκανε έρευνα, συνεντεύ-
ξεις, αναλύσεις και ρεπορτάζ, υπηρετώντας την
ελεύθερη δημοσιογραφία.

Όσο για τις αποστολές που έχει κάνει; Έχει ταξιδέ-
ψει για δημοσιογραφικούς σκοπούς σε όλες τις χώ-
ρες της Ευρώπης (δυτικής και πρώην ανατολικής), σε ΗΠΑ,
Ρωσία, στην Ασία και την Αφρική. Αποστολές στις εμπόλεμες
περιοχές Μέσης Ανατολής, Κουβέιτ, Βοσνίας, Σαχάρας, στη
Ρουμανία για την πτώση του Τσαουσέσκου, στο Βερολίνο για
την κατάρρευση του Τείχους. Με εντολή του ΔΣ της ΕΣΗΕΑ
ερεύνησε τις συνθήκες δημοσιογραφικής κάλυψης της δί-
κης του Οτσαλάν στα Μουδανιά.

Αν ρωτήσει κανείς κάποιον δημοσιογράφο που δούλεψε
μαζί της θα λάβει ξεκάθαρες απαντήσεις. Η Σοφία, όπου και
αν εργάστηκε, δεν ήταν η κόρη του κύριου Γιάννη, αλλά μια

δημοσιογράφος που δούλευε ακατάπαυστα. Με σθένος, με-
ράκι, αφοσίωση, επαγγελματισμό και αναμμένες τις μηχανές
της καθημερινά στο 100%! Έβρισκε και πρότεινε θέματα
στους αρχισυντάκτες της, δεν έκανε διεκπεραίωση, ενώ ερ-
γαζόταν πάντοτε με εντιμότητα και ήθος.

Από μικρή άρχισε να κινείται γύρω από τα χνάρια του πατέ-
ρα της. Ο σπουδαίος Γιάννης Βούλτεψης μαζί με τους Γιώργο
Ρωμαίο και Γιώργο Μπέρτσο ξεσκέπασε την υπόθεση Λαμ-
πράκη για την οποία έρευνά του έλαβε αργότερα τιμητικό
βραβείο από το Ίδρυμα Μπότση. Μετά από λίγο καιρό ο πατέ-
ρας της διετέλεσε διευθυντής του Γραφείου Τύπου της Νέας

Δημοκρατίας, αναπτύσσοντας και διατηρώντας ιδιαίτε-
ρα φιλικούς δεσμούς με τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη.

Όταν κάποιος τη ρωτήσει για τον πατέρα της, εκείνη
ανάμεσα στα πολλά που θυμάται θα αναφερθεί και
στην ημέρα που ο κύριος Γιάννης βραβεύτηκε με χρη-
ματικό ποσό για τη δημοσιογραφική του έρευνα στην
υπόθεση Λαμπράκη. Τότε πήγε και αγόρασε 7 ρίζες
ελιές. «Κλάδος ελαίας, Πόπη», έλεγε στη γυναίκα του.
«Τα χρήματα θα τα ξοδεύαμε, ενώ οι ελιές θα μας θυμί-

ζουν και τον αγώνα του Λαμπράκη για την ειρήνη και τις δικές
μου… πολεμικές επιχειρήσεις», ήταν τα λόγια του τότε γεμά-
τα χιούμορ! Πώς γίνεται να μη γαλουχηθείς σωστά όταν μεγα-
λώνεις με τέτοιες αξίες και αρχές;

Οι οικογενειακές ρίζες του συζύγου της βρίσκονται στην
Αρκαδία και την Αιτωλοακαρνανία. Θυμάται τη μητέρα της να
την… ψάχνει από τότε που μπήκε στο μαθητικό κίνημα. Την
«έψαχνε» στα γεγονότα της Νομικής, ενώ τη «μάζεψε» λίγο
μετά την εισβολή του τανκ στο Πολυτεχνείο από την οδό Πα-
τησίων.

Αναλαμβάνοντας καθήκοντα υφυπουργού Τουρισμού

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Από τη δημοσιογραφία 
στο «μικρόβιο» της πολιτικής

Σοφία 
Βούλτεψη
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 21Σοφία Βούλτεψη

O
σοι τη γνωρίζουν προσωπικά αντιλαμβάνονται κατευθείαν
πως δεν είναι «επαγγελματίας πολιτικός». Δουλεύει συνέχεια
και από αυτή τη θέση. Έτσι έχει μάθει, άλλωστε. Όποτε και αν

την πάρεις τηλέφωνο, σου απαντά πως είναι στη Βουλή, στο υπουργείο,
σε σύσκεψη με τους συνεργάτες της ή ετοιμάζει κάποιο άρθρο της! Άλ-
λες φορές σού λέει ότι διαβάζει ένα θέμα που αφορά το υπουργείο της,
παρακολουθεί την επικαιρότητα ή βλέπει τηλεοπτικά πάνελ. Το σίγου-
ρο είναι πως δεν σταματά ποτέ. Από μικρή αγαπούσε την πολιτική,
όπως αγαπούσε την αλήθεια.

Η Σοφία Βούλτεψη έχει δώσει ατελείωτους αγώνες για τη Νέα Δη-
μοκρατία με ήθος και αξιοπρέπεια, ακόμη και στα δύσκολα χρόνια. Πο-
τέ δεν κρύφτηκε ούτε απέφυγε δύσκολες καταστάσεις. Πάντα δήλωνε
παρούσα για να υπερασπιστεί τις αρχές και τις αξίες της μεγάλης κεν-
τροδεξιάς οικογένειας. Ακόμη και σε κρίσεις, που άλλοι επέλεγαν τη
σιωπή για να αποφύγουν το πολιτικό κόστος. Βουλευτής Β’ Αθηνών και
υφυπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου αρμόδια για την ένταξη, τους
ευάλωτους πολίτες και τα ασυνόδευτα ανήλικα. Η Ειδική Γραμματεία
Προστασίας Ασυνόδευτων Ανηλίκων στο χαρτοφυλάκιό της έχει γνω-
ρίσει μεγάλες επιτυχίες και τεράστια διεθνή αναγνώριση. Ο ρόλος της
στο σήμερα είναι εξαιρετικά σημαντικός, ειδικά στην εποχή μας, κα-
θώς τα παιδιά είναι συνήθως ο στόχος ή του οργανωμένου εγκλήματος
ή του εξτρεμισμού και της ριζοσπαστικοποίησης.

Η ελληνική πολιτική ιστορία έγραψε για τη Σοφία πως ήταν η πρώτη
γυναίκα κυβερνητική εκπρόσωπος. Κατά το παρελθόν, όλοι οι αρχηγοί
της ΝΔ έδειξαν αμέριστη εμπιστοσύνη στο πρόσωπό της. Υπήρξε σύμ-
βουλος στο Γραφείο Τύπου του πρωθυπουργού από το 1990 έως το
1993, υποψήφια βουλευτής σε τιμητική θέση του ψηφοδελτίου Επι-
κρατείας της Νέας Δημοκρατίας στις εκλογές του 2000, μέλος του
Εθνικού Συμβουλίου Ραδιοτηλεόρασης από το 2000 έως το 2002, διορι-
σμένη μετά από πρόταση του προέδρου της Νέας Δημοκρατίας Κ. Κα-
ραμανλή, πρώην υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ, πρώτη γυναίκα
κυβερνητική εκπρόσωπος και δεύτερη γυναίκα κοινοβουλευτική εκ-
πρόσωπος στην παράταξή της μετά τη Βιργινία Τσουδερού. Είναι
πρώην γραμματέας Πολιτικής Τεκμηρίωσης και Ενημέρωσης της Νέας
Δημοκρατίας, ενώ έχει διατελέσει μέλος πολλών κοινοβουλευτικών
επιτροπών και μέλος της κοινοβουλευτικής συνέλευσης του ΟΑΣΕ.

Παραθέτω μέρος της κοινοβουλευτικής της δραστηριότητας, καθώς
οι θέσεις ευθύνης που έχει αναλάβει αποδεικνύουν πως έχει γράψει
αρκετά χιλιόμετρα και στον πολιτικό στίβο: Αντιπρόεδρος της Διαρ-
κούς Επιτροπής Δημόσιας Διοίκησης, Δημόσιας Τάξης και Δικαιοσύ-
νης, πρόεδρος της Ειδικής Μόνιμης Επιτροπής Ισότητας, Νεολαίας και
Δικαιωμάτων του Ανθρώπου, πρόεδρος της Υποεπιτροπής για τα Θέμα-
τα των Ατόμων με Αναπηρία της Ειδικής Μόνιμης Επιτροπής Ισότητας,
Νεολαίας και Δικαιωμάτων του Ανθρώπου, πρόεδρος της Υποεπιτρο-

πής για την Καταπολέμηση της Εμπορίας και της Εκμετάλλευσης Αν-
θρώπων της Ειδικής Μόνιμης Επιτροπής Ισότητας, Νεολαίας και Δι-
καιωμάτων του Ανθρώπου, μέλος της Επιτροπής Οικονομικών, Εμπορί-
ου, Τεχνολογίας και Περιβάλλοντος της Κοινοβουλευτικής Συνέλευ-
σης του Οργανισμού Οικονομικής Συνεργασίας Ευξείνου Πόντου, όπου
έχει διατελέσει αντιπρόεδρος και μέλος της Κοινοβουλευτικής Συνέ-
λευσης του ΟΣΕΠ.

Η Σοφία δεν μάσησε ποτέ τα λόγια της, ενώ απολάμβανε τον σεβα-
σμό όλων των συναδέλφων της. Άλλωστε, έχει διατελέσει μέλος του
Διοικητικού Συμβουλίου της Ένωσης Συντακτών Ημερησίων Εφημε-
ρίδων Αθηνών, μέλος του Μορφωτικού Ιδρύματος, του Μεικτού Συμ-
βουλίου και πρόεδρος της Εφορευτικής Επιτροπής της ΕΣΗΕΑ. Τον
ίδιο σεβασμό βιώνει μέσα στη Βουλή και στη Νέα Δημοκρατία εδώ και
πολλά χρόνια.

Αγαπημένη της φράση: Σήμερα ήταν η κακή ημέρα. Αύριο η καλή!
Όπως λέει η ίδια, την ενοχλούν πολύ οι ψεύτες. Αυτός είναι και ο λόγος
που δεν αφήνει κανένα ψέμα να πέσει κάτω! Το μόνο σίγουρο είναι πως
θα συνεχίσει να τοποθετείται απέναντι σε κάθε ψέμα, να υπερασπίζεται
την αλήθεια και να εργάζεται ασταμάτητα με απώτερο στόχο την προ-
σφορά στην πατρίδα. 

Στο σήμερα λέει χαμογελώντας: «Και τι δεν θα έδινα για να κάνω ένα
TikTok μαζί με τον Κυριάκο Μητσοτάκη!».

Πρώτη γυναίκα κυβερνητική 
εκπρόσωπος και οι θέσεις ευθύνης στη ΝΔ

Μαζί με τον σύζυγό τηςΣε πολύ μικρή ηλικία 
Από μικρή είχε πάθος 

και μεράκι για τη δημοσιογραφία

Στη βάπτισή της Μαζί με τον αγαπημένο της πατέρα σε μικρή ηλικία 
Στο πλευρό του αείμνηστου 

Χρήστου Πασαλάρη στα γραφεία της ΕΣΗΕΑ



Το υπουργείο Εθνικής Άμυνας
επιχειρεί ανασκόπηση και
προτεραιοποίηση, σε συνεργασία
πάντα με το ΓΕΕΘΑ
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Σ
ε συνολική επαναξιολόγηση των εξο-
πλιστικών προγραμμάτων προχωρά
το υπουργείο Εθνικής Άμυνας, κατό-

πιν εντολής του υπουργού Νίκου Δένδια.
Προγράμματα σημαντικά για το Πολεμικό

Ναυτικό, τον Στρατό Ξηράς και την Πολεμική
Αεροπορία, τα οποία ήταν να «τρέξουν» το
προσεχές διάστημα, φαίνεται πως πατούν
«φρένο», με το υπουργείο Άμυνας να επι-
χειρεί ανασκόπηση και προτεραιοποίηση,

σε συνεργασία πάντα με το
ΓΕΕΘΑ.

Επισημαίνουμε πως τα
τελευταία τρία χρόνια έχουν
γίνει άλματα στην ενίσχυση
της αποτρεπτικής ισχύος
των Ενόπλων Δυνάμεων, με
την Πολεμική Αεροπορία να
αποκτά τα καλύτερα μαχητι-

κά της Δύσης και το Πολεμικό Ναυτικό τις
καλύτερες φρεγάτες παγκοσμίως, τις πανί-
σχυρες και πλήρως ψηφιακές FDI
Belh@rra. Οι προκλήσεις ωστόσο που ανα-
δύονται από τα σύγχρονα πεδία μάχης
απαιτούν συνεχή ενίσχυση των τριών Κλά-
δων, που είναι δεδομένο ότι πρέπει πλέον
να περάσουν στη νέα εποχή. Πολιτική και
στρατιωτική ηγεσία στο ελληνικό Πεντάγω-
νο το αναγνωρίζουν αυτό και για τον λόγο
αυτόν είναι σε συνεχείς επαφές για από-

κτηση οπλικών συστημάτων άκρως απα-
ραίτητων για την άμυνα της χώρας μας. Ορι-
σμένα έχουν ήδη ενταχθεί στη φαρέτρα των
Ενόπλων Δυνάμεων, ενώ κάποια άλλα ανα-
μένεται να μπουν εντός του 2024. Ας δούμε
λοιπόν τι περιμένουμε το 2024 και τι θα πα-
ραπεμφθεί στο μέλλον.

Πολεμική Αεροπορία
Το 2023 ολοκληρώνεται με την Πολεμική

Αεροπορία πανίσχυρη, έχοντας στη φαρέ-
τρα της 34 μαχητικά 4,5 γενιάς. Η πρώτη
Μοίρα Rafale με τα 18 μαχητικά της 332
Μοίρας «ΓΕΡΑΚΙ» είναι πανέτοιμη επιχει-
ρησιακά, συμμετέχοντας σε όλες τις επιχει-
ρήσεις και εκπαιδευτικές δραστηριότητες
της HAF. Τι αναμένεται το 2024; Ακόμη έξι

μαχητικά Rafale να βάλουν το εθνόσημο
και να προσγειωθούν στην 114 Πτέρυγα
Μάχης στην Τανάγρα, ολοκληρώνοντας τον
αριθμό των 24 μαχητικών που είχε παραγ-
γείλει η χώρα μας από τη γαλλική εταιρεία
Dassault Aviation. Παράλληλα, στο εργο-
στάσιο της ΕΑΒ προχωρά ταχύτατα και η
αναβάθμιση των F-16 Block52+, τα οποία
εξελίσσονται στην κατηγορία Viper, δηλαδή
ό,τι πιο σύγχρονο παγκοσμίως σε F-16. Ήδη
15 μαχητικά έχουν ολοκληρώσει την ανα-
βάθμιση, με τα 13 να έχουν ενταχθεί στη δύ-
ναμη της 343 Μοίρας «ΑΣΤΕΡΙ». Τα επόμε-
να δύο εντάχθηκαν στην 340 Μοίρα «ΑΛΕ-
ΠΟΥ», η οποία μέχρι το τέλος του έτους θα
έχει ακόμη ένα Viper στον στόλο της.

Εντός του 2024 κάθε μήνα ένα μαχητικό

θα βγαίνει από τα... πιτς και θα εντάσσεται
στην 340 «ΑΛΕΠΟΥ», μέχρι να συμπληρω-
θεί και εκεί ο αριθμός των 13 μαχητικών.
Άρα, μέχρι το τέλος του 2024 η 340 θα είναι
πλήρης σε «οχιές», με τα επόμενα αναβαθ-
μισμένα μαχητικά να προορίζονται για την
337 Μοίρα «ΦΑΝΤΑΣΜΑ» στη Λάρισα, ενώ
το πρόγραμμα θα ολοκληρωθεί με τις δύο
Μοίρες του Αράξου, την 335 «Τίγρης» και
την 336 «Όλυμπος».

Άρα, στο τέλος του 2024 η Πολεμική Αε-
ροπορία θα έχει 52 μαχητικά 4,5 γενιάς (24
Rafale και 28 F-16 Viper). Αυτά που, σύμ-
φωνα με τα σημερινά δεδομένα, δεν αναμέ-
νεται να προχωρήσουν ούτε το 2024, είναι η
υποστήριξη των μεταγωγικών C-130, των
ελικοπτέρων ΝΗ-90 της Αεροπορίας Στρα-
τού αλλά και των πολύτιμων Super Puma.

Για το 2024 μετατίθεται η προμήθεια
των ισραηλινών πυραύλων αέρος - εδά-
φους μεγάλου βεληνεκούς Rampage,
αξίας 50 εκατ.

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Τι έρχεται τη νέα χρονιά και 
τι παραπέμπεται για το μέλλον

Ε Ξ Ο Π Λ Ι Σ Τ Ι Κ A

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα



Πολεμικό Ναυτικό
Έτος-ορόσημο χαρακτηρίζεται για το

Πολεμικό μας Ναυτικό το 2024, καθώς
αναμένεται στο τέλος του να έχει ενταχ-
θεί στον Στόλο η πρώτη φρεγάτα FDI Be-
lh@rra.

Η ναυπήγηση στη Λοριάν της βορει-
οδυτικής Γαλλίας προχωρά με ταχύτα-
τους ρυθμούς, με τη Naval Group να εν-
τυπωσιάζει με τον επαγγελματισμό και
την απόλυτη τήρηση των χρονοδιαγραμ-
μάτων. Το πλοίο F-601 «ΚΙΜΩΝ» έχει ήδη
πέσει στο νερό, ενώ πριν από δύο εβδο-
μάδες τοποθετήθηκε και ο ιστός, το
PSIM, που φέρει το πανίσχυρο ραντάρ
και το σύστημα μάχης. Θα ακολουθήσουν
οι απαιτητικές δοκιμές εν όρμω και εν
πλω, με στόχο το πλοίο να φτάσει στον
ναύσταθμο της Σαλαμίνας τον Νοέμβριο
του 2024. Ταυτόχρονα, οι Γάλλοι ναυπη-
γούν και τις δύο επόμενες Belh@rra του
Πολεμικού μας Ναυτικού, την F-602
«ΝΕΑΡΧΟΣ» και την F-602 «ΦΟΡΜΙΩΝ»,
με την πρώτη μάλιστα να εκτιμάται πως
θα βρεθεί στο νερό εντός του 2024.

Αναφορικά με την ενεργοποίηση της
option για την 4η Belh@rra... πληροφο-
ρίες αναφέρουν πως η Αθήνα δεν δείχνει
προς το παρόν διάθεση να προχωρήσει,
αν και οι Γάλλοι είναι διατεθειμένοι να
μειώσουν κατά πολύ τις οικονομικές
απαιτήσεις τους για το πλοίο, το οποίο
εξαιτίας της αύξησης των τιμών στις
πρώτες ύλες έχει εκτινάξει την τιμή του.

Για το 2024 παραπέμπεται και το θέμα
των κορβετών, αν και προς το παρόν φαί-
νεται να έχει «παγώσει». Τα στενά δημο-
σιονομικά περιθώρια, που δεν επιτρέ-
πουν αυτήν τη στιγμή να δοθούν σχεδόν 2
δισ. για ολοκαίνουργιες πλώρες, και η
σύνδεση του προγράμματος με τα ναυ-
πηγεία οδηγούν σε παράταση της διαδι-
κασίας, με τους δύο βασικούς διεκδικη-
τές, τη γαλλική Group Naval και την ιταλι-
κή Fincantieri, να φέρνουν συνεχώς νέες
προτάσεις με μειωμένο κόστος και ευκο-
λίες πληρωμής.

Αυτό που θα προχωρήσει σίγουρα
εντός του 2024 είναι το πρόγραμμα της
αναβάθμισης των φρεγατών ΜΕΚΟ
κλάσης ΥΔΡΑ. Οι εργασίες θα πραγμα-
τοποιηθούν στα Ναυπηγεία Σκαραμαγ-
κά μετά τη συμφωνία που επετεύχθη
ανάμεσα στην κατασκευάστρια εται-
ρεία των ΜΕΚΟ Thyssen Krupp Marine
Systems και τα Ναυπηγεία Σκαραμαγ-
κά του Γ. Προκοπίου.

Τον Φεβρουάριο του 2024 φτάνουν στη
χώρα μας και τα ελικόπτερα Romeo για
το Πολεμικό μας Ναυτικό. Θεωρούνται τα
κορυφαία ελικόπτερα στον ανθυποβρυ-
χιακό πόλεμο και να ενισχύσουν κατακό-
ρυφα τις δυνατότητες της χώρας μας

στον «αθόρυβο πόλεμο» του Αρχιπελά-
γους. Το πρώτο εξάμηνο του επόμενου
έτους αναμένονται και οι 42 τορπίλες βα-
ρέος τύπου που έχει παραγγείλει η χώρα
μας για τα υποβρύχια 214 «ΠΑΠΑΝΙΚΟ-
ΛΗΣ», τα οποία επίσης πρέπει να αποφα-
σιστεί εντός του 2024 πότε θα μπουν για
τον εκσυγχρονισμό μέσης ζωής, μιας και
συμπληρώνουν 13 χρόνια υπηρεσίας.
Εντός του 2024 αναμένεται να ολοκλη-
ρωθεί και η προμήθεια δεκαέξι πυραύ-
λων επιφανείας ExocetMM-40 Blk3 για
τις Πυραυλακάτους «ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΗΣ»
και «ΡΟΥΣΣΕΝ» αξίας 33,3 εκατ. ευρώ.

Στρατός Ξηράς
O Στρατός Ξηράς, ως η ραχοκοκαλιά

των Ενόπλων Δυνάμεων, θα λάβει και
αυτός το μερίδιο που του αναλογεί βά-
σει των αναγκών του από την εξοπλιστι-
κή πίτα.

Εντός του 2024 αναμένονται τα πανί-
σχυρα ισραηλινά αντιαρματικά βλήματα
Spike Nlos. Πρόκειται για ένα όπλο πολ-
λαπλών χρήσεων και όχι μόνο αντιαρμα-
τικό, γεγονός που αλλάζει τις ισορροπίες
εξαιτίας και του μεγάλου βεληνεκούς
του. Το πυραυλικό σύστημα πολλαπλών
ρόλων μεγάλου βεληνεκούς Spike Nlos
θα τοποθετηθεί και στις κανονιοφόρους
κλάσης «ΜΑΧΗΤΗΣ» και τα Σκάφη Ανορ-
θόδοξου Πολέμου Mark V της Διοίκησης
Υποβρυχίων Καταστροφών. Επίσης,
εξαιρετικά σημαντικό είναι το γεγονός ότι
τα Spike Nlos θα τοποθετηθούν και στα
επιθετικά ελικόπτερα Apache της Αερο-
πορίας Στρατού. Επίσης, υπάρχει ενδια-
φέρον και ενδεχομένως να «τρέξει» εν-
τός του 2024 η απόκτηση των αμφίβιων
τεθωρακισμένων AAV7 για τους πεζο-
ναύτες, ώστε να πάψουν να χρησιμοποι-
ούν τις αποβατικές ακάτους του... 1950!
Εκτιμήσεις αναφέρουν ότι εντός του επό-
μενου έτους αναμένεται να προχωρήσει
και το πρόγραμμα της αλλαγής του εθνι-
κού τυφεκίου και του εθνικού οχήματος.
Οι προτάσεις έχουν κατατεθεί, έχουν
αξιολογηθεί από τον Στρατό Ξηράς και
αναμένονται οι τελικές αποφάσεις από
την πολιτική ηγεσία. 
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ΡOLITICAL ΑΜΥΝΑ23

Έτος-ορόσημο για
το Πολεμικό μας
Ναυτικό το 2024

Yπάρχει ενδιαφέρον 
και ενδεχομένως να «τρέξει» 
εντός του 2024 η απόκτηση των
αμφίβιων τεθωρακισμένων
AAV7 για τους πεζοναύτες, 
ώστε να πάψουν 
να χρησιμοποιούν 
τις αποβατικές ακάτους 
του... 1950
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του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών 
της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρόεδρος
του κόμματος 
Ελλάδα 
- Ο άλλος δρόμος,
πρώην 
ευρωβουλευτής

Ο
ι αναφορές του Κυριάκου Μητσοτάκη στο Σύμ-

φωνο Φιλίας Βενιζέλου-Ινονού του 1930 με

αφορμή τη Διακήρυξη «Περί Σχέσεων Φιλίας

και Καλής Γειτονίας» που υπέγραψε ο ίδιος με τον Ερν-

τογάν στο Μέγαρο Μαξίμου κατά τη συνάντησή τους στις

7 Δεκεμβρίου 2023 αναμφίβολα έδωσαν το έναυσμα για

τους ανάλογους ιστορικούς συνειρμούς. Άλλωστε το

Σύμφωνο Φιλίας Βενιζέλου-Ινονού του 1930 αποτέλεσε

αντικείμενο αρκετών επιστημονικών άρθρων και μελε-

τών. Εμείς από την πλευρά μας είχαμε την ευκαιρία να

εξετάσουμε το ζήτημα αυτό στο βιβλίο μας «Ευρωπαϊκή

Ολοκλήρωση και Ελληνοτουρκική Προσέγγιση», Εκδό-

σεις Αντ. Σάκκουλα, Αθήνα 2005, σελ. 395. 

Αναμφίβολα οι «κοινές μνήμες» των λαών παίζουν πάντοτε

σημαντικό ρόλο στην Ιστορία. Αυτό ισχύει βέβαια και για τις

ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες σηματοδοτήθηκαν από

έντονα ιστορικά γεγονότα τα οποία αφορούσαν όχι μόνο τις

σχέσεις των δύο λαών αλλά και την ίδια τη διαχρονική ιστορι-

κή τους διαδρομή.

«Η Ελλάς θα απέβλεπε μετά συμπαθείας εις το ενδεχόμε-

νον μιας συμμετοχής της Τουρκίας, δυνάμεως ως αυτή βαλ-

κανικής και μεσογειακής, εις την ευρωπαϊκήν ομοσπονδια-

κήν ένωσιν». Αυτή ήταν επί λέξει η τέταρτη παράγραφος του

κειμένου που ενέκρινε το Υπουργικό Συμβούλιο της χώρας

υπό τον Ελευθέριο Βενιζέλο στις 12 Ιουλίου 1930 («Eλεύθερον

Βήμα» 13 Ιουλίου 1930, σελ. 8 και «Η Καθημερινή» 13 Ιουλίου

1930, σελ. 8) απαντώντας θετικά στο σχέδιο Μπριάν για τη δη-

μιουργία ευρωπαϊκής ομοσπονδιακής ένωσης όπως επιση-

μάναμε σε σχετικό μας άρθρο («Κυριακάτικη Ελευθεροτυπία»

12/9/1999).

Μάλιστα η πρωτοβουλία της κυβέρνησης του Ελευθερίου

Βενιζέλου να προτείνει τη συμμετοχή της Τουρκίας στην

υπό ίδρυση ευρωπαϊκή ομοσπονδιακή ένωση εκδηλώθηκε

μόνο επτά χρόνια μετά τη Μικρασιατική Καταστροφή και τις

σφαγές των ελληνικών πληθυσμών από τα στρατεύματα του

Κεμάλ Ατατούρκ. Ο Βενιζέλος όμως έχοντας και την πλήρη

συμπαράσταση του υπουργού Εξωτερικών Ανδρέα Μιχαλα-

κόπουλου, του υπουργού Παιδείας Γεωργίου Παπανδρέου,

αλλά και του Αλέξανδρου Παπαναστασίου από τους εκτός

κυβερνητικού στρατοπέδου πολιτικούς, είχε καθορίσει σαν

σταθερό άξονα της πολιτικής του την επαναπροσέγγιση της

Ελλάδας με την Τουρκία και τη διαμόρφωση σχέσεων καλής

γειτονίας. 

Η πολιτική εκείνη εγκαινιάστηκε με τη θερμή επιστολή Βε-

νιζέλου στον Ατατούρκ αμέσως μετά τον εκλογικό θρίαμβο

του Βενιζέλου στις εκλογές του Αυγούστου του 1928, με την

οποία πρότεινε τη σύναψη συμφώνου φιλίας μη επιθέσεως

και διαιτησίας. 

Ως επακόλουθο του ανοίγματος Βενιζέλου το 1928 προς την

Τουρκία υπογράφτηκαν στην Άγκυρα: η Συμφωνία περί του

τρόπου εφαρμογής της εν Λωζάννη υπογραφείσης Συμβάσε-

ως περί ανταλλαγής ελληνοτουρκικών πληθυσμών

(10/6/1930), η Ελληνοτουρκική Συνθήκη Φιλίας, Ουδετερότη-

τας, Διαλλαγής και Διαιτησίας (30/10/1930), το Πρωτόκολλο

περί Περιορισμού των Ναυτικών Εξοπλισμών (30/10/1930) και

το Ελληνοτουρκικό Σύμφωνο Εγγυήσεως (14/9/1933).

Είναι χαρακτηριστικό ότι στη σχετική εισηγητική του έκθε-

ση προς την ελληνική Βουλή κατά την κύρωση της Ελληνο-

τουρκικής Συνθήκης Φιλίας, Ουδετερότητας, Διαλλαγής και

Διαιτησίας, ο υπουργός Εξωτερικών Ανδρέας Μιχαλακόπου-

λος επεσήμανε με ιδιαίτερο ενδιαφέρον ότι «τόσον ως προς

την εκτέλεσιν των διαιτητικών αποφάσεων όσον και ως προς

οιανδήποτε αμφισβήτησιν ήτις ήθελε προκύψει κατά την

εφαρμογήν της Συνθήκης εν γένει δύναται εκάτερον των με-

ρών να καταφύγει μονομερώς δι’ απλής αιτήσεως του προς το

Δικαστήριον της Χάγης». 

Σύμφωνα με τον πρώην πρέσβη της Τουρκίας στην Ελλάδα

Ναζμί Ακιμάν, ο Ανδρέας Παπανδρέου σε συζήτηση μεταξύ

των δύο ανδρών μετά την κρίση του Μαρτίου του 1987 τού επε-

σήμανε ότι ήθελε να οικοδομήσει με τον τότε πρωθυπουργό

της Τουρκίας, Τουργκούτ Οζάλ, μια φιλία και συνεργασία αντί-

στοιχη με εκείνη των Βενιζέλου/Ατατούρκ. Μάλιστα, κατά τον

Ναζμί Ακιμάν, ο Ανδρέας Παπανδρέου τού επεσήμανε ότι

υπουργός στην τότε κυβέρνηση Βενιζέλου ήταν ο πατέρας

του, Γεώργιος Παπανδρέου, επίσης θερμός υποστηρικτής της

πρωτοβουλίας αυτής. 

Από την πλευρά του ο Κυριάκος Μητσοτάκης στην κοινή

του συνέντευξη Τύπου με τον Ερντογάν τόνισε ότι μια αντί-

στοιχη Διακήρυξη Φιλίας Ελλάδας-Τουρκίας «είχε οραματι-

στεί ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης όταν παρέλαβε το 1997 το

μεγάλο Βραβείο Ειρήνης και Φιλίας Αμπντί Ιπεκτσί ως μέσο

καλόπιστου διαλόγου μεταξύ των δύο χωρών στα πλαίσια του

Διεθνούς Δικαίου» (www.primeminister.gr 7/12/2023).

Ενόψει της διαχρονικής τουρκικής επεκτατικής πολιτικής

διερωτάται βέβαια κανείς αν και σε ποιο βαθμό οι ιστορικές

εμπειρίες των σχέσεων των δύο λαών, που αποκτήθηκαν και

ενσωματώθηκαν ως κοινό συλλογικό υποσυνείδητο από τους

πολιτικούς και τη γραφειοκρατία των δύο χωρών σε μια συγ-

κεκριμένη ιστορική στιγμή, θα μπορούσαν να εφαρμοστούν

σε ένα εντελώς διαφορετικό λειτουργικό πλαίσιο και μάλιστα

σε μεταγενέστερο χρόνο. 

Ο πρώην υφυπουργός Εξωτερικών της Τουρκίας Ονούρ Οϊ-

μέν, μιλώντας στις 26/5/1997 στην Αθήνα, επεσήμανε ότι οι

λαοί των δύο χωρών έχουν πολλά κοινά πράγματα και θαυμά-

ζουν «τον Ατατούρκ και τον Βενιζέλο για τις προσπάθειές τους

να διαμορφώσουν μία πραγματική φιλία λίγα χρόνια μετά τα

αιματηρά γεγονότα του 1923», για να επισημάνει βέβαια πολύ

σωστά ότι στη δεκαετία του 1990 δεν θα ήταν τόσο εύκολο να

γίνει κάτι τέτοιο. 

Το βέβαιο είναι ότι, για ένα πολύ μεγάλο χρονικό διάστημα,

η τουρκική επιθετική πολιτική που εκδηλώθηκε με το πογ-

κρόμ κατά του Ελληνισμού στα γεγονότα του ’53 στην Κων-

σταντινούπολη, με την παράνομη εισβολή και κατοχή του βο-

ρείου τμήματος της Κύπρου από τα στρατεύματα του «Αττίλα»,

αλλά και πιο πρόσφατα με τα Ίμια και τις προκλήσεις του

«Ορούτς Ρέις», οδήγησαν σε μια νέα μεταπολεμική πραγματι-

κότητα που χαρακτηρίζεται από βαθιά καχυποψία εκ μέρους

του ελληνικού λαού έναντι της Άγκυρας. 

Επομένως η προσπάθεια του Κυριάκου Μητσοτάκη να

αξιοποιήσει την ελληνοτουρκική προσέγγιση του 1930 ως επι-

κουρικό εργαλείο ανατροφοδότησης της νέας σχέσης Ελλά-

δας-Τουρκίας προσκρούει όχι μόνο στο συλλογικό υποσυνεί-

δητο και στις μνήμες του ελληνικού λαού από τις σφαγές στη

Σμύρνη το 1922 αλλά και στην παρούσα επεκτατική πολιτική

της Τουρκίας, η οποία εκφράζεται με τη «Γαλάζια Πατρίδα», το

τουρκολιβυκό μνημόνιο και τις υπόλοιπες παράνομες τουρκι-

κές διεκδικήσεις όπως είναι η αποστρατιωτικοποίηση των νη-

σιών, η αμφισβήτηση του ελληνικού εναέριου χώρου καθώς

και η δήλωση της Άγκυρας ότι δήθεν τα ελληνικά νησιά δεν

έχουν δική τους υφαλοκρηπίδα και ΑΟΖ και κυρίως με το ca-

sus belli σε περίπτωση που η χώρα μας προχωρήσει στην

επέκταση των χωρικών της υδάτων στα 12 μίλια στο Αιγαίο. 

Τέλος, αυτό που δεν πρέπει να ξεχνά πάντοτε κανείς σε

σχέση με το Σύμφωνο Βενιζέλου-Ινονού είναι η πρόβλεψη

του άρθρου 4 του Συμφώνου που καθόριζε ότι ζητήματα σχε-

τιζόμενα με «το δικαίωμα της κυριαρχίας» δεν μπορούσαν να

αποτελέσουν αντικείμενο ούτε διπλωματικής συνδιαλλαγής

ούτε διαιτησίας ούτε βέβαια δικαστικού διακανονισμού ενώ-

πιον του τότε Διαρκούς Δικαστηρίου Διεθνούς Δικαίου που εί-

χε την έδρα του στη Χάγη. Τελεία και παύλα.

Ιστορικό φλασμπάκ στο Σύμφωνο Φιλίας
Βενιζέλου - Ινονού του 1930 
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Πρώτη γενική αίσθηση για το φορολογικό νομοσχέδιο, που μας γυρίζει στις πρώτες δεκαε-
τίες του 1900…

Όταν υπάρχει υπουργός Οικονομικών που δεν εργάστηκε σε όλη του τη ζωή, όταν οι δημόσιοι
υπάλληλοι που ασχολούνται με τα φορολογικά είναι τελείως αποσυνδεδεμένοι από την αγορά,
όταν διάφορα στελέχη του επιτελικού κράτους δεν έχουν την παραμικρή επαφή μαζί της και
όταν η ψηφιακή διακυβέρνηση με ό,τι διαθέτει και το πρόγραμμα myDATA της ΑΑΔΕ δεν κάνει
τα αυτονόητα, μην περιμένουμε νομοσχέδια που να περιορίζουν τη φοροδιαφυγή, εξυπηρε-
τώντας ταυτόχρονα τις ανάγκες της αγοράς. Τα τεκμήρια του εισοδήματος, ως μέσο της φορο-
λογικής πολιτικής, τα ζήσαμε πολύ πριν τις δυο τελευταίες βιομηχανικές επανασυστάσεις της
τεχνολογίας, όταν ο πολύγραφος, τα καρμπόν και οι χειροκίνητες γραφομηχανές μεγαλουρ-

γούσαν…

Ειδικότερα, ως προς τα καύσιμα και τη διακίνησή τους, στο νέο φορολο-
γικό νομοσχέδιο υπάρχουν τρία άρθρα που αναφέρονται στην ενέργεια. Ει-
δικότερα, το Άρθρο 21 αναφέρεται στα μέτρα δέουσας επιμέλειας των εται-
ρειών εμπορίας του Ν. 3054/2022, επικεντρώνοντας την προσοχή του μόνο
στα πρατήρια καυσίμων. 

Το Άρθρο 22 αναφέρεται στη νόθευση των καυσίμων και πάλι επικεντρώ-
νει την προσοχή του στα πρατήρια καυσίμων.

Τέλος, το Άρθρο 23 αναφέρεται στον έλεγχο των συστημάτων εισρο-
ών-εκροών, επιβάλλοντας ποινές μόνο στις εταιρείες καυσίμων. Οι εται-
ρείες πληροφορικής ή όποιοι άλλοι εκτός του χώρου διάθεσης των καυ-
σίμων καταδολιεύουν το σύστημα παραμένουν εκτός των προβλεπόμε-
νων ποινών. 

Αναλυτικότερα:

Όλα τα μέτρα των άρθρων, ιδίως του 21 και 22 του νέου προς ψήφιση νό-
μου, επικεντρώνονται στα πρατήρια καυσίμων. Σημειώνεται ότι προβλήμα-

τα εξακολουθούν να υφίστανται με το ναυτιλιακό καύσιμο, τις εικονικές εξαγωγές κ.λπ. (βλ.
αναλυτικότερα παλαιότερη μελέτη μας https://www.taxheaven.gr/news/21941/apokalyptikh-
ekoesh-pws-ginetai-to-laoremporio-sta-kaysima-epikairopoihmenh-meleth-gia-to-lao-
remporio-kaysimwn). 

Το κράτος αν και γνωρίζει τον ένοχο στον χώρο του λαθρεμπορίου των καυσίμων, είτε καθυ-
στερεί είτε δεν κάνει ό,τι οφείλει. Παρεμβάσεις με προτεινόμενα μέτρα των δυο ομοσπονδιών
των πρατηριούχων του ΠΟΠΕΚ και του ΟΒΕ εξακολουθούν να υφίστανται σε ό,τι δεν έχει διορ-
θωθεί. Αυτοί είναι οι κύριοι παίκτες της αγοράς και οι καλοί γνώστες του υπό εξέταση θέματος,
όπως φυσικά και η κάθε κυβέρνηση που γνωρίζει τι συμβαίνει στον εν λόγω χώρο, δηλαδή στα
διυλιστήρια, στις εταιρείες εμπορίας, στα βυτιοφόρα, ως και στα πρατήρια καυσίμων.

Η εποπτεία στον κλάδο οφείλει να ασκείται και στις εταιρείες εμπορίας καυσίμων. Τα βυτιο-
φόρα όφειλαν επίσης εδώ και καιρό να φέρουν GPS, αλλά δεν το έχουν κάνει όλα ακόμη. Τα
προτεινόμενα λοιπόν μέτρα στα Άρθρα 21 και 22 κακώς επικεντρώνονται μόνο στον τελευταίο
κρίκο της αλυσίδας της αξίας αυτής, δηλαδή, στα πρατήρια καυσίμων. 

Υπάρχει ενίοτε καταδολίευση του συστήματος εισροών-εκροών. Τιμωρούνται κατά το Άρθρο
23, οι φέροντες το καταδολιευμένο αυτό σύστημα και εκεί σταματά ο μηχανισμός εποπτείας.
Κάποια όμως εταιρεία πληροφορικής ή κάποιος σχετικός με το αντικείμενο τεχνικός εύλογα
παρεμβαίνει στο σύστημα αυτό φέροντας την κύρια ευθύνη για την καταδολίευσή του. Ποια η
απάντηση του κράτους;

Τέλος, σημειώνεται το εξής. Ζητήθηκε να έχουν ταυτότητα οι δεξαμενές καυσίμων με μια
από τις τρεις ΚΥΑ του Δεκεμβρίου του 2015, που με μεγάλη καθυστέρηση (από το 2002) έβαζαν
σε μια πρώτη τάξη στο όλο σύστημα. Πόσο δύσκολη είναι η σύλληψη των μη δηλωμένων παρά-
νομων δεξαμενών; Δεν πωλούν καρφίτσες οι ιδιοκτήτες τους, αλλά καύσιμα με όγκο και οσμή.

Τα πανεπιστημιακά συγγράμματα σε όλον τον κόσμο σημειώνουν ότι κύριος περιορισμός
στην αναπτυξιακή διαδικασία των κρατών και ιδίως αυτών με μη ισχυρό θεσμικό σύστημα είναι
οι οικονομικές ελίτ. Μήπως και όλο το κύκλωμα εμπορίας-διακίνησης των καυσίμων στη χώρα
μας δεν ξεφεύγει από αυτόν τον κανόνα;

ΦΟ Ρ Ο Λ Ο Γ Ι Κ Ο  Ν Ο ΜΟ Σ Χ Ε ΔΙ Ο
Λαθρεμπόριο καυσίμων: Το κράτος,

αν και γνωρίζει τον ένοχο, είτε 
καθυστερεί είτε δεν κάνει ό,τι οφείλει

του
Δημήτρη 
Μάρδα

Καθηγητής 
Τμήματος 

Οικονομικών 
Επιστημών του

ΑΠΘ, 
π. Αν. Υπουργός

Οικονομικών

Οι άμεσες ξένες επενδύσεις 
αποτελούν μια νέα

πρόκληση για την ΕΕ

Τ
ο 2020, η ΕΕ καθιέρωσε πλαίσιο για τον έλεγχο των άμεσων ξένων
επενδύσεων. Ο κανονισμός (ΕΕ) 2019/452 θεσπίζει πλαίσιο για τον
έλεγχο των άμεσων ξένων επενδύσεων από τα κράτη-μέλη, καθώς

και μηχανισμό συνεργασίας μεταξύ των κρατών-μελών και της Ευρωπαϊ-
κής Επιτροπής, προκειμένου να αξιολογούνται και ενδεχομένως να περιο-
ρίζονται οι άμεσες ξένες επενδύσεις που συνιστούν απειλή για την ασφά-
λεια ή τη δημόσια τάξη στην ΕΕ ή στα κράτη-μέλη της.

Σκοπός του κανονισμού είναι να εξασφαλίσει μια συντονισμένη προσέγ-
γιση για τον έλεγχο των άμεσων ξένων επενδύσεων σε στρατηγικούς το-
μείς που έχουν ζωτική σημασία για την ασφάλεια και τη λειτουργία της

ενωσιακής οικονομίας. Το 2021, οι άμεσες ξένες επεν-
δύσεις που εισέρρευσαν στην ΕΕ ανήλθαν σε περίπου
117 δισεκατομμύρια ευρώ (8% της παγκόσμιας αξίας). Ο
κανονισμός προβλέπει μηχανισμό συνεργασίας, ο
οποίος συνεκτιμά την ενωσιακή διάσταση των περιπτώ-
σεων άμεσων ξένων επενδύσεων που χειρίζονται τα
κράτη-μέλη, προσδιορίζοντας τις διασυνοριακές επι-
πτώσεις τους, και καθιστά δυνατή την αντιμετώπιση των
κινδύνων για την ασφάλεια και τη δημόσια τάξη που
απειλούν τα ενωσιακά έργα και προγράμματα. Ο κανο-
νισμός αναγνωρίζει επίσης ότι ορισμένες ξένες επεν-
δύσεις μπορεί να έχουν επιπτώσεις σε υποδομές ζωτι-
κής σημασίας, καθώς και σε τεχνολογίες ή ευαίσθητες

πληροφορίες, και επιδιώκει την προστασία των συμφερόντων της ΕΕ σε
αυτούς τους τομείς.

Συγκεκριμένα, όσον αφορά την πρόληψη των κινδύνων για την ασφάλεια
και τη δημόσια τάξη σε ενωσιακό επίπεδο, το τρέχον πλαίσιο δεν είναι εν-
τελώς κατάλληλο. Ως έναν βαθμό, στο προβλεπόμενο πλαίσιο συνεργασίας
τα κράτη-μέλη ενημερώνονταν για τις άμεσες ξένες επενδύσεις που τε-
λούσαν υπό έλεγχο. Κατ’ αυτό τον τρόπο, είχαν την ευκαιρία να μοιραστούν
τους προβληματισμούς τους και να βρουν συλλογικές λύσεις, εάν χρειαζό-
ταν. Ωστόσο, εκ του σχεδιασμού του, ο κανονισμός αποτελεί περισσότερο
ένα εξουσιοδοτικό πλαίσιο παρά ένα μέσο εναρμόνισης, με συνέπεια να
υπάρχουν εγγενείς περιορισμοί για την αποτελεσματικότητα του εντοπι-
σμού των κινδύνων και την ομοιομορφία του ελέγχου. Ο κανονισμός δεν
περιέχει επαρκώς σαφείς διατάξεις που να εξασφαλίζουν ότι οι βασικές
έννοιες ερμηνεύονται πάντα με συνέπεια και ότι παρόμοιοι κανόνες εφαρ-
μόζονται σε παρεμφερείς καταστάσεις, ώστε τελικά να αποτρέπονται οι κα-
ταχρηστικοί περιορισμοί της ελεύθερης κίνησης κεφαλαίων και των δι-
καιωμάτων εγκατάστασης (πχ, όσον αφορά τις ενδοενωσιακές επενδύσεις
από ξένους επενδυτές, τη συμπερίληψη έμμεσων ξένων επενδύσεων και
τον αποκλεισμό των επενδύσεων χαρτοφυλακίου).

Η ανοικτότητα στις άμεσες ξένες επενδύσεις (ΑΞΕ) ήταν και παραμένει
μία από τις βασικές αρχές της εσωτερικής αγοράς. Οι συνθήκες της ΕΕ ορί-
ζουν ότι η κοινή εμπορική πολιτική συμβάλλει στην αρμονική ανάπτυξη του
παγκόσμιου εμπορίου, στην προοδευτική κατάργηση των περιορισμών στις
διεθνείς συναλλαγές και τις άμεσες ξένες επενδύσεις, καθώς και στον πε-
ριορισμό των τελωνειακών και άλλων φραγμών. 

Ακολουθώντας τις παγκόσμιες εξελίξεις, η ΕΕ και τα κράτη-μέλη της
έλαβαν κάποια μέτρα, προκειμένου να προστατευθούν καλύτερα έναντι
των πιθανών κινδύνων που σχετίζονται με τις ΑΞΕ.

Νέα δεδομένα θα υπάρξουν και η ΕΕ καλείται να τρέξει και να προστα-
τεύσει τα κράτη-μέλη της.

του
Κωνσταντίνου 
Σ. Μαργαρίτη

Δημοσιογράφος
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Σύμφωνα με το ιατρικό ανακοινωθέν, πε-
ρίπου στις 23.00 ξεκίνησε η διαδικασία την
ανάνηψης, αφού όταν έφθασε στο νοσοκο-
μείο ο αστυνομικός δεν είχε τις αισθήσεις
του, 25 λεπτά αργότερα έπαθε καρδιακή
ανακοπή, όμως μετά από 10 λεπτά οι γιατροί
κατάφεραν να τον επαναφέρουν και να τον
σταθεροποιήσουν αιμοστατικά και στη συ-
νέχεια μπήκε στο χειρουργείο, όπου ακο-
λούθησε μια πολύωρη επέμβαση. Οι για-
τροί κατάφεραν να περιορίσουν, όσο μπο-

ρούσαν, την αιμορραγία, με το θύμα της
επίθεσης να νοσηλεύεται έκτοτε διασωλη-
νωμένο στη Μονάδα Εντατικής Θεραπείας.
Όπως ανέφερε το ιατρικό ανακοινωθέν,
αφαιρέθηκε από το πόδι του ένα μεταλλικό
αντικείμενο μήκους 5 εκατοστών, 2 εκατο-
στών πάχους και 2 εκατοστών πλάτους.

«Περί ώραν 22.00 της 7ης/12/2023 προ-
σεκομίσθη μέσω ΕΚΑΒ στο ΤΕΠ του Νοσο-
κομείου άνδρας των ΥΑΤ της ΕΛΑΣ, 31
ετών, με αιμοδυναμική αστάθεια, σε κω-

ματώδη κατάσταση (GCS 3), χωρίς φωτοκι-
νητικό αντανακλαστικό. Έφερε ίσχαιμη
περίδεση πάνω από τραύμα στην έσω επι-
φάνεια του αριστερού μηρού, εκτεταμένο
αιμάτωμα και έγκαυμα περιοχής μηρού,
ριζομηρίου και οσχέου και καθολικό υπο-
δόριο εμφύσημα. Έγινε ενδοτραχειακή
διασωλήνωση και μηχανικός αερισμός και
ξεκίνησε διαδικασία ανάνηψης από το βα-
ρύ αιμορραγικό σοκ», ανέφερε το ιατρικό
ανακοινωθέν.

Τ
ρία είναι τα άτομα τα οποία
θεωρούνται από την ΕΛΑΣ
ως οι βασικοί ύποπτοι για τη

δολοφονική επίθεση με ναυτική
φωτοβολίδα ευθείας βολής σε βά-
ρος ενός 31χρονου αστυνομικού,
σε επεισόδια που έγιναν έξω από το
κλειστό γήπεδο βόλεϊ του Ολυμπια-
κού, στην περιοχή του Ρέντη, το
βράδυ της περασμένης Πέμπτης.

Ένα από τα βασικά στοιχεία που τους
έχουν θέσει στο κάδρο των βασικών υπό-
πτων είναι τα ρούχα που φορούσαν: και οι
τρεις φέρονται να είχαν γκρι φόρμες, με
τον έναν από αυτούς να εντοπίζεται πως
ήταν αρκετά κοντά στο σημείο από όπου
εκτοξεύθηκε η φωτοβολίδα. Όσοι εμπλέ-
κονται στις έρευνες έχουν συγκεκριμένα
ονοματεπώνυμα και έχει ξεκινήσει έρευνα
προκειμένου να διαπιστωθεί ποιοι από αυ-
τούς ήταν στο γήπεδο και διέφυγαν. Σύμ-
φωνα με πηγές, πρόκειται για άτομα που
κινούνται στις παρυφές του οπαδικού χώ-
ρου και είναι γνωστά στην ΕΛΑΣ.

Έγιναν 424 προσαγωγές
Αμέσως μετά το περιστατικό αναπτύχθη-

καν ισχυρότατες αστυνομικές δυνάμεις
γύρω από το δημοτικό γυμναστήριο, όπου
αγωνίζονταν οι ομάδες του Ολυμπιακού και

του Παναθηναϊκού, για την προημιτε-
λική φάση του Λιγκ Καπ βόλεϊ «Νίκος
Σαμαράς».

Οι Αρχές αμέσως μετά τα επεισό-
δια προχώρησαν σε μαζικές προ-
σαγωγές 424 ατόμων που βρίσκον-
ταν στο κλειστό γυμναστήριο «Με-
λίνα Μερκούρη». Ο αγώνας διακό-
πηκε και αποχώρησαν οι αθλητές,

ενώ επιτράπηκε και η έξοδος μόνο σε γυ-
ναίκες, ανήλικα και γονείς οι οποίοι ήταν
εμφανές ότι δεν είχαν καμία συμμετοχή
στα επεισόδια. Όλοι οι υπόλοιποι οπαδοί
μεταφέρθηκαν στη Διεύθυνση Αλλοδα-
πών Αττικής, προκειμένου να γίνει εξα-
κρίβωση στοιχείων και να διαπιστωθεί
εάν κάποιοι από αυτούς ευθύνονται για
όσα έγιναν.

Μέχρι και χθες αργά το βράδυ υπήρχαν
ισχυρές ενδείξεις ότι ανάμεσα στους
προσαχθέντες ήταν και ο άνδρας που έρι-
ξε τη φωτοβολίδα στον αστυνομικό, ο
οποίος νοσηλευόταν στο Γενικό Κρατικό
Νίκαιας. Σύμφωνα με πληροφορίες, ο
31χρονος αστυνομικός, που έχει κάκωση
μηριαίας αρτηρίας, μεταφέρθηκε στο νο-
σοκομείο όπου υποβλήθηκε σε χειρουρ-
γική επέμβαση. Μετά από λίγες ώρες
υποβλήθηκε και σε δεύτερο χειρουργείο
και παρέμεινε σε καταστολή.

Το χρονικό της επίθεσης
Ο άνδρας των ΜΑΤ δέχτηκε φωτοβολίδα

ναυτικού τύπου στον αριστερό μηρό, με
αποτέλεσμα να χάσει πάρα πολύ αίμα μέχρι
να μπορέσουν οι συνάδελφοί του και το
ασθενοφόρο του ΕΚΑΒ να τον μεταφέρουν
στο νοσοκομείο. Αναφορικά με τα επεισό-
δια, το ματς που διεξήχθη την Πέμπτη ήταν
αγώνας βόλεϊ Ολυμπιακού - Παναθηναϊκού
στο κλειστό δημοτικό γυμναστήριο Ρέντη.
Όπως συμβαίνει σε αυτές τις περιπτώσεις,
υπάρχει στατική φύλαξη, διμοιρίες των
ΜΑΤ και άλλες αστυνομικές δυνάμεις στον
περίβολο του γηπέδου. Κάποια στιγμή, μια
ομάδα περίπου 150 ατόμων, χούλιγκαν, εμ-
φανίστηκαν μπροστά στους αστυνομικούς
και άρχισαν να τους επιτίθενται με βόμβες
μολότοφ, φωτοβολίδες ναυτικού τύπου,
πέτρες και καδρόνια. Ακολούθησαν σκη-
νές μάχης στην περιοχή και μία από αυτές
τις φωτοβολίδες καρφώθηκε στο αριστερό
πόδι του άτυχου αστυνομικού.

Kαμένες μπλούζες και φωτοβολίδες 
Υπολείμματα από καμένες μπλούζες, σου-

γιάς, φωτοβολίδες και κροτίδες βρέθηκαν
μέσα στην τουαλέτα του γηπέδου, τα οποία
έμειναν εκεί όταν προσπαθούσαν να κατα-
στρέψουν στοιχεία των επιθέσεων.

Όσοι προέβησαν στις επιθέσεις, από κάμε-

ρα εξωτερική του γηπέδου και μαρτυρίες
αστυνομικών, φαίνεται πως μπήκαν πάλι στο
γήπεδο.

Περίπου 20-25 από τους προσαχθέντες εί-
ναι παλιοί γνώριμοι των αξιωματικών της
Υποδιεύθυνσης Αντιμετώπισης Βίας στους
Αθλητικούς Χώρους. Μέσα στο αμφιθέατρο
του Μεταγωγών φώναζαν συνθήματα για την
ομάδα τους. Έχουν ληφθεί από όλους δείγμα-
τα με ταινία ανίχνευσης πυρίτιδας από χέρια
και ρούχα. Το ίδιο έχει γίνει με αποτυπώματα
και DNA.

Στο Γενικό Κρατικό Νοσοκομείο Νίκαιας
όπου μεταφέρθηκε ο αστυνομικός που τραυ-
ματίστηκε από τη φωτοβολίδα, βρέθηκε ο
υπουργός Προστασίας του Πολίτη Γιάννης Οι-
κονόμου, μαζί με τον αρμόδιο υφυπουργό
Κώστα Κατσαφάδο, τον υπουργό Υγείας Μι-
χάλη Χρυσοχοΐδη, αλλά και τον αρχηγό της
ΕΛΑΣ, αντιστράτηγο Λάζαρο Μαυρόπουλο.

Επίσης, στο νοσοκομείο πήγε κλιμάκιο του
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, αποτελούμενο από τον τομεάρχη
Αθλητισμού Αλέξανδρο Μεϊκόπουλο, τον το-
μεάρχη Προστασίας του Πολίτη Κώστα Μπάρ-
κα και την αντιστράτηγο εα της ΕΛΑΣ Ζαχα-
ρούλα Τσιριγώτη. Οι τομεάρχες του ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ ζήτησαν και έλαβαν ενημέρωση από τους
γιατρούς για την κατάσταση της υγείας του
αστυνομικού. Το κλιμάκιο συνόδευαν συνδι-
καλιστές αστυνομικοί.

Σε κωματώδη κατάσταση ο άτυχος άνδρας των ΥΑΤ της ΕΛΑΣ

Χ Ο Υ Λ Ι ΓΚ Α Ν  Δ Ο Λ Ο ΦΟ Ν Ο Ι …

Τρεις ύποπτοι στο μικροσκόπιο της ΕΛΑΣ

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Χαροπαλεύει o αστυνομικός που τραυματίστηκε από
ναυτική φωτοβολίδα ευθείας βολής, έξω από το κλειστό

γήπεδο βόλεϊ του Ολυμπιακού, στου Ρέντη

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Κομμάτι της ναυτικής φωτοβολίδας
που χτύπησε τον άτυχο αστυνομικό
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«Σταματήστε τώρα όλα
τα πρωταθλήματα…»

Γιάννης Οικονόμου: 
«Κάτω τα χέρια από την ΕΛΑΣ»
Απάντηση στις αντιδράσεις που εκφράστηκαν μετά τα σοβαρά επεισόδια

που έγιναν το βράδυ της Πέμπτης έξω από το γήπεδο βόλεϊ του Ρέντη και τα

οποία προκάλεσαν τον σοβαρό τραυματισμό του 31χρονου αστυνομικού,

έδωσε χθες με ανακοίνωσή του ο υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη Γιάννης Οικονόμου.

«Μετά τη δολοφονική απόπειρα κατά του 31χρονου

αστυνομικού, και ενώ όλη η Ελλάδα προσεύχεται

για τη ζωή του, επιχειρείται από ορισμένους μια

αχρεία απόπειρα επίρριψης ευθυνών στην

ΕΛΑΣ, με ισχυρισμούς που προκαλούν τη λογική

και το δημόσιο αίσθημα. Με αναφορές, μάλιστα,

σε σκοτεινές και περίεργες εποχές της ελληνικής

και παγκόσμιας ιστορίας. Η ΕΛΑΣ κάνει συστηματικά τη

δουλειά της, με σεβασμό στα προβλεπόμενα από τον νόμο, ώστε να εντοπί-

σει τον ή τους δράστες της δολοφονικής επίθεσης στον 31χρονο αστυνομι-

κό. Στην προσπάθειά της αυτή έχει την απόλυτη εμπιστοσύνη μου και τη

στήριξή μου», ανέφερε και συνέχισε: «Οι στιγμές επιβάλλουν τον σεβα-

σμό στο έργο των Αρχών και την ομόθυμη στήριξη της κοινωνίας, τόσο για

να αποδοθεί δικαιοσύνη όσο και για να μην κυκλοφορούν ανάμεσά μας άν-

θρωποι με δολοφονική διάθεση. Κάθε άλλη ενέργεια δυσχεραίνει και

υπονομεύει το έργο των Αρχών της Πολιτείας μας και είναι σε ριζική αντί-

θεση με το δημόσιο αίσθημα».

Μπαλάσκας: «Ο δράστης ήθελε να σκοτώσει»
«Η ναυτική βολίδα έπεσε σε ευθεία βολή, χτύπησε τον αστυνομικό στον μηρό και μάλιστα εξερ-

ράγη διαλύοντας όλο το μυϊκό σύστημά του. Και είχε αιμορραγικό σοκ. Το ασθενοφόρο

που βρισκόταν σε κοντινό σημείο τον μετέφερε στο Γενικό Κρατικό Νίκαιας και

έτσι σώθηκε η ζωή του. Ο αστυνομικός νοσηλεύεται στη ΜΕΘ και η ζωή του

κρέμεται από μία κλωστή. Όλοι ευχόμαστε να το ξεπεράσει. Η εντολή που

δόθηκε είναι να προσαχθούν όλοι και να αφεθούν μόνο οι γυναίκες και τα

παιδιά. Όλοι οι διοικητές των ειδικών αστυνομικών υπηρεσιών είναι στις

θέσεις τους και έψαχναν τον δράστη της δολοφονικής επίθεσης. Ήταν δο-

λοφονική απόπειρα γιατί έγινε από πολύ κοντινή απόσταση, κοντά στα είκοσι

μέτρα, ευθεία βολή. Ο δράστης ήθελε να σκοτώσει. Πρέπει να αποδοθεί στη δι-

καιοσύνη και να τιμωρηθεί», τόνισε χθες από τη μεριά του ο αστυνομικός αναλυτής

Σταύρος Μπαλάσκας.

Τ η στιγμή που στην κυβέρνηση επικρατεί προβληματισμός,
καθώς από το Μέγαρο Μαξίμου φέρεται να είχε σταλεί ξε-
κάθαρο μήνυμα προς τους ιδιοκτήτες των ομάδων να προ-

σπαθήσουν να περιορίσουν τα φαινόμενα βίας, κάτι το οποίο δεν
έγινε ποτέ, με μια φορτισμένη ανακοίνωσή τους οι Πανελλήνιες
Ομοσπονδίες Αστυνομικών και Αξιωματικών της ΕΛΑΣ στάθηκαν
στο τραγικό περιστατικό της άγριας επίθεσης χούλιγκαν κατά
αστυνομικών και ζήτησαν από την κυβέρνηση να διακόψει άμεσα
όλα τα πρωταθλήματα.
«Οργή και θλίψη διακατέχει σήμερα όλο το Σώμα της Ελληνικής
Αστυνομίας για τη δολοφονική επίθεση εις βάρος του συναδέλ-
φου μας που είχε ως αποτέλεσμα τον βαρύτατο τραυματισμό του
και ελπίζουμε χωρίς μοιραία κατάληξη. Οργή για αυτούς που με
ξεκάθαρα ανθρωποκτόνο πρόθεση επιτέθηκαν σε ένα όργανο της
Πολιτείας την ώρα που έκανε τη δουλειά του, σε έναν αστυνομικό
που έβγαζε το μεροκάματό του», ανέφεραν χθες σε ανακοινώσεις
τους η ΠΟΑΣΥ και η ΠΟΑΞΙΑ.
«Οργή για όλους αυτούς που συγκαλύπτουν, υποθάλπουν, υποστη-
ρίζουν, μισθοδοτούν τις αγέλες των δίποδων χούλιγκαν με τα
ζωώδη ένστικτα είτε αυτοί είναι ιδιοκτήτες ΠΑΕ, ΚΑΕ κτλ, είτε εί-
ναι “παράγοντες” του αθλητισμού, είτε οποιοσδήποτε άλλος. Θλί-
ψη για τον Ελληνικό Αθλητισμό, ο οποίος από προϊόν πολιτισμού
έχει καταντήσει καταφύγιο κάθε λογής εγκληματικών υποκειμέ-
νων που με πρόσχημα αυτόν εκδηλώνουν τα πιο απάνθρωπα και
κακοποιά τους ένστικτα», υπογράμμισαν χαρακτηριστικά και συ-
νέχισαν λέγοντας μεταξύ άλλων: «Θλίψη για το κατάντημα της Ελ-
ληνικής Κοινωνίας που ανέχεται εγκληματικές συμπεριφορές και

δεν αντιδρά προκειμένου να τις καταδικάσει και να τις απομονώ-
σει. Θλίψη για την Ελληνική Πολιτεία, η οποία καταδέχεται να εί-
ναι θεατής όλης αυτής της κατάστασης, αφήνοντας τους λειτουρ-
γούς της να γίνονται βορά των δολοφονικών προθέσεων των εγ-
κληματικών στοιχείων που έχουν παρεισφρήσει στον αθλητισμό.
Πόσω μάλλον, όταν αυτό γίνεται, προκειμένου να απαλλαχθούν
από τις ποινικές και άλλες ευθύνες οι ιδιοκτήτες και οι υπεύθυνοι
των μεγάλων σωματείων, και να μετακυλιστούν οι ευθύνες στα όρ-
γανα της Πολιτείας, δηλαδή στην Ελληνική Αστυνομία και στο
προσωπικό της. Καλούμε τον κ. πρωθυπουργό να διακόψει άμεσα
σήμερα όλα τα πρωταθλήματα σε κάθε άθλημα, έως ότου σταματή-
σει η εγκληματική δραστηριότητα όλων αυτών των υποκειμένων».

«Να φωνάξουν όλοι “ως εδώ”»
Παράλληλα, οι αστυνομικοί κάλεσαν τον υπουργό Προστασίας του
Πολίτη και τον αρχηγό της Ελληνικής Αστυνομίας να σταματήσουν
«από ταύτης τη διάθεση αστυνομικών δυνάμεων για οποιαδήποτε
αθλητική δραστηριότητα, χωρίς καμία καθυστέρηση και καμία δι-
καιολογία. Με έναν αστυνομικό να χαροπαλεύει και την οικογέ-
νειά του, αλλά και όλους εμάς να αγωνιούμε για τη ζωή του, καμία
δικαιολογία δεν γίνεται αποδεκτή», ενώ ζήτησαν την άμεση πα-
ρέμβαση της ελληνικής δικαιοσύνης και να αναζητήσει τις ευθύ-
νες, «όσο ψηλά και αν αυτές υπάρχουν σε επίπεδο ιδιοκτησιών
που ουσιαστικά λειτουργούν ως ηθικοί αυτουργοί σε δολοφονικές
ενέργειες».
«Καλούμε τα πολιτικά κόμματα, τους αθλητικούς φορείς, τα ΜΜΕ
και την κοινωνία των πολιτών να φωνάξουν “ΩΣ ΕΔΩ”, ενώνοντας

τη φωνή τους με τη δική μας, όπως έχουν πράξει και σε άλλες πε-
ριπτώσεις. Τέλος, καλούμε όλους να προσευχηθούν μαζί μας για
τη ζωή τού με δολοφονική πρόθεση τραυματισθέντος συναδέλφου
μας. Ελπίζουμε να ξεπεράσει τον κίνδυνο και το αίμα που έχασε να
είναι το τελευταίο που χύνεται από έναν εργαζόμενο που η Πολι-
τεία αρνείται πεισματικά να του αναγνωρίσει ότι το επάγγελμά του
είναι επικίνδυνο και αρέσκεται στη διανομή φιλοδωρημάτων»,
επισήμαναν στην ανακοίνωσή τους.

Οι Πανελλήνιες Ομοσπονδίες
Αστυνομικών ζητούν από 

την κυβέρνηση να βάλει λουκέτο 
στις αθλητικές δραστηριότητες



Έχουν περάσει 12 μέρες από τον
τραγικό θάνατο του χάσκι της Αρά-
χοβας και παρά τις δυσκολίες που
συνάντησαν οι αστυνομικοί, σύντο-
μα θα φθάσουν στο τέλος. Ο κλοιός
γύρω από τα άτομα που εμπλέκονται
στην κακοποίηση και τον βασανισμό
του Όλιβερ σφίγγει.

Ο ιδιοκτήτης-κηδεμόνας του άτυχου ζώου
καλείται να καταθέσει για τέταρτη φορά για να
δώσει εξηγήσεις για μια σειρά καταστάσεων
που ξέχασε να αναφέρει, αλλά και για να
απαντήσει σε ένα βασικό ερώτημα, γιατί το
άτυχο ζώο που τόσο αγαπούσε και μιλούσε με

πόνο για τα βασανι-
στήρια που του υπέ-
βαλαν αποφάσισε να
το θάψει πρόχειρα
σε μια χωματερή μέ-
σα σε μια σακούλα.
Οι αστυνομικοί που
μετέβησαν στην εν

λόγω χωματερή βρήκαν το κουφάρι του Όλι-
βερ τυλιγμένο σε μια νάιλον σακούλα και το
μετέφεραν στο Πανεπιστήμιο Αθηνών, όπου
και θα γίνουν συγκεκριμένες ιατροδικαστικές
εξετάσεις. Επίσης, έχουν κληθεί να καταθέ-
σουν ακόμη και συγγενικά πρόσωπα του ιδιο-

κτήτη. Οι Αρχές έχουν στη διάθεσή τους πολύ
σημαντικές καταθέσεις που δεν έχουν δει το
φως της δημοσιότητας. Πρόκειται για συγκε-
κριμένες καταγγελίες προς πρόσωπα της πό-
λης αλλά και κατά του Δήμου Αράχοβας για
την πολιτική που ακολουθεί τα τελευταία χρό-
νια για τα αδέσποτα, αλλά και για καταγγελίες
περί κακοποίησης ζώων συντροφιάς στις
οποίες δεν δόθηκαν σημασία. Όλα έχουν μπει
στο μικροσκόπιο και μετά την εξιχνίαση του
εγκλήματος θα υπάρχουν εξελίξεις.

Για την ΕΛΑΣ είναι στοίχημα η γρήγορη εξι-
χνίαση του αποτρόπαιου εγκλήματος και από
την Τετάρτη έχει ζητήσει την άρση απορρήτου

των επικοινωνιών προκειμένου να διαπιστώ-
σουν μέσω των κυψελών κινητής τηλεφωνίας
ποια άτομα βρίσκονταν στο σημείο όπου κα-
κοποιήθηκε το χάσκι το επίμαχο διάστημα. Αν
προστεθούν και τα κλιμάκια του Ανθρωποκτο-
νιών που συμμετέχουν στις έρευνες, φαίνεται
ξεκάθαρα ότι οι Αρχές δεν έχουν αφήσει τίπο-
τα στην τύχη. Προχωρούν με μεθοδικές και
συντεταγμένες κινήσεις σε όλα τα επίπεδα.

Την ίδια ώρα, η οργή στο Διαδίκτυο είναι τε-
ράστια. Οι χρήστες ζητούν τη σύλληψη και την
παραδειγματική τιμωρία όλων όσοι εμπλέ-
κονται σε αυτήν τη φρικιαστική ιστορία.

Νίκος Τσιλιπουνιδάκης

Σφίγγει ο κλοιός για τον βασανιστή του χάσκι της Αράχοβας - Ποιοι είναι στο... κάδρο
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Τη βίασε και τη βιντεοσκοπούσε…
Υ

πόθεση σεξουαλικής βίας κατά νεαρής γυναίκας
προκαλεί σοκ στην τοπική κοινωνία του Πύργου.
Αποκλειστικές πληροφορίες της εφημερίδας

«Πατρίς» αναφέρουν πως ο φερόμενος ως δράστης είναι
ένας άνδρας ο οποίος συνελήφθη χθες, μετά από καταγ-
γελία της 23χρονης συντρόφου του, σύμφωνα με την
οποία ο συλληφθείς τα ξημερώματα της ίδιας ημέρας με
τη χρήση σωματικής βίας την εξανάγκασε σε ανοχή γενε-
τήσιας πράξης.

Ο φερόμενος ως δράστης, σύμφωνα πάντα με την κα-
ταγγέλλουσα, τα ξημερώματα της περασμένης Πέμπτης,
ασκώντας σεξουαλική βία σε βάρος της, και ενώ τη βιντεο-
σκοπούσε, την απείλησε ότι εάν δεν συνεχίσει να υπα-
κούει στις «αρρωστημένες διαθέσεις» του, θα στείλει το
σχετικό βίντεο σε στενό συγγενικό της πρόσωπο, αλλά και
σε έναν φίλο του, τα στοιχεία του οποίου είναι γνωστά στις
Αρχές που διερευνούν προανακριτικά την υπόθεση.

Σύμφωνα με τις ίδιες πληροφορίες, ο ύποπτος φέρεται
να απέστειλε τελικά το εν λόγω βίντεο στο οποίο απεικονί-
ζονται οι καταγγελλόμενες πράξεις και παρότι λίγη ώρα
αργότερα ακύρωσε την αποστολή του, το υλικό βρίσκεται
στη διάθεση των αστυνομικών Αρχών, καθώς το κινητό του
τηλέφωνο έχει κατασχεθεί, ενώ έχει ζητηθεί και η κατά-
σχεση των κινητών στα οποία ο φερόμενος ως δράστης
απέστειλε το βίντεο. Η 23χρονη προσήλθε νωρίς το πρωί
της Πέμπτης, έχοντας εμφανή σημάδια κακοποίησης στα
χέρια αλλά και σε άλλα σημεία του σώματός της, και κα-
τήγγειλε το παραπάνω περιστατικό στους αξιωματικούς
της Υποδιεύθυνσης Ασφάλειας Πύργου.

Περιμένουν τα αποτελέσματα
της ιατροδικαστικής εξέτασης

Ο σύντροφος της νεαρής, τον οποίο αφορά το διερευνώ-
μενο συμβάν, συνελήφθη άμεσα από τους αστυνομικούς
της Ασφάλειας, οι οποίοι παράλληλα με συντονισμένες
ενέργειες παρήγγειλαν την εξέταση της κοπέλας αλλά και
τη διενέργεια ιατροδικαστικής πραγματογνωμοσύνης, προ-
κειμένου να εξακριβωθούν οι κακώσεις που έχει υποστεί.

Μάλιστα, η κοπέλα μετέβη χθες το απόγευμα στην Ια-
τροδικαστική Υπηρεσία Πατρών, όπου μεταξύ άλλων θα

διαπιστωθεί εάν προκύπτουν ευρήματα που συνηγορούν
για βιασμό, ενώ τα αποτελέσματα των εξετάσεων αναμένε-
ται να συμπεριληφθούν στη σχηματισθείσα δικογραφία.
Παράλληλα, αξίζει να σημειωθεί ότι οι αστυνομικοί της
Ασφάλειας Πύργου ερευνούν και μια απόπειρα βιασμού
που σύμφωνα με την κατάθεση της 23χρονης ο σύντροφός
της φέρεται να είχε τελέσει σε βάρος της πριν από μερι-
κούς μήνες.

Συγκεκριμένα, ο νεαρός στις αρχές Σεπτεμβρίου του
2023, μετά την άρνησή της να συνευρεθεί μαζί του ερωτι-
κά, την κακοποίησε, προκαλώντας της σοβαρό τραύμα στο
πόδι. Η κοπέλα μετέβη για την παροχή των πρώτων βοη-

θειών στο Τμήμα Επειγόντων Περιστατικών του Νοσοκο-
μείου του Πύργου, όπου υποβλήθηκε στις απαραίτητες
εξετάσεις.

Μάλιστα, στο πλαίσιο των προανακριτικών ενεργειών, οι
αστυνομικοί έλαβαν και τα έγγραφα που αποδεικνύουν
πράγματι ότι η κοπέλα προσήλθε τραυματισμένη στο νοσο-
κομείο τη συγκεκριμένη ημέρα, ωστόσο να σημειωθεί ότι
η ίδια δεν ανέφερε στους γιατρούς τις συνθήκες κάτω από
τις οποίες τραυματίστηκε. Επίσης, οι αστυνομικοί που χει-
ρίζονται τη σοβαρή υπόθεση εξετάζουν με μεγάλη προσο-
χή την εμπλοκή του συλληφθέντα σε παλιότερο περιστατι-
κό κακοποίησης σε βάρος πρώην συντρόφου του.

Ο νεαρός που κρατείται στην Αστυνομική Διεύθυνση
Ηλείας αναμένεται να οδηγηθεί στον εισαγγελέα Πρωτοδι-
κών Ηλείας με τη δικογραφία που σχηματίστηκε σε βάρος
του, η οποία αφορά τα κακουργηματικού χαρακτήρα αδι-
κήματα της απόπειρας βιασμού και του τετελεσμένου βια-
σμού με απειλή.

Πύργος: Συνελήφθη ο σύντροφος 
της 23χρονης μετά την καταγγελία της για
σεξουαλική κακοποίηση και revenge porn 
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Πίσω από τα κάγκελα
ο γυναικοκτόνος
της Σαλαμίνας

Ψυχρός και ανέκφραστος ο καθ’ ομο-
λογίαν γυναικοκτόνος της Σαλαμίνας,
μετά τη σύντομη απολογία του χθες το
απόγευμα στην ανακρίτρια Πειραιά πήρε
τον δρόμο για τις φυλακές. Χρειάστηκε
να γίνει αυτεπάγγελτος διορισμός συνη-
γόρου υπεράσπισης προκειμένου να
προχωρήσει η διαδικασία της απολο-
γίας, καθώς ο 71χρονος κατηγορούμε-
νος οδηγήθηκε στα δικαστήρια χωρίς να
έχει δικηγόρο. Καθ’ όλη τη διάρκεια της
παραμονής του στα κρατητήρια της
Αστυνομίας ο κατηγορούμενος έδειχνε
αμετανόητος. Παραδέχτηκε ότι είχε στή-
σει καρτέρι στη 43χρονη σύντροφό του
με σκοπό να τη σκοτώσει, επειδή πί-
στευε ότι έχει βρει άλλον εραστή.

Η απόφαση για την προφυλάκισή του
ήταν μονόδρομος για τις δικαστικές αρ-
χές. Εκτός από την ομολογία του ο
71χρονος κατά το παρελθόν είχε κατηγο-
ρηθεί για άλλο επεισόδιο ενδοοικογε-
νειακής βίας και είχε καταδικαστεί ερή-
μην σε 18 μήνες φυλάκιση. Όμως, δεν
εξέτισε ποτέ την ποινή του, καθώς στο
μεσοδιάστημα είχε αλλάξει την αστυνο-
μική του ταυτότητα, είχε αλλάξει πατρώ-
νυμο αλλά και μητρώνυμο, με αποτέλε-
σμα οι Αρχές να μη γνωρίζουν ότι πρό-
κειται για τον συγκεκριμένο άνδρα.

Την ίδια ώρα, οι συγγενείς της άτυχης
γυναίκας εξακολουθούν να βάλλουν κα-
τά των αστυνομικών αρχών για ολιγωρία,
με τις εισαγγελικές αρχές να ερευνούν
αν υπήρξαν παραλείψεις από τα αστυνο-
μικά όργανα. Όπως κατήγγειλε η αδελ-
φή του θύματος στην κρατική τηλεόρα-
ση, η 43χρονη χτυπημένη είχε πάει με τη
μητέρα της στο τοπικό ΑΤ. «Πέρασαν
πρώτα από την Αστυνομία, παρόλο που
ήταν χτυπημένη, έξω από το Αστυνομικό
Τμήμα, βγήκε η μητέρα μου και τους εί-
πε ότι την έχω στο αυτοκίνητο. Της ζητή-
σαν να ανέβει να δώσει κατάθεση προ-
φανώς. Είπε η μαμά μου ότι δεν δύναται
να το κάνει αυτό το πράγμα γιατί είναι
χτυπημένη στο αυτοκίνητο και της είπαν
να περάσει την επόμενη μέρα», κατήγ-
γειλε η αδελφή του θύματος.

Λ. Κοντ. 

ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ MIXAΛΗ ΚΑΤΣΟΥΡΗ

Εκτός φυλακής 30 Κροάτες
Δ

εκτές έγιναν από τους ανακριτές οι 30 πρώτες αιτήσεις
αποφυλάκισης Κροατών κατηγορουμένων, οι οποίοι τον
περασμένο Αύγουστο είχαν συλληφθεί και προφυλακι-

στεί για τα αιματηρά επεισόδια στη Νέα Φιλαδέλφεια, που είχαν
ως αποτέλεσμα τον θανάσιμο τραυματισμό του 29χρονου φιλά-
θλου της ΑΕΚ Μιχάλη Κατσουρή. Συνολικά οι
αιτήσεις αποφυλάκισης έχουν ξεπεράσει τις
90 και την επόμενη εβδομάδα αναμένεται να
εκδοθούν αποφάσεις για τους υπόλοιπους
κατηγορούμενους.

Το σκεπτικό
Οι Κροάτες κατηγορούμενοι είχαν υποβά-

λει αιτήσεις αποφυλάκισης στις αρχές της
εβδομάδας, αμέσως μόλις ολοκληρώθηκαν
οι συμπληρωματικές απολογίες τους στους
τρεις ανακριτές που ερευνούν την υπόθεση.
Σύμφωνα με πληροφορίες, υποστηρίζουν ότι
από την έως τώρα ανακριτική έρευνα και από
τα αποτελέσματα των εργαστηριακών εξετά-
σεων σε γενετικό και βιντεοληπτικό υλικό δεν έχουν προ-
κύψει στοιχεία που να τους συνδέουν άμεσα με τον θανά-
σιμο τραυματισμό του Μιχάλη Κατσουρή, ενώ για πολ-
λούς από αυτούς δεν έχουν προκύψει στοιχεία για τη
συμμετοχή τους στα αιματηρά επεισόδια. Επομένως,
όπως λένε, έχουν εκλείψει οι λόγοι για τους οποίους είχε
διαταχθεί η προσωρινή τους κράτηση τον περασμένο Αύ-
γουστο και θα πρέπει άμεσα να απελευθερωθούν.

Τις προηγούμενες μέρες είχαν υποβληθεί ισάριθμες
εισαγγελικές γνωμοδοτήσεις υπέρ της αποφυλάκισης των αι-
τούντων, με τους τρεις ανακριτές να συναινούν τελικά και να
ανοίγουν την πόρτα της εξόδου από τις φυλακές για τους Κροά-
τες κατηγορουμένους. Μεταξύ άλλων, οι κατηγορίες που είχαν
απαγγελθεί αρχικά αφορούν συμμετοχή σε εγκληματική οργά-
νωση, έκρηξη, κατοχή εκρηκτικών υλών, διατάραξη κοινής ει-

ρήνης, επικίνδυνη σωματική βλάβη, φθορά ξένης ιδιοκτησίας,
βιαιοπραγία, κατοχή φωτοβολίδων, παράβαση του νόμου περί
όπλων, ενώ πρόσφατα προστέθηκε και το αδίκημα της συμπλο-
κής με θανατηφόρο αποτέλεσμα.

Η κατηγορία της ανθρωποκτονίας από πρόθεση, παρότι περι-
λαμβάνεται στην αρχικά ασκηθείσα δίωξη,
μέχρι τώρα δεν έχει προσωποποιηθεί. Από τα
αποτελέσματα των εργαστηριακών αναλύσε-
ων έχει εντοπιστεί γενετικό υλικό του θύμα-
τος σε δύο μαχαίρια. Το πρώτο οι Αρχές το
έχουν αποδώσει σε Κροάτη κατηγορούμενο,
ο οποίος όμως αρνείται ότι οπλοφορούσε και
δεν έχει εντοπιστεί δικό του γενετικό υλικό
στο μαχαίρι. Το δεύτερο μαχαίρι φέρει, εκτός
από DNA του θύματος, γενετικό υλικό ενός
35χρονου φίλου του Μιχάλη Κατσουρή, με
την 25η ανακρίτρια όμως να έχει ζητήσει πε-
ραιτέρω εργαστηριακή ανάλυση των δειγμά-
των.

Περιοριστικοί όροι
Η 25η τακτική ανακρίτρια και οι δύο επίκουροι ανακριτές

έκαναν δεκτές τις αιτήσεις αποφυλάκισης των 30 Κροατών,
επιβάλλοντας παράλληλα τον περιοριστικό όρο της απαγό-
ρευσης εισόδου στην Ελλάδα για την παρακολούθηση
αθλητικών διοργανώσεων και της καταβολής εγγυοδοσίας
ύψους 1.000 ευρώ. Τα αποφυλακιστήρια θα είναι έτοιμα
αμέσως μόλις γίνει η καταβολή των εγγυήσεων στο Ταμείο
Παρακαταθηκών και Δανείων, κάτι που αναμένεται να γίνει

στις αρχές της επόμενης εβδομάδας. Έτσι, έπειτα από τέσσερις
μήνες εγκλεισμού στις ελληνικές φυλακές οι Κροάτες οπαδοί της
Ντιναμό Ζάγκρεμπ, μόλις ολοκληρωθούν οι γραφειοκρατικές δια-
δικασίες, θα επιστρέψουν στη χώρα τους και θα αναμένουν το βού-
λευμα του Συμβουλίου Πλημμελειοδικών για το αν και πότε θα πα-
ραπεμφθούν σε δίκη.

Έγιναν δεκτές οι αιτήσεις
αποφυλάκισής τους, 

ενώ εκκρεμούν άλλες 60 -
Όλοι τους ήταν

κατηγορούμενοι για 
τα αιματηρά επεισόδια 

της Νέας Φιλαδέλφειας 
που στοίχισαν τη ζωή 
του οπαδού της ΑΕΚ

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου

liakontopoulou@gmail.com
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H
ταν 2.30 μετά τα μεσάνυχτα της
7ης προς 8η Δεκεμβρίου 1966,
κοντά στη νησίδα Φαλκονέρα νο-

τίως της Αντιμήλου, όταν άρχισαν να πλημ-
μυρίζουν τα αμπάρια του οχηματαγωγού

«Ηράκλειον» με νερό και ο
κυβερνήτης του Μανόλης
Βερνίκος στέλνει επείγον
σήμα κινδύνου: «Βυθιζό-
μαστε!». Το σήμα φθάνει
στον Θάλαμο Επιχειρήσεων
του υπουργείου Ναυτιλίας,
που καλεί αμέσως τα παρα-
πλέοντα σκάφη να σπεύ-
σουν προς βοήθεια του

«Ηράκλειον» που κινδυνεύει να βυθιστεί.
Πέρασαν από τότε 57 χρόνια, αλλά σε

πολλούς είναι ακόμη νωπές οι μνήμες από
το τραγικό δυστύχημα του «Ηράκλειον»,
που εκτελούσε το δρομολόγιο Χανιά - Πει-
ραιεύς και βυθίστηκε κοντά στη Φαλκονέ-
ρα, παίρνοντας μαζί του στον υγρό τάφο
217 ψυχές, κατ’ άλλους 247. Κι αυτό γιατί

υπήρχαν και επιβάτες λαθραίοι ή με σημει-
ώματα πολιτικών γραφείων και οι Αρχές
δεν κατέληξαν στον πραγματικό αριθμό
των νεκρών.

Στο κατάστρωμα του πλοίου εκτυλίσσον-
ται σκηνές αλλοφροσύνης! Τρόμος, πανι-
κός και αγωνία έχουν κυριεύσει τους επι-

βάτες, οι περισσότεροι κάτοικοι Χανίων
αλλά και 94 αδειούχοι στρατιωτικοί (13
αξιωματικοί, σμηνίτες, στρατιώτες και 81
υπαξιωματικοί και ναύτες του Βασιλικού
Ναυτικού), καθότι στα Χανιά υπήρχαν η 15η
Πτέρυγα Μάχης, η 5η Μεραρχία, το υπό
συγκρότηση ΝΑΤΟϊκό Πεδίο Βολής Κρήτης

(NAMFI) και φυσικά ο ναύσταθμος της
Σούδας. 

Μόνο 46 επέζησαν
Όσοι γνωρίζουν κολύμπι αψηφούν τα

μανιασμένα κύματα και βουτούν στη θά-
λασσα για να σωθούν, ενώ άλλοι εγκλωβί-
ζονται στις καμπίνες του πλοίου. Μέσα σε
13 λεπτά η Φαλκονέρα γίνεται ο υγρός τά-
φος 217 ή 247 ανθρώπων, ενώ οι διασω-
θέντες ήταν μόνο 46!

Πλοία του Βασιλικού Ναυτικού και παρα-
πλέοντα εμπορικά σπεύδουν με δυσκολία
στο σκότος να περισυλλέξουν από τα μανια-
σμένα κύματα τους κινδυνεύοντες ναυαγούς.
Ένας από τους διασωθέντες, ο τότε υπολοχα-
γός και φίλος μου Μανόλης Κληρονομάκης,
ταξίαρχος ε.α., με τον οποίο συνυπηρετούσα
στο Πεδίο Βολής Κρήτης. Επειδή εγώ ως
σμηνίτης βρήκα δωρεάν θέση σε ντακότα της
115 ΠΜ της ΕΒΑ, του έδωσα το εισιτήριο που
είχα βγάλει γιατί είχαν εξαντληθεί.

Γράφει 
ο Τάσος Κ.

Κοντογιαννίδης

akontogiannidis@yahoo.gr

Πώς χάθηκαν 217 άνθρωποι
στο ναυάγιο της Φαλκονέρας

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Πριν από 57 χρόνια ένα μοιραίο φορτηγό ψυγείο γκρέμισε 
την μπουκαπόρτα του οχηματαγωγού «Ηράκλειον» και έγινε η καταστροφή

Μαυροφορεμένες 
γυναίκες έξω από 

το Λιμεναρχείο Χανίων

Το «Ηράκλειον» 
ναυπηγήθηκε 

στη Γλασκόβη το
1949 για φορτηγό, 
αλλά μετατράπηκε

το 1964 σε 
οχηματαγωγό 
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Ο
φίλος μου Μανόλης Κληρονομά-
κης μού διηγήθηκε αργότερα:
«Κοιμόμουν στην καμπίνα και ξύ-

πνησα από τον αναπτήρα και τα τσιγάρα που
έπεσαν στο δάπεδο κάνοντας θόρυβο. Ση-
κώθηκα και διαπίστωσα το δάπεδο να γέρ-
νει, όπως γερμένο ήταν το κρεμασμένο σα-
κάκι μου, και κατάλαβα πως κάτι σοβαρό
συμβαίνει. Με δυσκολία άνοιξα την πόρτα
και τότε άκουσα γοερές κραυγές από γυ-
ναίκες και παιδιά να ουρλιάζουν κυριολε-
κτικά και να σέρνονται πέρα δώθε… Το έν-
στικτό μου με έσπρωξε να πέσω στη θάλασ-
σα για να σωθώ. Άρχισα να παλεύω με τα
τεράστια κύματα των 8 μποφόρ, που μια με
ανέβαζαν ψηλά και μετά με κατέβαζαν. Ήρ-
θε η στιγμή που είπα να παραδοθώ, να αφή-
σω τον εαυτό μου να πνιγώ για να σταματή-
σει το μαρτύριό μου… Κάτι όμως μέσα μου
λειτούργησε διαφορετικά. “Παναγία μου,
σώσε με”, φώναξα! Θα φέρω στη χάρη σου
δύο τενεκέδες λάδι από τον πατέρα μου…
Μέσα στο βαθύ σκοτάδι ξαφνικά το χέρι
μου άγγιξε μια σωστική λέμβο και κάποιοι
άγνωστοι με τράβηξαν και σώθηκα…».

Τραγικό τέλος είχε ένας ναύτης με τον
οποίο συνυπηρετούσα στο Πεδίο Βολής
Κρήτης στα Χανιά, ο Βύρων Αλιβιζάτος.
Έφυγε γεμάτος χαρά που θα έβλεπε έπειτα
από καιρό τούς γονείς του και την αδελφή
του Αλίκη.

«Λέγαμε το όνομά μας ώστε, αν σωθεί
κάποιος, να το πει στους συγγενείς»

Ο διασωθείς Σταύρος Λαγωνικάκης μού
αφηγήθηκε: «Μέσα στη θάλασσα πιαστή-
καμε τρεις από ένα μεγάλο κασόνι, μετά
ήρθε και τέταρτος ναυαγός, λέγαμε μεταξύ
μας τα ονόματα και την καταγωγή μας ώστε
όποιος διασωθεί να πει μετά ποιοι ήταν μα-
ζί του για να μάθουν οι συγγενείς τους τι
έγιναν…».

Τις πρωινές ώρες συνεχίζονται οι έρευ-
νες, στις οποίες μετέχει και ο βασιλιάς
Κωνσταντίνος με ντακότα. Παραπλέοντα
σκάφη μαζεύουν ζωντανούς και νεκρούς

ναυαγούς, ενώ στα λιμάνια Πειραιά και Χα-
νίων συγγενείς επιβατών με αγωνία περι-
μένουν να μάθουν νέα τους… Αιτία του
ναυαγίου ήταν η βίαιη μετακίνηση μεγάλου
φορτηγού ψυγείου (20 τόνων!) λόγω της
θαλασσοταραχής που χτύπησε με δύναμη

στην μπουκαπόρτα με αποτέλεσμα να ανοί-
ξει, να μπουν ορμητικά τα νερά, να πλημ-
μυρίσουν τα αμπάρια και να πάρει το πλοίο
επικίνδυνη κλίση.

Από τις ανακρίσεις που διεξήγαγε ο υπο-
ναύαρχος Κων. Δενεζάκος προέκυψαν σο-

βαρές ευθύνες της πλοιοκτήτριας εταιρεί-
ας. Καταδικάστηκαν ο εκ των ιδιοκτητών
Χαρ. Τυπάλδος σε φυλάκιση 5,5 ετών, ο δι-
ευθυντής της εταιρείας Παν. Κόκκινος σε 6
έτη, από 5 έτη οι... διασωθέντες Θεοδωρά-
κης (ύπαρχος), Στεφαδούρος (υποπλοίαρ-
χος), Α. Θεοδωρίδης (ναυπηγός), Μαγιά-
κης (ναύκληρος) και 10 μήνες ο Δ. Θεοδω-
ρίδης (ναυπηγός). 

Συγκλονιστικές 
μαρτυρίες

διασωθέντων

Ο οδηγός του 
ψυγείου Μιχάλης

Καστρίτσης 
που διασώθηκε

Το μοιραίο φορτηγό
ψυγείο που έγινε 
αιτία να βυθιστεί 

το πλοίο

Περιχαρείς διασωθέντες

Aριστερά ο διασωθείς υπολοχαγός Μα-
νόλης Κληρονομάκης και δεξιά 

ο διασωθείς ναύτης Βύρων Αλιβιζάτος 
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Μ
ε την πιθανότητα νέας εκεχει-
ρίας να φαίνεται πολύ μακρινή, η
Παλαιστινιακή Αρχή και αξιω-

ματούχοι των ΗΠΑ εργάζονται πάνω σε
ένα σχέδιο για τη διοίκηση της Γάζας μετά

το τέλος του πολέμου, με-
τέδωσε το Bloomberg
News.

Όπως δήλωσε εκπρό-
σωπος της Παλαιστινιακής
Αρχής σε συνέντευξή του,

το προτιμώμενο αποτέλε-
σμα της σύγκρουσης θα
ήταν η Χαμάς, η οποία ελέγ-

χει τη Γάζα, να γίνει ήσσων εταίρος υπό την
Οργάνωση για την Απελευθέρωση της Πα-
λαιστίνης βοηθώντας να οικοδομηθεί ένα
νέο ανεξάρτητο κράτος που να περιλαμβά-
νει τη Δυτική Όχθη, τη Γάζα και την Ανατο-
λική Ιερουσαλήμ. «Αν είναι έτοιμη η Χαμάς
να έρθει σε μια συμφωνία και να δεχθεί
την πολιτική πλατφόρμα της οργάνωσης,
τότε υπάρχει χώρος για συζήτηση. Οι Πα-
λαιστίνιοι δεν πρέπει να είναι διαιρεμένοι»,
ανέφερε, προσθέτοντας πως ο στόχος του
Ισραήλ να νικήσει πλήρως τη Χαμάς δεν εί-
ναι ρεαλιστικός. Το Ισραήλ έχει δηλώσει
πως θα εξαλείψει την -υποστηριζόμενη
από το Ιράν- Χαμάς αφού ισλαμιστές μαχη-
τές επιτέθηκαν στις 7 Οκτωβρίου σε ισραη-
λινές κωμοπόλεις και χωριά σκοτώνοντας
1.200 ανθρώπους και παίρνοντας περίπου
240 ομήρους πίσω στη Γάζα, σύμφωνα με
καταμέτρηση του Ισραήλ. Σύμφωνα με το
υπουργείο Υγείας της Γάζας, πάνω από
17.170 Παλαιστίνιοι έχουν σκοτωθεί και
46.000 τραυματιστεί αφότου το Ισραήλ άρ-
χισε να βομβαρδίζει τη Γάζα σε απάντηση
για την επίθεση. Οι Ισραηλινοί επιμένουν

ότι η Χαμάς είναι καθολικά υπεύθυνη για
την ασφάλεια και την υγεία των ομήρων
αυτών. Ο Εϊλόν Λεβί, εκπρόσωπος της ισ-
ραηλινής κυβέρνησης, ανέφερε ότι «δεν
θα σχολιάσουμε τον ψυχολογικό πόλεμο
που συνεχίζει να διεξάγει η Χαμάς κατά
του λαού του Ισραήλ». Επανέλαβε, δε, το
ισραηλινό αίτημα να δοθεί πρόσβαση στον
Ερυθρό Σταυρό για να επισκεφθεί τους
ομήρους.

Σκοτώθηκε γιος
Ισραηλινού υπουργού

Ο υπουργός Εξωτερικών των ΗΠΑ, Άντο-
νι Μπλίνκεν, δήλωσε ότι υπάρχει ένα «χά-
σμα» μεταξύ της πρόθεσης του Ισραήλ να
προστατεύσει τους αμάχους και του τρό-
που με τον οποίο εξελίσσεται ο πόλεμος
στη Γάζα. Ο Μπλίνκεν επανέλαβε ότι «πα-
ραμένει επιτακτική ανάγκη το Ισραήλ να
θέσει ως προτεραιότητα την προστασία των
πολιτών», αν και το Ισραήλ επιμένει ότι
λαμβάνει μέτρα για να προστατεύσει τους

πολίτες. Εντωμεταξύ, αξιωματούχος του
ΟΗΕ δήλωσε ότι δεν υπάρχει ασφαλές μέ-
ρος για τις υπηρεσίες ανθρωπιστικής βοή-
θειας στη νότια Γάζα. 

Στις μάχες που διεξάγονται στη Γάζα
έχασε τη ζωή του ο γιος του Ισραηλινού
υπουργού και πρώην αρχηγού του στρα-
τού, Γκάντι Άιζενκοτ, όπως γνωστοποίησε
ο ηγέτης του κόμματος Εθνική Ενότητα,
Μπένι Γκαντς. Σύμφωνα με τα ισραηλινά
μέσα ενημέρωσης, τα μέλη του κόμματος
του Άιζενκοτ και του Γκαντς εντάχθηκαν
στην ισραηλινή κυβέρνηση υπό την πρω-
θυπουργία του Μπενιαμίν Νετανιάχου, με
τον σχηματισμό κυβέρνησης έκτακτης
ανάγκης που συγκροτήθηκε μετά την επί-
θεση της Χαμάς. Ο ισραηλινός στρατός δεν
παρείχε ακριβείς λεπτομέρειες για τον θά-
νατο του 25χρονου Γκαλ Μέιρ Άιζενκοτ,
αναφέροντας μονάχα ότι σκοτώθηκε σε
μάχες στο βόρειο τμήμα της Λωρίδας της
Γάζας. «Μαζί με όλο το Ισραήλ στέλνω τη
στήριξή μου στον Γκάντι και σε ολόκληρη

την οικογένειά του και μια μεγάλη αγκαλιά.
Είμαστε όλοι δεσμευμένοι να συνεχίσουμε
να αγωνιζόμαστε για τον ιερό σκοπό για τον
οποίο πέθανε ο Γκαλ», τόνισε ο Μπένι
Γκαντς σε ανακοίνωσή του. Σε συλλυπητή-
ριο μήνυμά του ο Νετανιάχου δήλωσε ότι
είναι συντετριμμένος από τον θάνατο του
γιου του Ισραηλινού υπουργού.

Απέκρουσε ισραηλινή επιχείρηση 
απελευθέρωσης ομήρων η Χαμάς

Οι Ταξιαρχίες Εζεντίν Αλ Κάσαμ ανακοί-
νωσαν μέσω του Telegram ότι οι δυνάμεις
της ανακάλυψαν μονάδα των ειδικών δυ-
νάμεων του ισραηλινού στρατού να πραγ-
ματοποιεί επιχείρηση διάσωσης και επιτέ-
θηκαν εναντίον της, σκοτώνοντας και τραυ-
ματίζοντας πολλούς στρατιώτες. Δεν διευ-
κρίνισαν τον τόπο του περιστατικού.

Αν και η ένοπλη πτέρυγα της Χαμάς ανα-
κοίνωσε ότι σκοτώθηκε όμηρος Ισραηλι-
νός στρατιώτης που κατονομάσθηκε ως
Σάαρ Μπαρούχ, στον κατάλογο των ομή-
ρων που έχει δώσει στη δημοσιότητα το Ισ-
ραήλ περιλαμβάνεται ο Σάχαρ Μπαρούχ,
πολίτης, φοιτητής, 24 ετών.

«Δεν θα σχολιάσουμε τον ψυχολογικό
πόλεμο που συνεχίζει να διεξάγει η Χαμάς
κατά του λαού του Ισραήλ», δήλωσε ο Εϊλόν
Λεβί, εκπρόσωπος της ισραηλινής κυβέρ-
νησης κατά τη διάρκεια της ενημέρωσης
των δημοσιογράφων όταν ερωτήθηκε σχε-
τικά.

«Καθιστούμε τη Χαμάς καθολικά υπεύ-
θυνη για την ασφάλεια και την υγεία των
ομήρων αυτών», πρόσθεσε, επαναλαμβά-
νοντας το ισραηλινό αίτημα να δοθεί πρό-
σβαση στον Ερυθρό Σταυρό για να επισκε-
φθεί τους ομήρους.

Με τις βόμβες να
πέφτουν… χαλάζι

σχεδιάζουν 
την επόμενη μέρα

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Αμερικανοί αξιωματούχοι και Παλαιστινιακή
Αρχή συζητούν για τη διοίκηση της Γάζας 

όταν τελειώσουν οι εχθροπραξίες -
Ελπίζουν σε πολιτική συμφωνία της Χαμάς
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Τ
ουλάχιστον 8 δισ. ευρώ θα πέσουν στην
αγορά αλλά και τις ανελαστικές υποχρεώ-
σεις των νοικοκυριών μέσα στις επόμενες

15-20 μέρες, δημιουργώντας αισιοδοξία στους
επαγγελματίες για να βγάλουν
τα... σπασμένα. Πιο συγκεκριμέ-
να:

1 Περίπου 3 δισ. ευρώ είναι
το ποσό που αντιστοιχεί

στους μισθούς και το Δώρο των
Χριστουγέννων των περίπου 1,7
εκατ. εργαζομένων του ιδιωτι-
κού τομέα, οι οποίοι θα λάβουν

και έξτρα ενισχύσεις μέσω του επιδόματος στέ-
γης, θέρμανσης κλπ.  

2 Περίπου 2,8 δισ. ευρώ αντιστοιχούν στις
συντάξεις Ιανουαρίου που θα καταβλη-

θούν στους συνταξιούχους, μαζί με τις ενισχύ-
σεις που έχει ανακοινώσει η κυβέρνηση, όπως το
επίδομα προσωπικής διαφοράς, αλλά και την
επιταγή ακρίβειας για όσους έχουν συντάξεις
έως 700 ευρώ και θα λάβουν και την εισοδηματι-

κή αύξηση του 3%. 

3 Σε περίπου 1 δισ. ευρώ υπολογίζονται οι
μισθοί που θα δοθούν στους δημοσίους

υπαλλήλους, οι οποίοι θα λάβουν και την προκα-
ταβολή για το α΄ δεκαπενθήμερο του Ιανουαρίου,
όπου θα ενσωματωθεί η οριζόντια αύξηση των 70
ευρώ, η αύξηση του επιδόματος τέκνων, καθώς
και τα ειδικά επιδόματα θέσης ευθύνης, παραμε-
θορίου, μετακινήσεων και εκτός έδρας. 

Στα σχεδόν 7 δισ. ευρώ των συνταξιούχων προ-
στίθενται και τα ποσά που εισπράττουν οι ελεύθε-
ροι επαγγελματίες και υπολογίζονται σε τουλάχι-
στον 1,5 δισ. ευρώ, αν και... ανεπίσημα είναι με-
γαλύτερα. Έτσι, με συνολικό ποσό τουλάχιστον 8
δισ. ευρώ στο σύνολο της οικονομίας, διαμορ-
φώνονται θετικές προϋποθέσεις για να κινηθεί η
αγορά, αφού προηγουμένως τα νοικοκυριά και οι

μικρομεσαίες επιχειρήσεις τακτοποιήσουν τις
οφειλές τους προς την Εφορία (φόρος εισοδήμα-
τος, ΕΝΦΙΑ, τέλη κυκλοφορίας), τις τράπεζες
(δόσεις δανείων), τον ΕΦΚΑ (πληρωμή εισφο-
ρών), τις εταιρείες παροχής ρεύματος και αερίου,
αλλά και για τις αγορές στα σούπερ μάρκετ για το
εορταστικό τραπέζι, καθώς και τις άλλες υποχρε-
ώσεις. 

Στο υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών εκτιμούν ότι μαζί με τον τζίρο της Black
Friday και της Cyber Monday, πριν από μερικές
ημέρες, το δ΄ τρίμηνο του έτους, η οικονομία θα
διατηρήσει την ανθεκτικότητά της, παρά το γεγο-
νός ότι στο γ΄ τρίμηνο σημειώθηκε οριακή αύξη-
ση του ΑΕΠ κατά 0,02% σε σχέση με το β΄ τρίμη-
νο. Επιπλέον, η επιμήκυνση της τουριστικής πε-
ριόδου αναμένεται να λειτουργήσει πολλαπλα-
σιαστικά στην τόνωση της αγοράς, αυξάνοντας
παράλληλα τις προσδοκίες για την πορεία των
εσόδων και την υπέρβαση των στόχων που έχουν
τεθεί ακόμη και στο τελικό σχέδιο του προϋπολο-
γισμού του 2024. 

MYTILINEOS
Έχει... μέταλλο 
και πολύ... 
ρεύμα!

ΛΑΜΠΡΟΣ
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ
Ο ικανός dealmaker
και οι «χρυσές» συμφωνίες
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Μέσα στις επόμενες 15-20 μέρες
μισθοί, δώρα και ενισχύσεις

«ζεσταίνουν» τις τσέπες 

Η αγορά περιμένει 
ρευστότητα 8 δισ. 
από τα νοικοκυριά

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com



O
Λάμπρος Παπακωνσταντίνου, πρόεδρος της
Ideal Holdings, δεν χρειάζεται συστάσεις.
Με επιχειρηματική εμπειρία 30 ετών, έχει

διατελέσει ανώτατο στέλεχος σε τράπεζες και χρη-
ματιστηριακές εταιρείες και θεωρείται ένας από τους
ικανότερους dealmakers του εγχώριου επιχειρείν. Ο
Λάμπρος Παπακωνσταντίνου έχει καταφέρει με τις
«χρυσές» συμφωνίες να ισχυροποιήσει την Ideal
Holdings. Πριν από τη mega εξαγορά των πολυκατα-
στημάτων attica έναντι 100 εκατ. ευρώ, είχε προηγη-
θεί αυτή της Byte Computer, με τη συναλλαγή να
πραγματοποιείται μέσω δημόσιας προαιρετικής πρό-

τασης και να αποτιμάται στα 60 εκατ.
ευρώ.

Αλλά δεν είναι μόνο αυτές οι συμ-

φωνίες. Στον όμιλο της Ideal προσαρ-

τήθηκαν ως θυγατρικές οι Coleus στη

βιομηχανική παραγωγή μεταλλικών

πωμάτων και Netbull στην κυβερνοα-

σφάλεια. Επίσης υπήρξε αποεπένδυ-

ση από τον κλάδο των super premium

ανθρακούχων αναψυκτικών με την πώληση της

Threes Cents στην Coca Cola HBC, μία κίνηση που

προσέθεσε στα ταμεία του ομίλου 46 εκατ. ευρώ. Όλα

τα παραπάνω deals του υπερδραστήριου και οξυδερ-

κούς Λάμπρου Παπακωνσταντίνου πραγματοποιήθη-

καν σε χρονική περίοδο 15 μηνών και η συνολική

τους ανήλθε σε 225 εκατ. ευρώ.
Αναφορικά με τα attica πολυκαταστήματα, εκτιμά-

ται πως τα έσοδα φέτος θα κυμανθούν στα 200-210

εκατ. ευρώ από 190 εκατ. ευρώ το 2022. Η λειτουργι-
κή κερδοφορία (EBITDA) ήταν 19,7 εκατ. ευρώ και
φέτος αναμένεται στα 22 εκατ. ευρώ, ενώ τα κέρδη
προ φόρων του 2023 αναμένονται στα 15-16 εκατ. ευ-
ρώ, ενώ προβλέπεται πως η εταιρεία θα κλείσει τη
χρονιά με καθαρό ταμείο. Σημειώνεται πως τα attica
stores θα έχουν παρουσία στο Ελληνικό, τόσο στο
Vouliagmenis Malls όσο και στο Riviera Galleria στη
μαρίνα του Αγίου Κοσμά.

Στόχος ένας ισχυρός όμιλος
«Θέλουμε να γίνουμε μεγάλη εταιρεία, άρα θέλου-

με να έχουμε πρόσβαση σε όλες τις πηγές χρηματο-
δότησης. Είμαστε στο Χρηματιστήριο, στις τράπεζες
διαθέτουμε μεγάλες γραμμές χρηματοδότησης,
μπαίνουμε και στην αγορά ομολόγων», σημείωσε ο κ.
Παπακωνσταντίνου κατά τη διάρκεια ενημέρωσης σε
δημοσιογράφους την Πέμπτη. 

Σύμφωνα με τον ίδιο, τα κεφάλαια που θα αντλήσει

η Ideal Holdings από την έκδοση κοινού ομολογια-

κού δανείου έως 100 εκατ. ευρώ θα κατευθυνθούν

στην εξαγορά νέων εταιρειών αλλά και στην πρόωρη

εξόφληση δανείων. «Παραμένουμε προσηλωμένοι

στη δημιουργία υπεραξίας για τους μετόχους μας και

στη στρατηγική μας για τη διασπορά του επιχειρημα-

τικού κινδύνου με επενδύσεις σε τομείς με βιώσιμη

προοπτική ανάπτυξης -όπως η βιομηχανία, η πληρο-

φορική και το εξειδικευμένο λιανικό εμπόριο», επε-

σήμανε ο Λάμπρος Παπακωνσταντίνου. 

Υπενθυμίζεται ότι η Ideal Holdings AE προχωρά

στην έκδοση κοινού ομολογιακού δανείου, συνολι-

κού ποσού έως 100 εκατ. ευρώ, διάρκειας πέντε ετών,

διαιρούμενου σε έως 100.000 άυλες, κοινές, ανώνυ-

μες, ομολογίες ονομαστικής αξίας εκάστης 1.000 ευ-

ρώ. Η δημόσια προσφορά των ομολογιών ξεκινά τη

Δευτέρα 11 Δεκεμβρίου στις 10.00 πμ και τελειώνει

την Τετάρτη 13 Δεκεμβρίου και ώρα 17.00. Στις 13 Δε-

κεμβρίου 2023 θα ανακοινωθεί η πλήρωση των προ-

ϋποθέσεων έκδοσης του ομολογιακού δανείου κα-

θώς και του επιτοκίου αυτού.
Στο χαρτοφυλάκιο της Ideal Holdings περιλαμβά-

νονται επτά εταιρείες. Στον κλάδο της βιομηχανίας, η
εταιρεία δραστηριοποιείται μέσα από τις επενδύσεις
της, ως εταιρεία συμμετοχών, στην Astir Vitogiannis
και την Coleus Packaging στη Νότια Αφρική. Η Αστήρ
έχει έντονη εξαγωγική δραστηριότητα, με το περίπου
94% των πωλήσεών της να προέρχεται από εξαγωγές
προς πολυεθνικές βιομηχανίες μπίρας και αναψυκτι-
κών σε όλο τον κόσμο.  Η Coleus αποτελεί έναν από
τους μεγαλύτερους προμηθευτές μεταλλικών πωμά-
των-καπακιών στην Υποσαχάρια Αφρική.
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η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

«Θέλουμε να γίνουμε μεγάλη εταιρεία», 
λέει ο πρόεδρος της Ideal Holdings -

Πριν από τη mega εξαγορά 
των πολυκαταστημάτων attica έναντι 

100 εκατ., είχε προηγηθεί αυτή 
της Byte Computer

Ο ικανός dealmaker 
και οι «χρυσές» 

συμφωνίες 

ΛΑΜΠΡΟΣ 
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ
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Η
επιτάχυνση του
Great Sea Intercon-
nector, της ηλεκτρι-

κής διασύνδεσης Ελλάδας-
Κύπρου-Ισραήλ, βρέθηκε
στο επίκεντρο των επαφών
που πραγματοποίησε σε
ανώτατο επίπεδο ο πρό-
εδρος και διευθύνων σύμ-
βουλος του Ανεξάρτητου
Διαχειριστή Μεταφοράς
Ηλεκτρικής Ενέργειας (ΑΔ-
ΜΗΕ) Μάνος Μανουσάκης
στην Κύπρο, την Πέμπτη 7
Δεκεμβρίου. Ο κ. Μανουσάκης συναντήθηκε με τον
πρόεδρο της Κυπριακής Δημοκρατίας Νίκο Χριστο-
δουλίδη, τον Κύπριο υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου
και Βιομηχανίας Γιώργο Παπαναστασίου, τη Ρυθμι-
στική Αρχή Ενέργειας Κύπρου (ΡΑΕΚ) και τον εκτε-
λεστικό διευθυντή του Διαχειριστή Συστήματος Με-
ταφοράς της Κύπρου (ΔΣΜΚ) Σταύρο Σταυρινό.

Πρόκειται για τις πρώτες επίσημες συναντήσεις
της διοίκησης του ΑΔΜΗΕ με τις κυπριακές Αρχές
μετά την ανάληψη του έργου της ηλεκτρικής δια-
σύνδεσης Ελλάδας-Κύπρου-Ισραήλ από τον διαχει-
ριστή της Ελλάδας, οι οποίες πραγματο-
ποιήθηκαν σε ιδιαίτερα εποικοδομητικό
κλίμα.

Κατά τη συνάντηση που είχε ο κ. Μα-
νουσάκης με τον κ. Χριστοδουλίδη στο

Προεδρικό Μέγαρο -παρουσία του υπουργού Γιώρ-
γου Παπαναστασίου- συζητήθηκαν τα επόμενα βή-
ματα του έργου και το έντονο επενδυτικό ενδιαφέ-
ρον που εκδηλώνεται για αυτό, η προοπτική επένδυ-
σης της Κυπριακής Δημοκρατίας και τι χρειάζεται
να γίνει σε συνεργασία με τις κυπριακές Αρχές για
την υλοποίησή του.

Προηγουμένως, στη συνάντηση της διοίκησης του
ΑΔΜΗΕ που πραγματοποιήθηκε στο υπουργείο
Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας της Κύπρου
με τον υπουργό κ. Παπαναστασίου και με τη συμμε-

τοχή του εκτελεστικού διευ-
θυντή του ΔΣΜΚ κ. Σταυρι-
νού, συζητήθηκαν τα βήματα
που έχει ήδη κάνει η Κυ-
πριακή Δημοκρατία και ο
συντονισμός του διαχειριστή
της Ελλάδας με το υπουρ-
γείο, προκειμένου να ολο-
κληρωθούν ομαλά οι μετα-
βιβάσεις των αδειοδοτήσε-
ων του έργου και όλες οι
διαδικασίες, προκειμένου
να ανοίξει άμεσα ο δρόμος
για την έναρξη της κατα-

σκευής στο πεδίο. Κατά τις επαφές με τη Ρυθμιστι-
κή Αρχή Ενέργειας Κύπρου οι οποίες διεξήχθησαν
στα γραφεία της ΡΑΕΚ υπό τον πρόεδρό της δρα Αν-
δρέα Πουλλικκά, η ΡΑΕΚ ενημερώθηκε από τη δι-
οίκηση του διαχειριστή για τη μεταβίβαση όλων των
άυλων παγίων και των αδειών που αφορούν το έργο
στον ΑΔΜΗΕ από τον προηγούμενο φορέα υλοποί-
ησης. Συζητήθηκε δε η επιτάχυνση των ρυθμιστι-
κών αποφάσεων που απαιτούνται για τη συνέχεια
του έργου. Τέλος, η διοίκηση του ΑΔΜΗΕ ανέλυσε
τα οικονομικά οφέλη που προκύπτουν για τους Κύ-

πριους καταναλωτές και πώς προωθεί το
έργο την ενεργειακή μετάβαση, με βάση
τους στόχους του Εθνικού Σχεδίου για
την Ενέργεια και το Κλίμα της Κύπρου.

Τη μέθοδο της καταμέτρησης σε μη-
νιαία βάση από τετραμηνιαία που
ισχύει τώρα αναμένεται να εγκαινιάσει
ο ΔΕΔΔΗΕ στα ρολόγια, με σκοπό αφε-
νός ο εκάστοτε λογαριασμός να προ-
σεγγίσει καλύτερα την πραγματική κα-
τανάλωση και αφετέρου σαν όπλο
ενάντια στις ρευματοκλοπές. 

Αναλυτικότερα, η πιο τακτική κατα-
μέτρηση, που σύμφωνα με πληροφο-
ρίες θα ξεκινήσει από τον Απρίλιο του
2024, θα επιτρέψει την πληρωμή βάσει

τις πραγματικής κατανάλωσης
και όχι στη βάση της εκτιμώμε-
νης κατανάλωσης. Υπενθυμίζε-
ται ότι με την τετραμηνιαία κα-
ταγραφή που ισχύει σήμερα,
ένας πάροχος ο οποίος εκδίδει
μηνιαίως λογαριασμούς, ουσια-
στικά χρειάζεται να εκδίδει
τρεις έναντι λογαριασμούς πριν
τον επόμενο εκκαθαριστικό. 

Στην πράξη, αυτό σημαίνει πως για
τρεις μήνες ο πελάτης πληρώνει για

ποσότητες ηλεκτρικής ενέργειας
που εκτιμάται ότι έχει καταναλώ-
σει και μόνο τον επόμενο μήνα με
βάση την πραγματική κατανάλω-
ση του συνολικού τετραμήνου. Το
ίδιο ισχύει και για τους πελάτες
της ΔΕΗ που λαμβάνουν ηλε-
κτρονικό λογαριασμό, ενώ στην
περίπτωση των έγχαρτων λογα-

ριασμών της δημόσιας επιχείρησης
(που είναι διμηνιαίοι), οι έναντι και οι
εκκαθαριστικοί εναλλάσσονται. Ταυτό-

χρονα, η συχνότερη καταμέτρηση του
μετρητή από συνεργεία του ΔΕΔΔΗΕ ή
από εξουσιοδοτημένους εργολάβους
του θα αναχαιτίσει το φαινόμενο των
«πειραγμένων» μετρητών, δεδομένου
ότι οι καταμετρητές είναι εκπαιδευμέ-
νοι να εντοπίζουν τις όποιες λαθροχει-
ρίες που μπορεί να έχουν γίνει σε κά-
ποιο «ρολόι», ώστε να υπολειτουργεί -
δηλαδή να «γράφει» μικρότερη κατα-
νάλωση από αυτήν που πραγματικά
χρησιμοποιήθηκε.

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης
mikle_mastorakis@msn.com

Συναντήσεις ΑΔΜΗΕ για 
επιτάχυνση της ηλεκτρικής 

διασύνδεσης Ελλάδας
-Κύπρου-Ισραήλ

Στην Κύπρο ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος 
της εταιρείας Μάνος Μανουσάκης την Πέμπτη 7 Δεκεμβρίου

Μηνιαία καταμέτρηση προωθεί ο ΔΕΔΔΗΕ - Το όφελος για τους καταναλωτές



Μ
ε δυνατό… μέταλλο και ισχυρή τάση…
ρεύματος, η Mytilineos κατάφερε να
επιτύχει αυξημένα κέρδη κατά 48%

στο εννεάμηνο Ιανουαρίου-Σεπτεμβρίου, φτά-
νοντας τα 462 εκατ. ευρώ, έναντι 312 εκατ. ευρώ
το αντίστοιχο περσινό διάστημα. Σύμφωνα με
τον ισολογισμό της εισηγμένης στο εννεάμηνο:

1. Ο κύκλος εργασιών ανήλθε σε 4,088 δισ.
ευρώ έναντι 4,573 δισ. ευρώ το αντίστοιχο
περσινό διάστημα, σημειώνοντας μείωση 11%,
κυρίως λόγω της σημαντικής αποκλιμάκωσης
των τιμών ενέργειας και μετάλλων.

2. Τα κέρδη προ φόρων, τόκων και αποσβέ-
σεων (EBITDA) σημείωσαν σημαντική αύξηση
κατά 36% και διαμορφώθηκαν στα 723 εκατ.
ευρώ έναντι 553 εκατ. ευρώ κατά το αντίστοι-
χο περσινό διάστημα, λόγω της σταθερής αύ-
ξησης της κερδοφορίας του κλάδου ενέργει-
ας και ιδιαίτερα της δραστηριότητας των ΑΠΕ.

3. Ο καθαρός δανεισμός σε
προσαρμοσμένη βάση διαμορ-
φώθηκε στα 1,372 δισ., μέγεθος από το οποίο
έχει εξαιρεθεί ποσό ύψους 231 εκατ., που
αφορά δανεισμό χωρίς αναγωγή. 

4. Το προσαρμοσμένο Net Debt/EBITDA
διαμορφώθηκε στο 1,37x, επίπεδο εφάμιλλο
ή και καλύτερο από τις επιδόσεις εταιρειών
εντός της επενδυτικής βαθμίδας, γεγονός
που αντανακλάται σε ορισμένο βαθμό στις

αποδόσεις που διαπραγματεύονται τα ομόλογα που έχει
εκδώσει η Mytilineos, με πιο πρόσφατη την επιτυχημένη
έκδοση 7ετούς κοινού ομολογιακού δανείου ύψους 500
εκατ. με επιτόκιο 4,0%.

Η Mytilineos, στο γ’ τρίμηνο του 2023, κατέγραψε την
ιστορικά υψηλότερή της επίδοση τριμήνου σε επίπεδο
κερδοφορίας, με οδηγό τον κλάδο ενέργειας, παρά τις
σημαντικά χαμηλότερες τιμές ενέργειας και μετάλλων.
Σημαντικό ρόλο σε αυτό έπαιξε η ανάκαμψη της δραστη-
ριότητας παραγωγής ενέργειας, βοηθούμενη από τη συ-
νεισφορά της νέας μονάδας H-CLASS 826 μεγαβάτ στη
θερινή περίοδο, η οποία χαρακτηρίζεται από αυξημένη
ζήτηση. Ο κλάδος ενέργειας κατέγραψε κύκλο εργασιών
3,304 δισ. ευρώ που αντιστοιχεί σε 81% του συνολικού κύ-
κλου εργασιών, σημειώνοντας μείωση κατά 13% σε σχέση
με το εννεάμηνο του 2022. Τα κέρδη προ φόρων, τόκων

και αποσβέσεων (EBITDA) διαμορφώθηκαν στα 532
εκατ. ευρώ, έναντι 341 εκατ. ευρώ το εννεάμηνο του 2022
(αύξηση 56%).

Ισχυρή δυναμική 
Οι συνέργειες ανάμεσα στους κλάδους της ενέργειας

και της μεταλλουργίας και τα ευρύτερα οφέλη που προκύ-
πτουν από τον πρόσφατο εταιρικό μετασχηματισμό της
Mytilineos Energy & Metals γίνονται όλο και περισσότερο
ορατά απέναντι σε μια ιδιαίτερα απαιτητική συγκυρία.

Κατά τη διάρκεια του 2023, πέραν των ισχυρών οικονομι-
κών επιδόσεων, η Mytilineos συνέχισε να προωθεί σταθερά
τους στρατηγικούς της στόχους μέσω μιας σειράς εξαγο-
ρών όπως των εταιρειών Watt & Volt, Unison, EfAEnergy
και Volterra που ενδυναμώνουν περαιτέρω τον ενεργειακό

πυλώνα της εταιρείας, ενώ παράλληλα επιταχύ-
νεται η διείσδυση στην πολλά υποσχόμενη αγορά
της Βόρειας Αμερικής στον τομέα των Ανανεώσι-
μων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ).

Ο κλάδος της ενέργειας ευνοήθηκε επίσης
από την ουσιαστική ενδυνάμωση της παρουσίας
της Mytilineos στην προμήθεια φυσικού αερίου
στην ευρύτερη περιοχή των Βαλκανίων και της
ΝΑ Ευρώπης, ενώ παράλληλα καταστρώνονται
ήδη τα σχέδια για την επέκταση της διεθνούς
αυτής δραστηριότητας σε όλη την Ευρώπη,
αφού έχει εντωμεταξύ ήδη εδραιωθεί το απα-
ραίτητο know-how και προχωρά η κατάλληλη

στελέχωση. Επιπλέον, η Mytilineos Energy &
Metals τοποθετείται στρατηγικά στην πρώτη
γραμμή της ενεργειακής μετάβασης ως μία κο-
ρυφαία και ολοκληρωμένη ενεργειακή εταιρεία,
με διεθνή παρουσία σε όλο το φάσμα της ενέρ-
γειας (Renewables, Energy & Generation Man-
agement, Energy Customer Solutions, Integrat-
ed Supply & Trading και Power Projects).

Από την άλλη πλευρά, στον κλάδο της μεταλλουργίας, η
εξαγορά της Imerys Βωξίτες ενισχύει το καθετοποιημένο
μοντέλο παραγωγής και θέτει τις βάσεις για περαιτέρω
ανάπτυξη της συγκεκριμένης δραστηριότητας. Ο κλάδος
της μεταλλουργίας, στο εννεάμηνο του 2023, προσεγγίζει
τα ιστορικά υψηλά επίπεδα κερδοφορίας του εννεάμηνου
του 2022, παρά τη σημαντική πτώση τόσο των premia (60%)
όσο και των τιμών αλουμινίου (19%), σε σχέση με τα περσι-
νά επίπεδα. Τα παραπάνω, σε συνδυασμό με τις, κομβικής
σημασίας, συνέργειες που προσφέρει η συνύπαρξη των
τομέων ενέργειας και μεταλλουργίας, διατηρούν τη Mytili-
neos μεταξύ των ανταγωνιστικότερων παραγωγών αλου-
μινίου και αλουμίνας παγκοσμίως.

Τέλος, στη δραστηριότητα των κατασκευών, στο τέλος
Σεπτεμβρίου το ανεκτέλεστο υπόλοιπο των έργων υπο-
δομών ξεπερνούσε τα 500 εκατ. ευρώ, ενώ συμπερι-
λαμβανομένων των έργων που βρίσκονται σε προχωρη-
μένο στάδιο επικείμενης συμβασιοποίησης ξεπερνά τα
900 εκατ. ευρώ. Οι προοπτικές του κατασκευαστικού
κλάδου στην Ελλάδα είναι ιδιαίτερα θετικές, κυρίως για
έργα παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου &
Ιδιωτικού Τομέα (ΣΔΙΤ), στα οποία ο τομέας υποδομών
της Mytilineos φιλοδοξεί εφεξής να διαδραματίσει
πρωταγωνιστικό ρόλο.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Πάνω από 900 εκατ. ευρώ 
το ανεκτέλεστο έργων 

στις κατασκευές - Στο εννεάμηνο 
Ιανουαρίου-Σεπτεμβρίου πέτυχε 

αυξημένα κέρδη κατά 48% 
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Mytilineos
Έχει… μέταλλο

και πολύ… ρεύμα!
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Σ
ύμφωνα με μελέτη του Ινστι-
τούτου του Συνδέσμου Ελληνι-
κών Τουριστικών Επιχειρήσε-

ων (ΙΝΣΕΤΕ), τη διετία 2021-2022
επενδύθηκαν για τον τουρισμό κεφά-
λαια, ύψους 8,669 δισ. ευρώ. Ανάμεσα

στους επιχειρηματι-
κούς ομίλους που ανα-
βάθμισαν την τουριστι-
κή εμπειρία των επι-
σκεπτών τους ήταν και
ο Όμιλος Mitsis, ο

οποίος ανέλαβε και
υλοποίησε ένα φιλόδο-

ξο επενδυτικό πρόγραμμα στις ξενο-
δοχειακές μονάδες που διατηρεί στη
χώρα μας, ύψους 100 εκατ. ευρώ, την
περίοδο 2017-2021. Τα επενδυτικά
πλάνα του ομίλου δεν σταματούν εδώ,
καθώς ανακοίνωσε επένδυση 250
εκατ. έως το 2026.

«Αναλαμβάνουμε ένα πρόσθετο
πρόγραμμα €250 εκατ. για τη συνολική
αναβάθμιση των 19 ξενοδοχειακών
μονάδων και των θέρετρων υψηλών
προδιαγραφών του ομίλου μας σε πέν-
τε μαγευτικούς προορισμούς στην Ελ-
λάδα μέχρι το 2026. Η ανάπτυξη νέων

επιχειρηματικών πρωτοβουλιών απο-
τελεί τον ακρογωνιαίο λίθο της συνε-
χούς προόδου μας», ανέφερε σε δη-
λώσεις του ο Σταύρος Μήτσης, διευθύ-
νων σύμβουλος του ομίλου, στον ετή-
σιο Απολογισμό Εταιρικής Κοινωνικής
Ευθύνης (ΕΚΕ) για το έτος 2022.

Διαθέτει σε δραστηριότητες ΕΚΕ
5% από τα ετήσια καθαρά κέρδη

Την περασμένη χρονιά ο όμιλος πρό-
σθεσε δύο ακόμη ακίνητα στην Κρήτη,
το Cretan Village και το Royal Mare, δι-
πλασιάζοντας ουσιαστικά το αποτύπω-
μά του στο νησί. Η εταιρεία σημειώνει
πως στηρίζει και ενδυναμώνει τις τοπι-
κές κοινότητες στις οποίες βρίσκονται

τα ξενοδοχεία της, καθώς το 2022 το
67% των εργαζομένων στα ξενοδοχεία
της ήταν κάτοικοι των τοπικών προορι-
σμών του, ενώ στόχος είναι να αυξήσει
το ποσοστό των τοπικών εργαζομένων
στο 75% έως το 2025. «Το ολιστικό μας
πρόγραμμα ΕΚΕ με τον τίτλο “Μια ιστο-
ρία αλλαγής” περιλαμβάνει ένα εκτε-
ταμένο φάσμα δραστηριοτήτων και
πρωτοβουλιών με αφορμή τις προκλή-
σεις που αντιμετωπίζουν ο κλάδος μας
και ο κόσμος γενικότερα.  Από την πε-
ριβαλλοντική μέριμνα έως τη διατήρη-
ση της πολιτιστικής ταυτότητας, με το
“Μια ιστορία αλλαγής” αναδεικνύεται η
δέσμευσή μας να ολοκληρώσουμε μια
απτή και θετική διαφορά. Ενισχύοντας

περαιτέρω τη δέσμευσή μας, θα διαθέ-
σουμε το 5% των ετήσιων καθαρών
κερδών μας σε δραστηριότητες ΕΚΕ,
διασφαλίζοντας ότι οι ενέργειές μας
ευθυγραμμίζονται με τις αξίες μας και
έχουν διαρκή αντίκτυπο στο περιβάλ-
λον και την τοπική κοινωνία. Είμαστε
υπερήφανοι που διακριθήκαμε μεταξύ
των Πιο Βιώσιμων Εταιρειών στην Ελ-
λάδα για το 2022 από το QualityNet
Foundation και φιλοδοξούμε να ενερ-
γούμε ως πρότυπο για τη βιώσιμη του-
ριστική ανάπτυξη στη χώρα», σημεί-
ωσε ο Σταύρος Μήτσης.

Ο Όμιλος Mitsis ιδρύθηκε το 1976
και όραμά του ήταν να φέρει επανά-
σταση στην ελληνική τουριστική βιο-
μηχανία με την εισαγωγή του all inclu-
sive. Σήμερα με προσωπικό που φτάνει
τους 4.800 εργαζόμενους φιλοξενεί
ετησίως 400.000 επισκέπτες στις 19
πολυτελείς μονάδες του στην Αθήνα,
την Κρήτη, τα Καμένα Βούρλα, την Κω
και τη Ρόδο.

Η δημιουργία μιας νέας κουλτούρας στις μεταφο-
ρές, με έμφαση στις σύγχρονες, έξυπνες, πράσινες
και φιλικές προς όλους συγκοινωνίες, τίθεται στην
κορυφή της ατζέντας του υπουργείου Μεταφορών. 

Για τη βελτίωση της ποιότητας στην εξυπηρέτηση των
πολιτών στις συγκοινωνίες και τις μεταφορές, μέσω της
Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, μίλησε η υφυπουρ-
γός Μεταφορών Χριστίνα Αλεξοπούλου στο 14ο Πανελ-
λήνιο Συνέδριο Πωλήσεων «CX PUZZLE», που διοργά-
νωσε το Ινστιτούτο Πωλήσεων Ελλάδος.

«Η βιωσιμότητα και η αειφορία συνιστούν θεμε-
λιώδεις παράγοντες της στρατηγικής μας για τις
συγκοινωνίες και τις μετακινήσεις, τόσο των ιδιω-
τών όσο και των επιχειρήσεων. Όπως έχω αναφέρει

επανειλημμένα, απώτατος στόχος μας είναι να δη-
μιουργήσουμε μια νέα κουλτούρα στις μεταφορές,
με σύγχρονες, έξυπνες, πράσινες και φιλικές προς
όλους συγκοινωνίες», σημείωσε η κ. Αλεξοπούλου
κατά τη διάρκεια της τοποθέτησής της.

Θεμελιώδη ρόλο σε αυτή τη στρατηγική διαδρα-
ματίζει η ολιστική πολιτική για τη βιώσιμη αστική κι-
νητικότητα, η οποία αφορά τις μετακινήσεις ανθρώ-
πων και αγαθών σε αστικές και περιαστικές περιο-
χές, με χρήση περιβαλλοντικών, κοινωνικών, λει-
τουργικών και οικονομικά βιώσιμων μεθόδων.

Η υλοποίηση της πολιτικής αυτής περνάει μέσα
από τα Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας
(ΣΒΑΚ), που θεσμοθετήθηκαν στις αρχές του 2021.

Τα ΣΒΑΚ είναι διαθέσιμα για όλους τους δήμους της
χώρας και υποχρεωτικά για όσους δήμους έχουν
πληθυσμό άνω των 30.000 κατοίκων.

«Φιλοδοξία μας, ως πολιτική ηγεσία, είναι να τη
μετατρέψουμε σε πολυεργαλείο για τη βελτίωσή
τους, στην Ελλάδα του 21ου αιώνα», τόνισε η υφυ-
πουργός.

Πρακτικά, η φιλοδοξία αυτή του υπουργείου σχε-
τίζεται με την υλοποίηση της ηλεκτροκίνησης, της
οδικής ασφάλειας και των σύγχρονων μορφών κι-
νητικότητας, με κοινό παρονομαστή τη φιλικότητα,
την προσβασιμότητα και την ελαχιστοποίηση του
περιβαλλοντικού αποτυπώματος.

Ρ. Σαβ.

Υπ. Μεταφορών: Πρωτοβουλίες για μια πιο βιώσιμη και ασφαλή κινητικότητα 

«Η ανάπτυξη νέων επιχειρηματικών πρωτοβουλιών
αποτελεί τον ακρογωνιαίο λίθο της συνεχούς 
προόδου μας», δηλώνει ο Σταύρος Μήτσης, 

διευθύνων σύμβουλος του ομίλου

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Ρετούς €250 εκατ.
της Mitsis Group
στις ξενοδοχειακές
μονάδες της
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Μ
εταξύ 5,5% και 5,9% θα κινηθεί
το εύρος απόδοσης στο ομόλο-
γο των 100 εκατ. ευρώ που εκ-

δίδει η Ideal Holdings. Όπως σημειώνει
στη σχετική ανακοίνωση, τα κριτήρια και
οι προϋποθέσεις βάσει των οποίων θα
καθοριστούν η τελική απόδοση και το
επιτόκιο περιλαμβάνουν τις συνθήκες
της αγοράς ομολόγων, το ύψος της ζήτη-
σης ανά απόδοση από ειδικούς επενδυ-
τές, το πλήθος και το είδος ειδικών επεν-
δυτών, το ύψος της ζήτησης από τους
ιδιώτες επενδυτές (στον βαθμό που η τε-
λική κατανομή προς αυτούς ξεπεράσει το
ελάχιστο ποσοστό κατανομής του 30%)
και το κόστος εξυπηρέτησης της ομολο-
γιακής έκδοσης που προτίθεται να αναλάβει η εκδότρια. 

Ενδεικτικά, αν η ζήτηση από ειδικούς επενδυτές καλύ-
ψει την έκδοση μέχρι και το ανώτατο όριο του εύρους της
απόδοσης, αλλά ταυτόχρονα καλύπτεται σημαντικό τμή-
μα της έκδοσης σε χαμηλότερο επίπεδο απόδοσης, δύ-
ναται να επιλεγεί η χαμηλότερη απόδοση, ακόμη και αν
αυτό έχει ως αποτέλεσμα μικρότερο ύψος αντληθέντων

κεφαλαίων και υπό την προϋπόθεση της κάλυψης της
προϋπόθεσης έκδοσης των ομολογιών. Ταυτόχρονα, με
τον καθορισμό της τελικής απόδοσης θα αποφασιστεί και
η οριστική κατανομή των ομολογιών. Υπενθυμίζεται ότι η
δημόσια προσφορά θα ξεκινήσει στις 11/12/2023 και ώρα
Ελλάδας 10 πμ και θα ολοκληρωθεί στις 13/12/2023 και
ώρα Ελλάδας 5 μμ.

Όμιλος ΑΔΜΗΕ: Αύξηση
149,5% στα καθαρά κέρδη

Στα 92,8 εκατ. ευρώ ανήλθαν τα συγκρίσι-
μα καθαρά κέρδη του Ομίλου ΑΔΜΗΕ για το
εννεάμηνο, σημειώνοντας ισχυρή αύξηση
της τάξης του 149,5% των οικονομικών με-
γεθών του διαχειριστή. Τα ενοποιημένα συ-
νολικά έσοδα του ομίλου στο εννεάμηνο
2023 ανήλθαν στα 291,5 εκατ. ευρώ, σημει-
ώνοντας σημαντική αύξηση 38,2% έναντι
211,0 εκατ. ευρώ το εννεάμηνο 2022. Τα
έσοδα ενοικίου συστήματος μεταφοράς,
συμπεριλαμβανομένων και των εσόδων
από την αγορά εξισορρόπησης, ανήλθαν σε
287,2 εκατ. ευρώ έναντι 205,3 εκατ. ευρώ
την αντίστοιχη περίοδο του 2022, σημει-
ώνοντας αύξηση 39,9%, ενώ τα έσοδα από
λοιπές δραστηριότητες μειώθηκαν κατά 1,3
εκατ. ευρώ.

Voyatzoglou: Αποκλειστική
συνεργασία με την Cubiscan

Σε αποκλειστική συνεργασία με την Cu-
biscan για την Ελλάδα και την Κύπρο με
στόχο να συστήσει στην αγορά λύσεις
πρωτοποριακές, εξαιρετικά αποδοτικές
και προσοδοφόρες, συνδυάζοντας την εμ-
πειρία με την καινοτομία και την τεχνο-
γνωσία του αμερικανικού οίκου, προχώ-
ρησε ο Όμιλος Voyatzoglou. Η Cubiscan
αποτελεί σήμερα ηγέτιδα εταιρεία σε παγ-
κόσμιο επίπεδο στη Διαστασιολόγηση
(Βάρος & Ογκομέτρηση), έχοντας εγκατα-
στήσει περισσότερες από 13.000 εφαρμο-
γές σε όλο τον κόσμο. 

Mytilineos: Η Επιτροπή
Ανταγωνισμού ενέκρινε 
την εξαγορά της EFA Energy

Εγκρίθηκε ομόφωνα κατά τη συνεδρίαση
της Επιτροπής Ανταγωνισμού σε ολομέλεια
η έγκριση της γνωστοποιηθείσας συγκέν-
τρωσης, η οποία αφορά την απόκτηση από
τη Μυτιληναίος ΑΕ του συνόλου (100%) των
μετοχών της ΕΦΑ Ενεργειακή Εταιρεία Φυ-
σικού Αερίου ΑΕ. Όπως αναφέρεται σε ανα-
κοίνωση της επιτροπής, η συγκέντρωση δεν
προκαλεί σοβαρές αμφιβολίες ως προς το
συμβατό αυτής με τις απαιτήσεις λειτουρ-
γίας του ανταγωνισμού στις επιμέρους αγο-
ρές στις οποίες αφορά.

Νέο διετές επενδυτικό πλάνο αξίας 14,5 εκατ. τίθεται σε
εφαρμογή από τη Θερμοκήπια Θράκης ΑΕ, την κοινοπρα-
ξία του Ομίλου Πλαστικά Θράκης και της Έλαστρον, το
οποίο έρχεται να συμπληρώσει τις ήδη υλοποιημένες
επενδύσεις ύψους 19,8 εκατ. ευρώ που έχουν πραγματο-
ποιηθεί από την εταιρεία από την έναρξη του σημαντικού
αυτού έργου το 2014. Πρόκειται για πρότυπο καινοτομίας,
απόλυτα προσανατολισμένο στους στόχους της βιώσιμης
ανάπτυξης από τα πρώτα του κιόλας βήματα. Το νέο επεν-
δυτικό σχέδιο περιλαμβάνει τη σταδιακή επέκταση των
συνολικών εγκαταστάσεων των Θερμοκηπίων Θράκης από
195 στρέμματα σήμερα στα 260 στρέμματα το 2024 και στα
330 στρέμματα το 2026. Αντίστοιχα, η παραγωγή θα αυξη-
θεί κατά 25% το 2024 και κατά 22% με την ολοκλήρωση της
νέα επένδυσης το 2026.

Η Βιομηχανία Ζυμαρικών Ήλιος προχώρησε στη δυναμι-
κή ανάπτυξη των εξαγωγών της, καθώς εισήλθε σε επτά νέες
αγορές για το 2023 ενισχύοντας περαιτέρω την ήδη επιτυχη-
μένη διεθνή παρουσία της, εδώ και 5 δεκαετίες, εκτός συνό-
ρων. Ειδικότερα, η Ήλιος επεκτάθηκε στην Πολωνία, ενώ
έχει παρουσία και στην αγορά της Ρουμανίας. Μια ακόμα
εξαγωγική επιτυχία που πέτυχε η εταιρεία ήταν η τοποθέτη-
ση προϊόντων της στην απαιτητική αγορά του Καζακστάν. Χά-
ρη στη στοχευμένη εμπορική πολιτική της, η Ήλιος έχει
πλέον παρουσία και στη Μάλτα, διαθέτοντας δημοφιλείς σει-
ρές ζυμαρικών της, ενώ πλέον είναι τοποθετημένη στην αγο-
ρά της Νορβηγίας. Εκτός Ευρώπης τα ζυμαρικά Ήλιος έχουν
«ταξιδέψει» στην Αυστραλία και στην Ιαπωνία.

Βιομηχανία Ζυμαρικών Ήλιος: Εισήλθε σε επτά νέες αγορές

Ideal Holdings: Από 5,5% έως 5,9%
το εύρος απόδοσης για το ομόλογο

Θερμοκήπια Θράκης: Νέες επενδύσεις €14,5 εκατ. τη διετία 2024-26
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Για τη «θωράκιση» της Κηφισιάς
«Η νέα χρονιά πρέπει να
βρει τον δήμο μας θωρακι-
σμένο», ανέφερε ο νέος δή-
μαρχος Κηφισιάς Βασίλης
Ξυπολυτάς στη συνάντηση
που είχε με τον υπουργό
Κλιματικής Κρίσης και Πο-
λιτικής Προστασίας Βασίλη
Κικίλια. Οι δυο τους συζήτη-

σαν μέτρα πρόληψης αλλά και στήριξης της Κηφισιάς, της Νέας
Ερυθραίας και της Εκάλης στην αντιμετώπιση των ακραίων καιρι-
κών φαινομένων, καθώς και στην αξιοποίηση των τεχνολογιών για
την καλύτερη πρόληψη και αντιμετώπισή τους. 

Ο Σμέρος διάδοχος 
του Ζούτσου

Αέρας ανανέωσης για την παράτα-
ξη «Ανθούσα, Γέρακας, Παλλήνη -
Μια Πόλη για Όλους». Με 91% ο Κω-
στής Σμέρος, ο οποίος ανήκει στη γε-
νιά των 35άρηδων, αναδείχτηκε ο
διάδοχος του Θανάση Ζούτσου στην
ηγεσία. Ο νέος επικεφαλής δεσμεύ-
τηκε για θεσμική αντιπολίτευση και
οργανωτική ανασυγκρότηση, βάζον-
τας πάνω από όλα την ενότητα. 

Στα... κόκκινα 
η Γλυφάδα

Όλοι οι χριστουγεννιάτικοι δρόμοι
οδηγούν στη Γλυφάδα το προσεχές
Σαββατοκύριακο. Με την «Κόκκινη
Νύχτα» στο εμπορικό κέντρο της
πόλης και την «Κόκκινη Κυριακή»
στην Τερψιθέα, η δημοτική αρχή
έχει ετοιμάσει εορταστικά δρώμενα
και πολλές εκπλήξεις για μικρούς
και μεγάλους. 

Πρεσβευτής 
το Αδριάνειο
Υδραγωγείο

Το ευρωπαϊκό πρόγραμμα Cultural
Hidrant του Δήμου Χαλανδρίου για
την ανάδειξη του Αδριάνειου Υδρα-
γωγείου πήρε το πρώτο βραβείο
στην κατηγορία «Βιώσιμη Διαχείρι-
ση Πολιτιστικής Κληρονομιάς» σε
διεθνή διαγωνισμό αστικής καινοτο-
μίας. «Πιστεύουμε στην απόπειρά
μας να συνδέσουμε το παρόν της πό-
λης μας με την ιστορία της», ανέφερε
από την Κίνα ο αντιδήμαρχος Κώ-
στας Γερολυμάτος.

«Τρέχει» τα θέματα ισότητας 
το Μαρούσι

Συνάντηση με την υφυ-
πουργό Κοινωνικής Συνο-
χής και Οικογένειας Μα-
ρία Αλεξάνδρα Κεφάλα εί-
χε η Ελένη Λέκκα, πρό-
εδρος της Δημοτικής Επι-
τροπής Ισότητας Αμαρου-
σίου. Η κυρία Λέκκα κατέ-
θεσε το Τοπικό Σχέδιο Δράσης για την Ισότητα των Φύλων
του δήμου και είχε τη δυνατότητα να συζητήσει με την υφυ-
πουργό θέματα στήριξης του θεσμού της οικογένειας και
ενίσχυσης του ρόλου των ΔΕΠΙΣ προκειμένου να είναι πιο
διεισδυτικές στις τοπικές κοινωνίες.

Π
ροετοιμάζεται πυρετωδώς για την ανάληψη των καθηκόντων του ο νέος περιφερειάρ-
χης Νίκος Χαρδαλιάς, βάζοντας θεμέλια συνεργασίας με τους δημάρχους για την
επόμενη μέρα της Αττικής. Τη... σκυτάλη από τη Δυτική Αττική πήραν οι δήμαρχοι της

Ανατολικής για να συζητήσουν μαζί με τον νεοεκλεγέντα περιφερειάρχη τον συντονισμό των
ενεργειών, την ιεράρχηση των αναγκών και τους άξονες κοινής δράσης. «Η Ανατολική Αττική
αντιμετωπίζει προβλήματα όπως το αποχετευτικό και οδικό δίκτυο, η έλλειψη υποδομών, οι
συγκοινωνίες και η μη επαρκής αστυνόμευση», ανέφερε ο κ. Χαρδαλιάς, διαβεβαιώνοντας
τους δημάρχους: «Είμαστε έτοιμοι να προσεγγίσουμε κάθε πρόβλημα μητροπολιτικά και στην
ολότητά του και κυρίως να συνδράμουμε τους δήμους στην απρόσκοπτη υλοποίηση των έρ-
γων τους». Οι δήμαρχοι αναφέρθηκαν λεπτομερώς στα προβλήματα των περιοχών τους και
εξέφρασαν την ικανοποίησή τους από την ενημέρωση, δηλώνοντας την πεποίθησή τους ότι η
νέα θητεία υπό αυτά τα δεδομένα θα είναι αποτελεσματική. Στη συνάντηση συμμετείχαν οι
δήμαρχοι Αχαρνών Σπ. Βρεττός, Διονύσου Κ. Μαϊχόσογλου, Κρωπίας Δ. Κιούσης, Λαυρεωτι-
κής Δ. Λουκάς, Μαραθώνος Στ. Τσίρκας, Παιανίας Ι. Μάδης, Παλλήνης Χρ. Αηδόνης, Ραφή-
νας-Πικερμίου Δ. Τσεβά-Μήλα, Σαρωνικού Δ. Παπαχρήστου, Σπάτων-Αρτέμιδος Δ. Μάρκου,
Ωρωπού Γ. Γιασημάκης, ενώ τον Δήμο 3Β εκπροσώπησε ο Β. Παπαμιχαήλ. 

«Λουκέτο» και το μπαλάκι στους... επόμενους
Ανακλήθηκε από τον Δήμο Φιλοθέης-

Ψυχικού η άδεια λειτουργίας του κολυμ-
βητηρίου εντός του Αθλητικού Κέντρου
Νέου Ψυχικού έπειτα από εισήγηση της
υγειονομικής υπηρεσίας Περιφέρειας Ατ-
τικής. Σύμφωνα με τα… υγειονομικά μαν-
τάτα, παραβιάζονται «ουσιώδεις κανόνες
- όροι υγιεινής και ασφάλειας». Η απερ-
χόμενη δημοτική αρχή του Δ. Γαλάνη με
ανακοίνωσή της απλώς γνωστοποίησε το
κλείσιμο του κολυμβητηρίου μέχρι την
ολοκλήρωση των εργασιών ανακαίνισης,
επισκευής και συντήρησης χωρίς χρονοδιάγραμμα της ολοκλήρωσής του, πετώντας ου-
σιαστικά την… μπάλα στη νέα διοίκηση του Χαράλαμπου Μπονάτσου.

Ποια νέα περιφερειακή
σύμβουλος Αττικής

κάνει εντατικά
μαθήματα αυτοδιοίκησης
προκειμένου να είναι έτοιμη
για την πρώτη της θητεία στο
Περιφερειακό Συμβούλιο; 

Προτάσεις Κουρέτα
για τον πολιτισμό 

Στο Χατζηγιάννειο Πνευματικό Κέντρο
Λάρισας ο νεοεκλεγείς περιφερειάρχης
Θεσσαλίας Δημήτρης Κουρέτας ανοίγει
σήμερα τα... χαρτιά του για την προώθη-
ση του πολιτισμού και τον τρόπο που θα
κινηθεί στον τομέα αυτόν η νέα περιφε-
ρειακή αρχή. Την εκδήλωση θα παρου-
σιάσει ο συνθέτης Γιώργος Ανδρέου.

Το «ευχαριστώ»
Χατζημάρκου 
στην κυβέρνηση

Τη συμφωνία παροχής τουριστικής
βίζας επτά ημερών σε Τούρκους πο-
λίτες για δέκα νησιά του Ανατολικού
Αιγαίου χαιρέτισε ο περιφερειάρχης
Νοτίου Αιγαίου Γιώργος Χατζημάρ-
κος. «Θέλω να ευχαριστήσω τον πρω-
θυπουργό Κυρ. Μητσοτάκη για το μέ-
τρο, τον υπουργό Δ. Καιρίδη, που
αγωνίστηκε να πείσει τις Βρυξέλλες
για την ανάγκη της εξαίρεσης, και την
αρμόδια Ευρωπαία επίτροπο Ι. Γιό-
χανσον, η οποία έδειξε την απαιτού-
μενη κατανόηση», ανέφερε ο περι-
φερειάρχης, εξηγώντας ότι Λέρος,
Κάλυμνος, Κως, Σύμη, Ρόδος και Κα-
στελόριζο θα ενισχύσουν την οικονο-
μία και την εξωστρέφειά τους.

Παγκόσμια διάκριση
για το Σουφλί

Στα καλύτερα τουριστικά χωριά του κό-
σμου κατατάχθηκε το Σουφλί στον κορυ-
φαίο διαγωνισμό Best Tourism Villages
από τον Παγκόσμιο Οργανισμό Τουρι-
σμού. «Το ακριτικό Σουφλί αποτελεί πια
την πρώτη και μοναδική περιοχή στην Ελ-
λάδα που κατέκτησε το δικαίωμα χρήσης
του σήματος του Παγκόσμιου Οργανι-
σμού Τουρισμού», ανέφερε με περηφά-
νια ο δήμαρχος Παναγιώτης Καλακίκος.

Μονόδρομος οι λύσεις για 
τον Χαρδαλιά στην Ανατολική Αττική



ΣΑΒΒΑΤΟ 9 ΔΕΚΕMBΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΔΙΑΦΗΜΙΣΗ & ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑ40

Τ
ους στρατηγικούς συνεργάτες της από την Ελλάδα
και την Κύπρο υποδέχτηκε η Lidl Ελλάς με σκοπό
την ενημέρωσή τους για τις τρέχουσες επιδόσεις

της εταιρείας και τα φιλόδοξα σχέδιά της σε θέματα βιω-
σιμότητας, ενώ έμφαση δόθηκε στον αναπόσπαστο ρόλο
τους στην επίτευξη μελλοντικών στόχων.

Στην πρώτη Lidl Supplier Day με τίτλο «Προοπτικές.
Δυνατότητες. Συνεργασία» που έγινε πρόσφατα, η Lidl
Ελλάς καλωσόρισε διαδικτυακά περισσότερους από 30
στρατηγικούς προμηθευτές της σε Ελλάδα και Κύπρο, οι
οποίοι επιλέχθηκαν βάσει της σημαντικότητας της κατη-
γορίας προϊόντων τους, καθώς και του συνολικού μεγέ-
θους της συνεργασίας. 

Με το βλέμμα στην επόμενη μέρα για την εφοδιαστική
αλυσίδα, συζητήθηκαν οι τρέχουσες υποχρεώσεις, οι ευ-
καιρίες και οι νέες προκλήσεις για το 2024, όπως η ανάγ-
κη ψηφιοποίησης των επιχειρησιακών διαδικασιών, η
κλιμακούμενη ανάγκη των καταναλωτών για βιώσιμη κα-
τανάλωση, οι αυξανόμενες κανονιστικές διατάξεις σε θέ-
ματα βιωσιμότητας, καθώς και οι δυσκολίες στον εφο-
διασμό λόγω της τεταμένης κατάστασης στις μεταφορές.

Ο CEO και πρόεδρος του Διοικητικού Συμβουλίου της

Lidl Ελλάς Μάρτιν Μπραντενμπούργκερ απεύθυνε χαιρε-
τισμό, ενώ ο Ιωάννης Καρανάτσιος, Chief Commercial
Officer και μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της Lidl
Ελλάς, συγχάρηκε τους προμηθευτές για την αποτελε-
σματική αντιμετώπιση των αλλεπάλληλων προκλήσεων
στην εφοδιαστική αλυσίδα από την πανδημία μέχρι τον
πληθωρισμό.  «Στο δυναμικό όσο και απαιτητικό περι-
βάλλον που διαμορφώνεται, πιστεύουμε ότι είναι πιο
αναγκαίο από ποτέ να ενώσουμε τις δυνάμεις μας και να
ευθυγραμμίσουμε τις προσπάθειές μας, ώστε να αντιμε-
τωπίσουμε τις επερχόμενες προκλήσεις από κοινού. Ως ο
κορυφαίος λιανέμπορος της Ευρώπης, προτεραιότητά
μας είναι να διασφαλίσουμε μια βιώσιμη ανάπτυξη μαζί
με τους προμηθευτές μας», δήλωσε χαρακτηριστικά ο
Ιωάννης Καρανάτσιος.

Η Lidl Ελλάς αναπτύσσεται μαζί με τους πάνω από 450
προμηθευτές της, προωθώντας και ενισχύοντας την προ-
οπτική τους, εντός και εκτός συνόρων σε 31 χώρες στις
οποίες δραστηριοποιείται η Lidl, συμπεριλαμβανομένων
και των ΗΠΑ. Συγκεκριμένα για το οικονομικό έτος 2022
ο τζίρος από τις πωλήσεις των Ελλήνων προμηθευτών στο
εξωτερικό ξεπέρασε τα 460 εκατ. ευρώ. 

Η ομάδα εθελοντών της ΑΒ Βασιλόπουλος, μέσω του Young AB Community, μαγείρεψε σε συνεργασία με τον οργα-
νισμό Humanity Greece για καλό σκοπό. Στο Εθελοντικό Συντονιστικό Κέντρο του Οργανισμού Humanity Greece συγ-
κεντρώθηκαν οι εθελοντές της εταιρείας, προκειμένου να στηρίξουν ευπαθείς ομάδες, τόσο με την παροχή των πρώ-
των υλών όσο και με την παρασκευή 300 μερίδων γευμάτων για άστεγο πληθυσμό του Δήμου Αθηναίων. Ο οργανισμός
Humanity Greece, κάθε Δευτέρα μετά τις 18.30, πραγματοποιεί μαγείρεμα για πάνω από 100 άστεγους της Αττικής. Η
ομάδα συνεργάζεται με εθελοντές για να παράγει 125 μερίδες φρέσκου φαγητού, προσφέροντας την αγάπη και την
υποστήριξη που απαιτείται. Η δέσμευση του οργανισμού είναι να καλύψει τις ανάγκες της κοινότητας που δραστηριο-
ποιείται με αποφασιστικότητα και αλληλεγγύη. 

Η νέα προωθητική καμπάνια δια-
δικτύου της Διυπηρεσιακής Μονά-
δας Ελέγχου της Αγοράς (ΔΙΜΕΑ),
την οποία δημιούργησε η Choose
Strategic Communications Partner,
συστήνει δυναμικά τη νεοσύστατη
αυτή υπηρεσία του υπουργείου
Ανάπτυξης στο ευρύ κοινό, αναδει-
κνύοντας τον νευραλγικό της ρόλο
στον έλεγχο και στην αντιμετώπιση
του παρεμπορίου.

Η κεντρική ιδέα της καμπάνιας
που επιμελήθηκε η Choose εστιάζει
σε δύο άξονες: Στο ερώτημα «Τι
μπορεί να κρύβει μέσα της μια πα-
ράνομη συναλλαγή του παραεμπο-

ρίου;» και στο σκεπτικό ότι «κανείς
μας δεν έχει ποτέ συνειδητοποιήσει
πλήρως τι ακριβώς συμβαίνει κατά
τη διάρκεια μιας παράνομης εμπο-
ρικής συναλλαγής, είτε στο φυσικό
είτε στο ηλεκτρονικό εμπόριο».

Στις δύο προωθητικές ταινίες της
ΔΙΜΕΑ με κεντρικό σλόγκαν «ΔΙ-
ΜΕΑ: Ασπίδα Της Αγοράς» αναδει-
κνύεται ο καταλυτικός ρόλος της
νεοσύστατης υπηρεσίας του
υπουργείου Ανάπτυξης ως ασπί-
δας ελέγχου για το φυσικό εμπόριο
αλλά και τις διαδικτυακές αγορές
αντίστοιχα.

Οι ταινίες αναδεικνύουν με τρόπο

ευρηματικό τι κρύβει μέσα του κάθε
προϊόν του παραεμπορίου, τα πολύ
σοβαρά εγκλήματα αλλά και τις σο-
βαρές συνέπειες που συνδέονται
κάθε φορά που ο καταναλωτής πα-
ρασύρεται σε μια αμφίβολη εμπορι-
κή συναλλαγή.Η νέα προωθητική
καμπάνια της ΔΙΜΕΑ είναι ήδη στον
αέρα ψηφιακά.

Ομάδα εθελοντών
της ΑΒ Βασιλόπουλος

μαγείρεψε και
μοίρασε 300 μερίδες 

φαγητού σε αστέγους 

� Σε όλα τα μέσα θα «τρέξει» η νέα καμπάνια της DDB Athens
για το ΔΕΗ My Business 4All. Για όλες τις μικρές και μεσαί-

ες επιχειρήσεις και τους ελεύθερους επαγγελματίες, η ΔΕΗ
λανσάρει, για πρώτη φορά, νέα προϊόντα ρεύματος που βασί-
ζονται στις ανάγκες κάθε επιχείρησης. Έτσι, οι επιχειρήσεις
μπορούν να επωφεληθούν από μια συνολική πρόταση για ενέρ-
γεια, με προϊόντα ρεύματος με χρέωση βάσει κατανάλωσης,
γραμμή εξυπηρέτησης ειδικά για επαγγελματίες και μια σειρά
αποκλειστικών προνομίων. Την παραγωγή του σποτ ανέλαβε η
Avion, με σκηνοθέτη τον Γιώργο Ζώη.

� Τα αποκλειστικά δικαιώματα μετάδοσης του Κυπέλλου Ελλάδας
ποδοσφαίρου εξασφάλισε η Cosmote TV για τα επόμενα τρία

χρόνια. Έτσι, έως το 2026, η δημοσιογραφική ομάδα των καναλιών
Cosmote Sport θα μεταφέρει όλη τη δράση των αγώνων του θεσμού
των μεγάλων εκπλήξεων, μέχρι και
τον μεγάλο τελικό, με πλούσια ρεπορ-
τάζ και ειδικές εκπομπές. Το Κύπελ-
λο Ελλάδας Betsson έρχεται να προ-
στεθεί στο ήδη πλούσιο αθλητικό
πρόγραμμα της Cosmote TV, που πε-
ριλαμβάνει περισσότερες από 90 κο-
ρυφαίες διοργανώσεις σε ποδόσφαιρο, μπάσκετ, τένις, μηχανοκί-
νητα και άλλα δημοφιλή αθλήματα που απολαμβάνουν οι συνδρο-
μητές μέσα από 18 αθλητικά κανάλια.

� Τον Απολογισμό Βιώσιμης Ανάπτυξης ESG για το 2022 δημο-
σιοποιεί η Ελίν. Το κοινωνικό της αποτύπωμα υπολογίζεται

στα 310.072.000 ευρώ για το 2022, με την εταιρεία να παρουσιάζει
αύξηση 37% στις προσλήψεις, καθώς και στις δαπάνες για την
υλοποίηση δράσεων ΕΚΕ στις περιοχές δραστηριοποίησής της.
Παράλληλα, επικεντρώθηκε στη συνέχιση της εφαρμογής του
επενδυτικού της πλάνου για την ενεργειακή της μετεξέλιξη και
την κάλυψη των ενεργειακών αναγκών. Η υπεύθυνη Βιώσιμης
Ανάπτυξης και Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης της Ελίν, Ράνια
Καμπουροπούλου, δήλωσε: «Καθώς κινούμαστε προς το μέλλον,
παραμένουμε σταθερά αφοσιωμένοι στην προώθηση θετικών αλ-
λαγών για την κοινωνία και την οικονομία και την τήρηση των
στόχων που έχουμε θέσει για την ενεργειακή μας μετεξέλιξη».

� Η 3αλφα ανταποκρίθηκε στο κάλεσμα του υπουργείου Ανάπτυξης,
συμμετέχοντας στην πρωτοβουλία «Μόνιμη Μείωση Τιμής», μει-

ώνοντας την τιμή σε 12 προϊόντα της, όσπρια και ρύζια. Τα προϊόντα
αυτά βρίσκονται ήδη στα ράφια των περισσότερων σημείων λιανικής
πώλησης με μειωμένη τιμή για τουλάχιστον έξι μήνες. «Στην 3αλφα
θεωρούμε τη συμμετοχή μας στην πρωτοβουλία του υπουργείου ως
ένα ουσιαστικό βήμα προς την κατεύθυνση της υπεύθυνης στήριξης
των καταναλωτών», σημείωσε ο Άγης Καραγεωργίου, αντιπρόεδρος
ΔΣ και διευθύνων σύμβουλος, 3αλφα - Αφοί Κ. Καραγεωργίου ΑΒΕΕ.

Υπ. Ανάπτυξης: Νέα προωθητική
καμπάνια για τη ΔΙΜΕΑ

Mικρά - μικρά

Η Lidl Ελλάς υποδέχτηκε τους στρατηγικούς
συνεργάτες της από Ελλάδα και Κύπρο

Ιωάννης Καρανάτσιος, 
Chief Commercial Officer

και μέλος του ΔΣ 
της Lidl Ελλάς
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Ν
έα πρόσωπα για την ομάδα
των Διασήμων αναζητά ο
ΣΚΑΪ, κάτι το οποίο, σύμφω-

να με τις πληροφορίες μας, μοιάζει
κομματάκι δύσκολο. Έτσι, είναι πολύ
πιθανό οι συντελεστές του ριάλιτι
επιβίωσης να στραφούν και σε πρό-
σωπα που έχουμε ξαναδεί σε προ-

ηγούμενους κύκλους. Πάντως, με
τον ένα ή τον άλλο τρόπο, μεταξύ των
ονομάτων που έχουν ακουστεί ότι
έχουν κάνει συζήτηση για το παιχνίδι
είναι ο Σάββας Πούμπουρας, ο Αλέ-
ξης Παππάς, ο Αναστάσιος Ράμμος, ο
Μπο και η Σοφιάννα Αβραμάκη.
Όσον αφορά την ομάδα των Μαχητών,

το κάστινγκ πήγε εξαιρετικά και η
εταιρεία παραγωγής είναι πολύ ικα-
νοποιημένη από τους υποψήφιους
παίκτες. Να σημειώσουμε ότι ενώ
συνήθως οι ομάδες στο ξεκίνημά
τους απαρτίζονται από 12 παίκτες,
φέτος υπάρχει το ενδεχόμενο να
δούμε 14 ή ακόμα και 16. 

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Στην πρώτη θέση παρέμεινε και τον Νοέμ-
βριο το «Rouk Zouk». Το αγαπημένο τηλε-

παιχνίδι με τη Ζέτα Μακρυπούλια ήταν πρώτο
στο δυναμικό κοινό 18-54 με ποσοστό 17,6%,
αφήνοντας πίσω τον ανταγωνισμό τουλάχι-
στον 8,3 μονάδες. Πρωτιά και για το «5x5» με
τον Θάνο Κιούση, το οποίο έχοντας συνεχή
ανοδική πορεία από την έναρξη της σεζόν,
ήταν πρώτο τόσο στο δυναμικό κοινό 18-54 με
15,2% όσο και στο γενικό σύνολο με 15,6%. 

� Στις εγκαταστάσεις του MEGA
εθεάθη η Ιωάννα Μαλέσκου πριν

από μερικές μέρες, καθώς φαίνεται
πως η παρουσιάστρια έχει
μπει σε τροχιά συζητή-
σεων για την τηλεο-
πτική της επιστρο-
φή. Οι πληροφορίες
αναφέρουν πως
πρόκειται για τηλε-
παιχνίδι, το οποίο θα
ενταχθεί στη ζώνη του Σαβ-
βατοκύριακου. Ενδέχεται μέσα στον Δε-
κέμβριο να ληφθεί η απόφαση, η οποία
αν είναι θετική θα σημάνει τέλος στα
εδώ και ενάμιση χρόνο σενάρια για το
ποια θα είναι τελικά η επόμενη τηλεο-
πτική της στέγη. 

� Πρώτο κανάλι για τον Νοέμβριο, πάν-
τως, ήταν ο Alpha στο σύνολο ημέρας

στο δυναμικό κοινό 18-54 στο διάστημα
Δευτέρα έως Κυριακή με ποσοστό 12,5%.
Πρωτιά είχε στο ίδιο διάστημα και στο
prime time στο δυναμικό κοινό 18-54 με
ποσοστό 14,1%. Να σημειώσουμε ότι το κα-
νάλι διατηρεί την πρωτιά από την αρχή της
τρέχουσας τηλεοπτικής σεζόν, αλλά και όλο
το 2023. 

� Αλλαγές έρχονται στο «Mas-
terChef 8», το οποίο θα κάνει

πρεμιέρα τον Ιανουάριο του 2024. Οι
πληροφορίες λένε πως θα έχουμε αλ-
λαγές στη διαδικασία των οντισιόν και
πως η είσοδος στο παιχνίδι θα είναι δια-
φορετική, καθώς θα περιμένει τους παί-
κτες μια μεγάλη έκπληξη. Επιπλέον, θα
δούμε φέτος και μεγάλες μονομαχίες
μεταξύ των υποψηφίων. 

� Στον αέρα οι συμβάσεις της ΕΡΤ εξαιτίας
της καθυστέρησης της προσθήκης των

νέων μελών στο ΔΣ της εταιρείας. Η μη επι-
λογή από τον Μάιο του 2022 του επόμενου
διευθύνοντα σύμβουλου της ΕΡΤ και η μη
κάλυψη της θέσης στο ΔΣ που κατείχε ο συν-
θέτης Δημήτρης Παπαδημητρίου έχουν
οδηγήσει την ΕΡΤ σε αδιέξοδο, καθώς δεν
μπορεί να λάβει καμία απόφαση. Σε εκκρε-
μότητα είναι, λοιπόν, η ανανέωση των συμ-
βάσεων δεκάδων εργαζομένων που λήγουν
τον Δεκέμβριο, όπως και κάποιες αποφάσεις
που πρέπει να ληφθούν για το πρόγραμμα. 

Αργεί η επιστροφή 
του «My Style Rocks»  

Γενάρη το περιμέναμε, Φλεβάρη φαίνεται
ότι θα το δούμε. Ο επόμενος κύκλος του «My
Style Rocks», σύμφωνα με τις επιβεβαιωμέ-
νες μας πληροφορίες, θα καθυστερήσει. Το
αρχικό πλάνο ήθελε το ριάλιτι μόδας να βγαί-
νει στον αέρα τον πρώτο μήνα του 2024, κάτι
τέτοιο όμως δεν πρόκειται να συμβεί. Οι υπεύ-
θυνοι του ΣΚΑΪ αποφάσισαν να αφήσουν μια
απόσταση μερικών εβδομάδων ανάμεσα στον
πρώτο και τον δεύτερο κύκλο, ο οποίος αν όλα
πάνε καλά θα βγει στον αέρα τις πρώτες εβδο-
μάδες του Φεβρουαρίου. Μέχρι τότε, ο ΣΚΑΪ
θα πρέπει να έχει λύσει το θέμα της κριτικής
επιτροπής, να αποφασίσει, δηλαδή, με τι σχή-
μα θα συνεχίσει, αν θα αποχωρήσει ένας ή δύο
κριτές, αν θα περάσουν σε ανδρικό σχήμα ή αν
θα έχουμε γυναικείες αφίξεις.  

ΑΝΤ1: Σε αναμονή δύο πρότζεκτ
Αν και αυτό το διάστημα λαμβάνονται οι τελικές αποφά-

σεις για τα τηλεοπτικά προγράμματα που θα δούμε στο
δεύτερο μισό της τρέχουσας τηλεοπτικής σεζόν, για κά-
ποια πρότζεκτ ίσως δεν βγει λευκός καπνός. Συγκεκριμέ-
να, στον ΑΝΤ1 το «Your Face Sounds Familiar» και οι
«Προδότες» παραμένουν ακόμα σε καθεστώς συζητήσε-
ων και τίποτε περισσότερο. Θυμίζουμε ότι είναι δύο φορ-

μάτ για τα οποία μέχρι πριν από λίγους μήνες θεωρούνταν δεδομένο ότι θα τα δού-
με φέτος ξανά στις οθόνες μας. Στην περίπτωση του «YFSF» δεν έχει βρεθεί ακό-
μα εκείνος ο συνδυασμός παικτών που θα ενθουσιάσει το κανάλι, ώστε να ανάψει
το πράσινο φως για την παραγωγή του στις αρχές του 2023. Θεωρείται πλέον ότι
πιο πιθανό είναι να το δούμε το φθινόπωρο του 2024, στο νέο πρόγραμμα του
σταθμού. Από την άλλη, ο σφιχτός οικονομικός προϋπολογισμός για τη νέα χρονιά
δεν ευνοεί και τόσο τις συνθήκες για την επιστροφή των «Προδοτών». Τις επόμε-
νες εβδομάδες, πάντως, αναμένεται να ξεκαθαρίσει το τοπίο.

Το τηλεοπτικό σόου επενδύσεων και επιχειρηματικότητας επιστρέφει
για δεύτερη σεζόν στον ΑΝΤ1, την Παρασκευή 19 Ιανουαρίου στις 22.30,
με παρουσιαστή τον Σάκη Τανι-
μανίδη. Στον δεύτερο κύκλο του
«Dragons’ Den Greece» η ομά-
δα των Dragons μεγαλώνει, οι
επενδύσεις διπλασιάζονται και
οι επιχειρηματίες, που αναζη-
τούν μια επικερδή συμφωνία με
τους Έλληνες επενδυτές, έρ-
χονται προετοιμασμένοι για
σκληρές διαπραγματεύσεις.  Οι
έξι Έλληνες επενδυτές που θα αποτελούν φέτος την ομάδα των Drag-
ons είναι οι: Χάρης Βαφειάς - πλοιοκτήτης, Λέων Γιοχάη - tech επενδυ-
τής, Δημήτριος Μάλλιος - ιδρυτής Aeon Group, Τάσος Οικονόμου -
επενδυτής, Λιλή Περγαντά - ιδρύτρια και πρόεδρος Power Health, Μα-
ρία Χατζηστεφανή - ιδρύτρια και πρόεδρος The Rodial Group. 

Ο πρώτος κύκλος έκλεισε με συνολικές επενδύσεις και συμφωνίες
που έφτασαν το 1.117.000 ευρώ, κάτι που συνέβη για πρώτη φορά στην
ιστορία της ελληνικής τηλεοπτικής πραγματικότητας. 

Τα πρώτα ονόματα διασήμων για το «Survivor» 

Έρχεται ο 2ος κύκλος του «Dragons’ Den» 

Ένας χρόνος από 
την επανεκκίνηση

του Action 24
Έναν χρόνο στη νέα

του εποχή έκλεισε το
Action 24. 

Ανανεωμένες ενη-
μερωτικές εκπομπές,
σύντομα δελτία ειδή-
σεων, αποκλειστικές μεταδόσεις κορυ-
φαίων αθλητικών οργανώσεων, σύγχρονα
ντοκιμαντέρ, σατιρικές, γαστρονομικές
και ταξιδιωτικές εκπομπές, αλλά και κο-
ρυφαίες ξένες ταινίες σε πρώτη τηλεοπτι-
κή προβολή συνθέτουν το περιεχόμενο
του σταθμού που πραγματοποιεί τη δυνα-
μική επανεκκίνησή του. 
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Δρ Ζάμπογλου:
Μυστικά ηγεσίας

G rand party από τον Κύπριο επιχειρηματία, δρα

Δημήτριο Ζάμπογλου, στην καρδιά της Αθήνας!

Ο CEO του Ομίλου Doto, ακαδημαϊκός και ιδρυτής

του Zamboglou Family Foundation ανακοίνωσε με

χαρά την κυκλοφορία του νέου του βιβλίου με τίτλο

«Γίνε ηγέτης του εαυτού σου» και υποδέχτηκε ση-

μαντικούς προσκεκλημένους στο «Athénée Athens»

σε μια ξεχωριστή λογοτεχνική βραδιά, γεμάτη λάμ-

ψη και αστέρια του θεάματος.
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Αλέξανδρος
Τσινιάς, Βίκυ
Χατζηβασιλείου,
Δημήτρης
Ζάμπογλου,
Αντώνης
Λουδάρος

Τ ο «αχτύπητο δίδυμο» Σάκης Τανιμανίδης και Σάκης Ρουβάς

ήταν οι λαμπεροί πρωταγωνιστές της φαντασμαγορικής εκ-

δήλωσης που διοργάνωσε ο κολοσσός ψυχαγωγίας Grouper En-

tertainment. Στο αστραφτερό event οι διάσημοι καλεσμένοι από

την Ελλάδα και το εξωτερικό εντυπωσιάστηκαν από το εκρηκτικό

live του ποπ σταρ, ενώ το απίθανο performance show από τυμπα-

νίστριες, Glitter Artist, Led Dancers, Aerial Dancers δημιούργησε

μια άκρως μαγική ατμόσφαιρα.

Εκρηκτικό event θεάματος

Μαρία Φραγκάκη, Αντώνης Λουδάρος, Βίκυ Χατζηβασιλείου Πάμπος Παπαδούρης, Δημήτρης Ζάμπογλου, Αλέξανδρος Τσινιάς Δημήτρης Ζάμπογλου, Μαρία Φραγκάκη

Μαρία Στεριώτη, Σάκης Τανιμανίδης, Διονύσης Στεριώτης

Μίλτος Καμπουρίδης, Μαρία 
και Διονύσης Στεριώτης, Μαρίνα Βερνίκου

Ευάγγελος Μιχέλης, 
Έλλη Γλύτσου, Τόλης Σκουλαριώτης Μαρία Στεριώτη, Σάκης Ρουβάς

Μαρία Σολωμού

Ελένη Αθερινού, Κωνσταντίνος Κυρανάκης Μαρία Στεριώτη, Χάρης Σιανίδης, Λίλη Ευθυμίου
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Σ υνωστισμός επωνύμων στο κέντρο διασκέδασης «Nox» με τον

Αντώνη Ρέμο στην καλύτερη στιγμή της καριέρας του και την

ιέρεια της ποπ Ελένη Φουρέιρα στο πιο hot dance πρόγραμμα. Δη-

μοφιλείς καλλιτέχνες διασκέδασαν με την καρδιά τους στο κυρια-

κάτικο πάρτι του νυχτερινού κέντρου, χαρίζοντάς μας απίθανα

«κλικ» από τη βραδιά.

Ρέμος - Φουρέιρα: 
No limits απόλυτης

διασκέδασης
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Μεγαλειώδης sold out βραδιά: η κο-

ρυφαία Ελληνίδα τραγουδίστρια

Πέγκυ Ζήνα επέστρεψε στη νυχτερινή ζωή

της συμπρωτεύουσας έπειτα από έξι χρό-

νια, με ένα υπερθέαμα live διασκέδασης

παρέα με τον Κωνσταντίνο Χριστοφόρου

και τους One στο «'W' Night Club».

Πέγκυ Ζήνα: 
Θριαμβευτική 

πρεμιέρα

Βάλια Χατζηθεοδώρου, Μαρία Σολωμού Τάρια Μπούρα
Ντορέττα Παπαδημητρίου, Βάλια Χατζηθεοδώρου, 

Φίλιππος Ιωάννου, Κωνσταντίνος Βασάλος

Λευτέρης
Πανταζής,
Αντώνης
Ρέμος

Αντώνης
Ρέμος, 

Γιώργος 
Λιάγκας

Δήμητρα Παπαδοπούλου, 
Κερασία Κούη, Μαρία Καβογιάννη

Πέγκυ Ζήνα, Κωνσταντίνος Χριστοφόρου Σάββας Σπαθαρίδης, Γιώργος Λύρας

Χάρης Σιανίδης,
Κατερίνα Δαλάκα 

Julliet Emenu, Μάγδα Κουτσιούκη,
Έλλη Γκελεβεσάκη 

Βασίλης Γκόγκος, 
Στέλιος Ρίζος, Γιάννης ΓεωργαλήςΝικολέτα Σερέτη, Μαρία Ανδρούτσου
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Σ
το πέρασμα των χρόνων, των τελευταίων 28 για την
ακρίβεια, σημειώθηκαν 39 επιθέσεις εναντίον δι-
αιτητών ποδοσφαίρου, με τελευταία αυτή στον Τά-

σο Παπαπέτρου, ο οποίος κατήγγειλε στην Αστυνομία ότι
απείλησαν τη ζωή τη δική του, της οικογένειάς του και του

πατέρα του, πρώην διαιτητή Α’ Εθνικής.
Αυτή την αγωνιστική απεργούν. Δεν έχει
ματς στη Super League 1.

Οι επιθέσεις ξεκινούν από τη δεκαετία
του ’90, δεν σταμάτησαν ποτέ, αλλά σε
φοβερή έξαρση ήταν την τριετία 2009-
2011. Τότε σημειώθηκαν οι περισσότε-
ρες. Από εμπρησμούς σε σπίτια, κατα-
στήματα, φούρνους και αυτοκίνητα μέχρι

ξυλοδαρμούς σε δημόσια θέα χωρίς τον παραμικρό εν-
δοιασμό. Απορίας άξιον είναι ότι δεν εξιχνιάστηκε ποτέ
καμία υπόθεση. Στον ξυλοδαρμό του Λαρισαίου Τζήλου
το 2018 εντοπίστηκε ένας ο οποίος διέφυγε στο εξωτερι-
κό. Τι συμβαίνει με το ποδόσφαιρο; Διαιτητής, ο οποίος
για ευνόητους λόγους δεν θέλησε να αποκαλύψει το όνο-
μά του, σε ερώτηση της «Political» «γιατί δεν παραιτήθη-
κε ποτέ κανένας διαιτητής και γιατί μερικοί προτρέπουν
και τους γιους τους να ασχοληθούν;» απάντησε: «Μη
φανταστείς ότι οι διαιτητές τα παίρνουν. Αυτό μπορεί να
γινόταν στα παλιά χρόνια. Στα νεότερα ο διαιτητής θέλει
να παίζει γιατί αισθάνεται εξουσία. Όλοι μας θέλουμε την
εξουσία. Όλοι μας θέλουμε συναναστροφές με τους ιδιο-
κτήτες των ομάδων, από τους οποίους μπορούμε να ζητή-
σουμε χάρες». Και πρόσθεσε: «Μπορεί να ζητήσουμε
από έναν διορισμό στο κράτος, από μια μετάθεση στον
στρατό ή να μας βοηθήσει κάποιος γραφειοκρατικά να

ανοίξουμε μια επιχείρηση». Επόμενη ερώτηση: «Δηλαδή
πόσο ξύλο αντέχετε;». Απάντηση με σιωπή.

Να δούμε τι έγινε τα τελευταία 14 χρόνια:
2009: Σε παιχνίδι τοπικού πρωταθλήματος στην Αττική

έβαλαν φωτιά στη μηχανή του διαιτητή Αντώνη Καρατζί-
κα στο πάρκινγκ του γηπέδου.

2009: Βόμβα εκρήγνυται δίπλα στο κατάστημα με ορ-
θοπεδικά που διατηρούσε στον Βόλο ο διαιτητής Γιώργος
Δαλούκας.

2009: Ο διεθνής διαιτητής Απόστολος Αμπάρκιολης ζει
το φοβερό: άγνωστοι μπαίνουν στο κατάστημα που εργά-
ζεται μέσα στο κέντρο της Θεσσαλονίκης. Τον χτύπησαν
με σιδερολοστό και του πήραν την ταμειακή μηχανή.

2010: Ο διαιτητής Καλόπουλος βλέπει μια μαύρη σα-
κούλα έξω από το βουλκανιζατέρ του γιου του στη Θεσ-
σαλονίκη. Περιείχε εκρηκτικό μηχανισμό, αλλά ευτυχώς
δεν εξερράγη.

2010: Γίνεται έκρηξη χειροβομβίδας στο τουριστικό
γραφείο του Κύρου Βασσάρα.

2010: Άγνωστοι ξυλοκόπησαν τον Κύρο Βασσάρα έξω
από το σπίτι του στα Καμίνια.

2010: Άγνωστοι χτύπησαν το θυροτηλέφωνο του Γιώρ-

γου Δαλούκα στον Βόλο και τον απείλησαν με θάνατο.
2011: Ο Τάσος Σιδηρόπουλος πέφτει θύμα άγριου ξυλο-

δαρμού στις εγκαταστάσεις του Αγίου Κοσμά, όπου έκανε
προπόνηση.

2011: Ο διαιτητής Τρύφωνας ξυλοκοπήθηκε άγρια από
30 άτομα στο αεροδρόμιο της Κέρκυρας.

2011: Άγνωστοι έκαψαν το Πόρσε Καγέν του Δαλούκα
στον Βόλο, αφού πρώτα το άνοιξαν και του πήραν το λά-
πτοπ από μέσα.

2011: Η Αστυνομία εξουδετέρωσε εκρηκτικό μηχανι-
σμό που είχε τοποθετηθεί στο αυτοκίνητο του Γιώργου
Δαλούκα στον Βόλο.

2011: Ο Καλόπουλος δέχεται επίθεση κουκουλοφόρων
μετά το παιχνίδι Πόντιοι Κατερίνης - Ξάνθη.

2012: Τίναξαν στον αέρα τον φούρνο του Πέτρου Κων-
σταντινέα στην Καλαμάτα.

2013: Γιάννης Τσαχειλίδης και Δημήτρης Καλύβας δέ-
χτηκαν επίθεση με σπρέι πιπεριού. 

2014: Άγνωστοι έσπασαν το χέρι τού τότε αρχιδιαιτητή
Χριστόφορου Ζωγράφου.

2016: Έκαψαν το αυτοκίνητο του Δημήτρη Κύρκου.
2016: Έκαψαν το σπίτι τού τότε αρχιδιαιτητή Γιώργου

Μπίκα στη Χαλκιδική.
2018: Ο Δημήτρης Γκρούτσης θα ξυλοκοπηθεί άγρια

από ομάδα κουκουλοφόρων στην Κόρινθο.
2018: Άγριος ξυλοδαρμός του Θανάση Τζήλου στη Λά-

ρισα. Τον χτυπούσαν στα γόνατα για να μην μπορεί να τρέ-
ξει.

2023: Γκαζάκια στο σπίτι του διαιτητή Ανδρέα Γκάμαρη
στο Περιστέρι.

2023: Απειλές στον διαιτητή Τάσο Παπαπέτρου.

Οι επιθέσεις εναντίον των διαιτητών 
συνεχίζονται, αλλά στο πέρασμα 
των χρόνων κανένας δεν έφυγε

αηδιασμένος από τη διαιτησία 
γιατί έχουν και τα οφέλη τους

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Αντέχουν το ξύλο 
για την εξουσία και το ρουσφετάκι
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Α πό ρεπορτάζ των εφημερίδων: «Από-
φαση-σοκ για το ευρωπαϊκό ποδόσφαι-
ρο έλαβε η FIFA, που τιμώρησε την

Τσέλσι με απαγόρευση μεταγραφών ημεδαπών
και αλλοδαπών ποδοσφαιριστών για τις επόμε-
νες δύο μεταγραφικές περιόδου. Η Τσέλσι βρέ-
θηκε ένοχη για παραβίαση κανονισμών, θεω-

ρώντας ότι έπεισε τον 15χρονο (το
2007) ποδοσφαιριστή της γαλλικής
Λανς, Γκαέλ Κακούτα, να σπάσει το
συμβόλαιό του. Ο ποδοσφαιριστής
καλείται να πληρώσει ως αποζημίω-
ση στον σύλλογο το ποσό των 780.000
ευρώ και τιμωρήθηκε επίσης με
αποκλεισμό από κάθε διοργάνωση
για τέσσερις μήνες. Επιπλέον, η

Τσέλσι θα πρέπει να πληρώσει αποζημίωση
ύψους 130.000 ευρώ στη Λανς».
Το όλο στόρι με τον Γκαέλ Κακούτα δεν είναι
τίποτε άλλο παρά μια συνήθης ιστορία ενός
«κυνηγού κεφαλών» που εμπορεύεται συνει-
δήσεις και φτώχεια στην Αφρική προκειμέ-
νου να παρουσιαστεί στο «αφεντικό» του ως
μέγας σκάουτερ του ποδοσφαίρου που υπη-
ρετεί το σωματείο που τον πληρώνει. Η ιστορία
έχει να κάνει στην ολότητά της με την εμπορία
σώματος!
Και αν το περιστατικό με τον Γκαέλ Κακούτα
στην «πολιτισμένη» Δυτική Ευρώπη έγινε γνω-
στό από τον γαλλικό σύλλογο, τι γίνεται με τα
παιδιά της Αφρικής που ψάχνουν τον τρόπο να
έρθουν στην Ευρώπη για ένα κομμάτι ψωμί στην
αρχή, κυνηγώντας το πεπρωμένο τους; Διότι η
εμπορία... μαύρης σαρκός στη μαύρη ήπειρο δί-
νει και παίρνει. Για αυτά όμως δεν υπάρχουν
μαρτυρίες, δεν υπάρχουν φωνές διαμαρτυρίας,
δεν υπάρχει «πολιτισμός».
Πώς γίνεται η εμπορία; Κλασικός τρόπος. Ένας
κύριος κουστουμαρισμένος, τίγκα στο ευρώ ή
το δολάριο, φτάνει σε μια υποανάπτυκτη χώρα
της Αφρικής. Ας πούμε την Γκάνα. Ή το Καμε-
ρούν. Ή τη Νιγηρία, την Μπουρκίνα Φάσο, δεν
έχει σημασία. Εκεί λοιπόν ο κύριος «σκάουτερ»
της Άρσεναλ, της Τσέλσι ή γαλλικών ομάδων,
ολλανδικών κ.λπ. βλέπει τα παιδάκια να παί-
ζουν μπάλα νηστικά, με την ελπίδα ότι κάποιος
θα τα διακρίνει για το ταλέντο τους και θα τους
πάρει στην Ευρώπη. Ευτυχώς για αυτά, το τα-
λέντο περισσεύει. Ο μεγαλόσχημος κύριος θα
προσφέρει ψίχουλα στις οικογένειές τους. Ή
μπορεί και τίποτα. Να μη χρειαστεί να πληρώσει
γιατί τα πολλά παιδάκια αρνούνται να γυρίσουν

στη ζούγκλα όπου μένει η οικογένειά τους, αλλά
κάθονται στην πόλη, κοιμούνται όπου κοιμούν-
ται και περιμένουν την ελπίδα με το... κοστούμι.
Πολλά από αυτά δεν ξέρουν καν πόσο χρόνων
είναι. Ξέρετε, στη ζούγκλα, όταν γεννηθεί ένα
παιδί, ο γονιός δεν τρέχει στο ληξιαρχείο. Αν τύ-
χει και πάει, το δηλώνει. Ή μπορεί να μην το δη-
λώσει και καθόλου. Για αυτό και κάποτε ο Νιγη-
ριανός Γεκινί, που ήρθε στον Ολυμπιακό, δήλω-
σε 33 ετών και αργότερα μαθεύτηκε ότι ήταν κά-
τι λιγότερο από 45!
Θα πείτε, είναι κακό που ο κύριος «σκάουτερ»
με τη γραβάτα θέλει να πάρει τα παιδιά στην Ευ-
ρώπη, όταν και τα ίδια το θέλουν; Η
απάντηση είναι «ναι». Όταν τα παι-
δάκια έρθουν στην Ευρώπη, είναι
μόνα τους. Και αν αποτύχουν να
παίξουν μπάλα, τι γίνεται; Τότε κανέ-
να δεν γυρίζει πίσω στη ζούγκλα. Ζει παράνομα
στη χώρα που ήρθε και πουλάει... CD και DVD.
Τα παρατούν στην τύχη τους και αυτά ψάχνουν
να βρουν την τύχη τους - και είναι, δεν είναι πά-
νω από 15 χρόνων.
Ο Γκαέλ Κακούτα είναι παιδί δεύτερης γενιάς
Αφρικανών στη Γαλλία. Γάλλος υπήκοος, έπαιξε
και στην εθνική Γαλλίας κάτω των 17. Όταν τον
πλησίασε η Τσέλσι και του πρότεινε περισσότε-
ρα λεφτά, αμέσως σηκώθηκε και έφυγε από τη
Λανς. Χωρίς δεύτερη κουβέντα. «Διότι
ενήργησε ως παιδί της ηλικίας του στην
Αφρική», έγραψε η «Independent».
Αν η Τσέλσι αθωωθεί με την έφεση που
υπέβαλε, τότε απλώς ο κάθε μεγαλό-
σχημος κύριος «σκάουτερ» με τη γρα-
βάτα (ενδεχομένως και το πούρο) θα
έχει σύμμαχό του και απόφαση δικα-
στηρίου για να εμπορεύεται την εξαθλίω-
ση. Και όταν κάποτε παλιοί παίκτες πήγαν
να οργανώσουν το όλο σύστημα στην Αφρική για
να σταματήσει το «κλέψιμο», τότε οι διάφοροι
«πολιτισμένοι» Ευρωπαίοι μανατζαραίοι τούς
φρέναραν. Θα έχαναν το αφρικανικό μέλι...

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Εμπορία «μαύρης σαρκός» 
στη «μαύρη ήπειρο»

Οι κυνηγοί κεφαλών στην Αφρική φέρνουν 
τα παιδάκια στην Ευρώπη και 

όσα δεν παίξουν μπάλα τα αφήνουν 
απροστάτευτα, με συνέπεια 

να καταφεύγουν στην παρανομία
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Για να γίνουν ασφαλέστεροι οι δρόμοι της Ευρώπης οι ευρωβουλευτές που
ανήκουν στην Επιτροπή Τουρισμού και Μεταφορών θέλουν οι αποφάσεις
αποκλεισμού οδήγησης (αφαίρεση διπλώματος από τις Αρχές) να ισχύουν σε
όλα τα κράτη-μέλη της ΕΕ και περισσότερα αδικήματα να ενεργοποιούν δια-
συνοριακή έρευνα. Μάλιστα, τα μέλη της Επιτροπής ενέκριναν προσχέδια
νέων κανόνων της ΕΕ για τον τερματισμό της ατιμωρησίας των μη κατοίκων
οδηγών και τη βελτίωση της οδικής ασφάλειας. Σύμφωνα με τους ισχύοντες
κανόνες, αν ένας οδηγός διαπράξει παράβαση σε χώρα διαφορετική από αυ-

τήν που εξέδωσε την άδειά του και τη χάσει, η κύρωση θα ισχύει τις περισσό-
τερες φορές μόνο στη χώρα όπου διαπράχθηκε η παράβαση και δεν συνεπά-
γεται περιορισμούς στην υπόλοιπη ΕΕ.

Σύμφωνα με τους προτεινόμενους νέους κανόνες, οι αποφάσεις για την
αναστολή, τον περιορισμό ή την αφαίρεση άδειας οδήγησης μη κατοίκου θα
πρέπει να μεταβιβάζονται στη χώρα της ΕΕ που εξέδωσε την άδεια οδήγησης
για να διασφαλιστεί ότι η απόφαση έκπτωσης θα εφαρμοστεί σε όλες τις χώ-
ρες της ΕΕ. 

Πανευρωπαϊκό μπλόκο στους παραβάτες οδηγούς

Τ
ο Nissan Qashqai αποτελεί το best seller
μοντέλο της ελληνικής εισαγωγικής εται-
ρείας και βέβαια άνοιξε τον δρόμο στην

κατηγορία SUV για το ιαπωνικό εργοστάσιο πα-
ραγωγής. Πλέον το μοντέλο βρίσκεται στην τρίτη
γενιά του, στην γκάμα της οποίας υπάρχει και η
ιδιαίτερα πρωτοποριακή υβριδική έκδοση e-
Power, που αποδίδει 190 ίππους με εξαιρετικά
χαμηλό κόστος χρήσης που σίγουρα ζηλεύουν
κάποιοι ανταγωνιστές.

Ο λόγος δεν είναι άλλος από την τοποθέτηση υβριδι-
κού συστήματος στο διάσημο μοντέλο, το οποίο φορτί-
ζει από τον βενζινοκινητήρα και την κίνηση κρατώντας
την κατανάλωση καυσίμου και τους ρύπους σε εντυπω-
σιακά χαμηλά επίπεδα.

H κορυφαία έκδοση e-Power κοστίζει 38.990 ευρώ
και εξαιτίας του χαμηλού κυβισμού του κινητήρα (1,5 λί-
τρου) αποτελεί ιδανική λύση για όσους δεν μπορούν να
καλύψουν τα υψηλά τεκμήρια αλλά και τους εταιρικούς
χρήστες οχημάτων που θα αποκτήσουν ένα όχημα που
δεν θα τους φέρει και φορολογικές επιβαρύνσεις…

Εμφάνιση e-Power
Η εμφάνιση του Nissan Qashqai e-Power με τους

190 ίππους διαφοροποιείται από τις υπόλοιπες εκδό-
σεις του μοντέλου, καθώς φέρει τις ειδικές αεροδυ-
ναμικές 19άρες ζάντες και φυσικά από τις ενδείξεις
e-Power που υπάρχουν στις πόρτες και στο πίσω μέ-
ρος. Κατά τα υπόλοιπα, η τρίτη γενιά του νέου
Qashqai διατηρεί με τη V-Motion μάσκα στο εμπρός
μέρος, η οποία πλαισιώνεται από τα αιχμηρά λεπτά
LED φωτιστικά σώματα και έναν νέο προφυλακτήρα,

τα οποία συνολικά δίνουν ένα επιθετικό look.

Άνεση και τεχνολογία
Στην καμπίνα επιβατών καταγράφονται κάποιες αλλα-

γές με τη νέα οθόνη 12,3 ιντσών του νέου infotainment, να
κερδίζει την παράσταση ενώ ιδιαίτερης μνείας χρήζει η
ποιότητα κατασκευής, με το πάνω μέρος του ταμπλό να
καλύπτεται από μαλακό υλικό, τα επιμέρους πλαστικά να
έχουν στιβαρή συναρμολόγηση, αλλά και να έχει δοθεί
ιδιαίτερη προσοχή σε λεπτομέρειες.

Αυτό που πραγματικά θα απολαύσουν οι επιβάτες του
Nissan Qashqai είναι οι άνετοι χώροι που έχουν στη
διάθεσή τους. Μάλιστα, ακόμη και έπειτα από ένα πο-
λύωρο ταξίδι οι επιβάτες του ιαπωνικού μοντέλου θα
εξέλθουν από την καμπίνα χαλαροί και χωρίς να είναι
«πιασμένοι» ή εκνευρισμένοι από την έλλειψη χώρου…
Όσον αφορά τον χώρο αποσκευών, η χωρητικότητά του
κυμαίνεται από 479 λίτρα, τιμή που ικανοποιεί τις ανάγ-
κες της μέσης οικογένειας, ενώ το πλάτος και το μήκος
του ενισχύουν την πρακτικότητά του.

190 ίπποι
Κάτω από το καπό του Nissan Qashqai e-Power είχε

τοποθετηθεί ένας υπερτροφοδοτούμενος βενζινοκινη-
τήρας 1,5 λίτρου που έχει εξελιχτεί για να μετατρέπει με
τον πιο αποδοτικό τρόπο τη βενζίνη σε ηλεκτρική ενέρ-
γεια, η οποία αποθηκεύεται σε μια μπαταρία υψηλής τά-
σης (400 V) με χωρητικότητα 2,1 kWh ή διοχετεύοντάς την
απευθείας στον ηλεκτροκινητήρα και που αποδίδει για
την περίσταση 156 ίππους και ροπή 250 Nm/1.650-4.000
σ.α.λ. Επίσης, υπάρχει ένας ηλεκτροκινητήρας 190 ίπ-
πων. Η ηλεκτρική ενέργεια που παράγεται από τον
1.500άρη κινητήρα μπορεί να μεταδοθεί μέσω ενός μετα-

τροπέα στην μπαταρία, στον ηλεκτροκινητήρα ή και στα
δύο αυτά μέρη. Έτσι, ο κινητήρας εσωτερικής καύσης
λειτουργεί στο βέλτιστο εύρος στροφών και στην καλύτε-
ρη αναλογία συμπίεσης, οδηγώντας σε αυξημένη απόδο-
ση και χαμηλότερες εκπομπές CO2, οι οποίες ανακοινώ-
νονται από 119 γρ./χλμ.

Αποτέλεσμα των παραπάνω είναι η εξαιρετικά χαμηλή
κατανάλωση καυσίμου, η οποία κατά τη διάρκεια της δο-
κιμής μας κυμάνθηκε σε μόλις 4,7 λίτρα για κάθε 100 χλμ.

Άνεση και ασφάλεια
Το νέο Nissan Qashqai αποτελεί μια ευχάριστη έκ-

πληξη και οδηγικά, καθώς εμφανίζεται ιδιαίτερα στιβα-
ρό και άνετο. Κατά την πορεία μας στο εθνικό οδικό δί-
κτυο το Qashqai παραμένει απόλυτα σταθερό και ασφα-
λές, ακόμη και όταν κινείται με ταχύτητες άνω των 170
χλμ./ώρα, ακόμη και αν πνέουν ισχυροί πλευρικοί άνε-
μοι. Παράλληλα, ο θόρυβος του αέρα που προκαλείται
από την κίνηση έχει σχεδόν εξαλειφθεί σε σχέση με τα
προγενέστερα μοντέλα. Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με
συνεχείς στροφές οι κλίσεις στις στροφές δεν είναι έντο-
νες, ενώ αν ο οδηγός έχει επιλέξει το πρόγραμμα Sport,
η απόκριση του συστήματος διεύθυνσης είναι άμεση,
όπως επίσης και του κινητήρα.

Μέσα στην πόλη το Qashqai κινείται με απόλυτη άνεση
και αποδείχτηκε ευκολοοδήγητο, ενώ η ύπαρξη κάμερας
οπισθοπορίας κάνει τη διαδικασία παρκαρίσματος παι-
χνιδάκι, ακόμη και για έναν άπειρο οδηγό. Παράλληλα, η
κίνηση με τον ηλεκτροκινητήρα δημιουργεί μια κατάστα-
ση απόλυτης ηρεμίας στον καμπίνα επιβατών.

Σε χωματόδρομους το Qashqai κινείται με απόλυτη
άνεση, ωστόσο μην ξεθαρρεύετε καθώς η έλλειψη τε-
τρακίνησης θα διαπιστωθεί όταν είναι αργά…

Δοκιμάζουμε το Nissan Qashqai
e-Power με 190 ίππους!

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής



Ο
ι περισσότεροι άνθρωποι κάποια στιγμή
στη ζωή τους έχουν βιώσει τραυματισμό
ή συμβάν που τους προκάλεσε αυχενικό

πόνο, έστω και αν αυτό αφορούσε μόνο την κακή
στάση ύπνου. Υπολογίζεται ότι πάνω από το 10%
των ενηλίκων υποφέρει από αυχενικό πόνο, με τις
γυναίκες να υπερτερούν αριθμητικά των ανδρών.

«Συνήθως ο πόνος στον αυχένα προκύπτει από
καταπόνηση των μαλακών μορίων της αυχενικής
μοίρας της σπονδυλικής στήλης, ιδιαίτερα όταν
υπάρχει υποκείμενο πρόβλημα στην περιοχή,
όπως σπονδυλική στένωση, κήλη δίσκου ή σπον-
δυλοαρθρίτιδα. Πέραν όμως από τους εμφανείς
λόγους πρόκλησής του, είτε δηλαδή από παθή-
σεις είτε από τραυματισμούς, ο αυχενικός πόνος
μπορεί να εμφανιστεί χωρίς προφανή λόγο και
κύριες αιτίες, για αυτό είναι ορισμένες καθημερι-
νές συνήθειες που ούτε καν προκαλούν υποψίες
στον πάσχοντα ότι είναι επιβαρυντικές για τον αυ-
χένα του», εξηγεί ο φυσικοθεραπευτής - χειρο-
θεραπευτής Γιώργος Κακαβάς και μας δίνει συμ-
βουλές ανακούφισης ώστε να μην επιβαρύνεται ο
αυχένας μας. Τοποθετήστε την οθόνη του υπολο-
γιστή στο σωστό ύψος-εργονομία. Το κέντρο της
οθόνης του υπολογιστή θα πρέπει να βρίσκεται
στο ύψος των ματιών. Ένας απλός τρόπος για να
προσδιορίσετε το κατάλληλο σημείο είναι να κα-
θίσετε στη σωστή θέση στην καρέκλα του υπολο-
γιστή και να κλείσετε τα μάτια. Όταν τα ανοίξετε
θα πρέπει εστιάζουν στη μέση της οθόνης του
υπολογιστή.

Η αυχενική καταπόνηση, που προκύπτει από τη
λάθος στάση κατά τη χρήση φορητών υπολογι-
στών (σκύψιμο του κεφαλιού), μπορεί να αντιμε-
τωπιστεί με τη σύνδεση μιας ξεχωριστής οθόνης.
Ελαχιστοποιήστε την αποστολή γραπτών μηνυμά-
των στο κινητό. Το σκύψιμο του κεφαλιού για τη
σύνταξη SMS ή email -ακόμη και όταν πρόκειται
για σύντομα μηνύματα που δεν απαιτούν μεγάλο

χρονικό διάστημα για την αποστολή τους- αλλά
και γενικά για την ενασχόληση με οποιαδήποτε
κινητή συσκευή ασκεί υπερβολική πίεση στον
αυχένα. «Δεν είναι υπερβολικό να πούμε ότι αυτή
η καταπόνηση που υφίσταται ο αυχένας από την
καθημερινή χρήση κινητών τηλεφώνων και ταμ-
πλετών λειτουργεί συσσωρευτικά και με την πά-
ροδο του χρόνου μπορεί να οδηγήσει σε εκφυλι-
στικές αλλοιώσεις και πόνο. Είναι κατανοητό ότι
δεν μπορεί να αποκλειστεί η χρήση τους, αλλά η
ελαχιστοποίηση του χρόνου κατά τη διάρκεια του
οποίου απαιτείται κλίση του αυχένα προς τα κάτω,
οπότε η τοποθέτησή τους στο ύψος των ματιών θα
μπορούσε να περιορίσει τις βλάβες», συμβου-
λεύει ο κ. Κακαβάς.

Χρησιμοποιήστε handsfree. Είναι συνήθεια
όλων όταν μιλάμε στο τηλέφωνο είτε να σκύβου-
με το κεφάλι εκτελώντας παράλληλα και άλλη ερ-
γασία είτε να το γέρνουμε στο πλάι προκειμένου
να συγκρατήσουμε το τηλέφωνο με τον ώμο. Οι
κινήσεις αυτές ασκούν πιέσεις στον αυχένα, οι
οποίες αποφεύγονται πλήρως αν γίνεται χρήση
κάποιας συσκευής handsfree.
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kpapakosto@yahoo.gr

Πάνω από το 10% των ενηλίκων 
υποφέρει από αυχενικό πόνο, 
με τις γυναίκες να υπερτερούν 
αριθμητικά των ανδρών

Δυναμώστε τους
αυχενικούς μυς
Η ακίνητη στάση επί πολλές ώρες μπροστά
από τον υπολογιστή ή το σκυμμένο κεφάλι
για την εκτέλεση εργασιών προς εκπλήρω-
ση των επαγγελματικών υποχρεώσεων δεν
βοηθά στη διατήρηση της μυϊκής δύναμης
του αυχένα, ούτε στην ευθυγράμμιση του
κεφαλιού με τους ώμους. Ασκήσεις ενδυ-
νάμωσης και διατάσεων πρέπει να εκτε-
λούνται καθημερινά προκειμένου να απο-
φευχθεί ο αυχενικός πόνος. Η κατανάλω-
ση νερού βοηθά στην ενυδάτωση των με-
σοσπονδύλιων δίσκων, καθώς η σύνθεσή
τους αποτελείται, κατά το μεγαλύτερο πο-
σοστό, από νερό. Η κατανάλωση 8 μεγάλων
ποτηριών νερό τη μέρα που συστήνεται από
τους ειδικούς για τη σωστή λειτουργία του
οργανισμού καλύπτουν και τη συγκεκριμέ-
νη ανάγκη.

Γιώργος Κακαβάς,
φυσικοθεραπευτής -

χειροθεραπευτής 

Πώς θα αποφύγετε 
τον πόνο στον αυχένα
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Η
επιδιδυμίτιδα είναι μια ιατρική πάθηση που χαρακτηρίζεται από
φλεγμονή της επιδιδυμίδας, ενός σπειρωτού σωλήνα που βρίσκεται
στο πίσω μέρος των όρχεων. Η φλεγμονή αυτή μπορεί να επηρεάσει

άνδρες όλων των ηλικιών και ενώ συνήθως είναι θεραπεύσιμη, η άμεση ια-
τρική φροντίδα είναι ζωτικής σημασίας για την πρόληψη επιπλοκών και τη
διασφάλιση πλήρους ανάρρωσης.

Η επιδιδυμίτιδα μπορεί να προκληθεί από διάφορους παράγοντες και η
προέλευση της φλεγμονής συχνά βοηθά στον καθορισμό της κατάλληλης θε-
ραπείας. Οι δύο κύριες κατηγορίες αιτιών της επιδιδυμίτιδας είναι:

1. Μολυσματικές αιτίες: Η πιο συχνή μορφή επιδιδυμίτιδας είναι λοιμώδης,
που συχνά προκύπτει από βακτηριακή λοίμωξη. Τα βακτήρια μπορεί να ει-
σέλθουν στην επιδιδυμίδα μέσω της ουρήθρας ή της κυκλοφορίας του αίμα-
τος. Οι σεξουαλικώς μεταδιδόμενες λοιμώξεις (ΣΜΝ), όπως τα χλαμύδια και
η γονόρροια, είναι συνήθεις ένοχες, ιδίως στους νεότερους άνδρες. Στους άν-
δρες μεγαλύτερης ηλικίας, εμπλέκονται συχνότερα βακτήρια από το ουρο-
ποιητικό σύστημα, όπως το Escherichia coli (E. coli).

2. Μη μολυσματικές αιτίες: Αν και λιγότερο συχνή, η επιδιδυμίτιδα μπορεί
επίσης να εμφανιστεί χωρίς μολυσματική πηγή. Τα μη μολυσματικά αίτια
μπορεί να περιλαμβάνουν τραύμα, αγγειίτιδα (φλεγμονή των αιμοφόρων αγ-
γείων) ή παλινδρόμηση ούρων, όπου τα ούρα ρέουν προς τα πίσω στην επιδι-
δυμίδα.

Συμπτώματα
Τα συμπτώματα της επιδιδυμίτιδας μπορεί να ποικίλλουν σε ένταση και

μπορεί να εκδηλωθούν ξαφνικά ή σταδιακά. Τα συνήθη σημεία και συμπτώ-
ματα:

1. Πόνος στους όρχεις: Ο πόνος ή η ευαισθησία στον έναν ή και στους δύο
όρχεις είναι χαρακτηριστικό σύμπτωμα της επιδιδυμίτιδας. Ο πόνος μπορεί
να ξεκινήσει σταδιακά και να ενταθεί με την πάροδο του χρόνου.

2. Οίδημα: Η φλεγμονή της επιδιδυμίδας μπορεί να οδηγήσει σε οίδημα
στον προσβεβλημένο όρχι. Το όσχεο μπορεί επίσης να γίνει κόκκινο και ζεστό
στην αφή.

3. Επώδυνη ούρηση: Εάν η αιτία της επιδιδυμίτιδας είναι μια λοίμωξη,
μπορεί να παρουσιαστεί επώδυνη αίσθηση ή αίσθημα καύσου κατά την ούρη-
ση.

4. Πυρετός και ρίγη: Σε ορισμένες περιπτώσεις, η επιδιδυμίτιδα μπορεί να
προκαλέσει συστημικά συμπτώματα, όπως πυρετό και ρίγη, που υποδηλώ-
νουν την αντίδραση του οργανισμού στη λοίμωξη.

5. Εκκρίσεις: Οι άνδρες με μολυσματική επιδιδυμίτιδα μπορεί να παρατη-
ρήσουν εκκρίσεις από το πέος, οι οποίες μπορεί να αποτελούν ένδειξη σε-
ξουαλικά μεταδιδόμενης λοίμωξης.

Είναι σημαντικό να αναζητήσετε ιατρική βοήθεια εάν υπάρχει κάποιο από
αυτά τα συμπτώματα, καθώς η άμεση διάγνωση και θεραπεία μπορεί να απο-
τρέψει επιπλοκές και να προωθήσει την ταχύτερη ανάρρωση.

Διάγνωση
Η διάγνωση της επιδιδυμίτιδας περιλαμβάνει συνήθως έναν συνδυασμό

ιατρικού ιστορικού, φυσικής εξέτασης και διαγνωστικών εξετάσεων. Ο αν-
δρολόγος θα ρωτήσει σχετικά με την έναρξη και τη φύση των συμπτωμάτων,
τη σεξουαλική δραστηριότητα και τυχόν πρόσφατους τραυματισμούς ή ασθέ-
νειες. Η φυσική εξέταση μπορεί να περιλαμβάνει ψηλάφηση των όρχεων και
του όσχεου για να εκτιμηθεί η ευαισθησία, το πρήξιμο ή τυχόν εξογκώματα.

Για την επιβεβαίωση της διάγνωσης και τον εντοπισμό της υποκείμενης αι-
τίας, μπορεί να διεξαχθούν οι ακόλουθες εξετάσεις:

- Καλλιέργεια ούρων: Ένα δείγμα ούρων μπορεί να αναλυθεί για την ανί-
χνευση ενδείξεων λοίμωξης ή άλλων ανωμαλιών.

- Εξετάσεις αίματος: Μπορεί να διενεργηθούν εξετάσεις αίματος για τον

έλεγχο δεικτών λοίμωξης και την αξιολόγηση της συνολικής υγείας.
- Υπερηχογράφημα: Ένα υπερηχογράφημα του όσχεου μπορεί να παρέχει

λεπτομερείς εικόνες των όρχεων και της επιδιδυμίδας, βοηθώντας στον απο-
κλεισμό άλλων παθήσεων και στην αξιολόγηση της έκτασης της φλεγμονής.

- Εξετάσεις σεξουαλικώς μεταδιδόμενων λοιμώξεων (ΣΜΝ): Εάν υπάρχει
υποψία σεξουαλικώς μεταδιδόμενου νοσήματος, μπορεί να διενεργηθούν ει-
δικές εξετάσεις για χλαμύδια και γονόρροια.

Θεραπεία
Η θεραπεία της επιδιδυμίτιδας εξαρτάται από την υποκείμενη αιτία της. Σε

περιπτώσεις λοιμώδους επιδιδυμίτιδας, τα αντιβιοτικά αποτελούν τον κύριο
τρόπο θεραπείας. Η επιλογή του αντιβιοτικού θα βασιστεί στα ύποπτα ή ανα-
γνωρισμένα αιτιολογικά βακτήρια. Είναι ζωτικής σημασίας να ολοκληρωθεί η
αντιβιοτική αγωγή όπως ακριβώς έχει συνταγογραφηθεί, ακόμη και αν τα
συμπτώματα βελτιωθούν πριν από την ολοκλήρωση της φαρμακευτικής αγω-
γής.

Για την ανακούφιση από τον πόνο και τη μείωση της φλεγμονής, μπορεί να
συσταθούν παυσίπονα και αντιφλεγμονώδη φάρμακα που χορηγούνται χω-
ρίς συνταγή. Υποστηρικτικά μέτρα, όπως η ανύψωση του όσχεου και η εφαρ-
μογή ψυχρών επιθεμάτων, μπορούν επίσης να προσφέρουν ανακούφιση.

Εκτός από τη φαρμακευτική θεραπεία, τα άτομα με επιδιδυμίτιδα θα πρέ-
πει:

Να ξεκουράζονται: Είναι σημαντικό να δίνεται χρόνος στην πληγείσα πε-
ριοχή για να επουλωθεί. Η αποφυγή δραστηριοτήτων που μπορεί να επιδει-
νώσουν την κατάσταση, όπως η ανύψωση βαρέων αντικειμένων ή η έντονη
σωματική δραστηριότητα, μπορεί να βοηθήσει στην ανάρρωση.

Υποστήριξη του οσχέου: Η χρήση υποστηρικτικών εσωρούχων ή η χρήση
σπασουάρ μπορεί να βοηθήσει στη μείωση της ευαισθησίας και στην ελαχι-
στοποίηση της κίνησης των πληγέντων ιστών.

Ενυδάτωση: Η διατήρηση καλής ενυδάτωσης είναι σημαντική, ειδικά εάν
υπάρχει πυρετός και ρίγη. Η επαρκής ενυδάτωση υποστηρίζει την ανοσολογι-
κή απόκριση του οργανισμού και προάγει τη γενική ευεξία.

Πρόληψη
Η πρόληψη της επιδιδυμίτιδας περιλαμβάνει την αντιμετώπιση των παρα-

γόντων κινδύνου και την άσκηση ασφαλών συμπεριφορών. Για να μειωθεί ο
κίνδυνος λοιμώδους επιδιδυμίτιδας, τα άτομα θα πρέπει να:

1. Ακολουθούν ασφαλείς σεξουαλικές πρακτικές: Η χρήση προστατευτι-
κών μεθόδων, όπως τα προφυλακτικά, κατά τη διάρκεια της σεξουαλικής
δραστηριότητας μπορεί να συμβάλει στην πρόληψη της μετάδοσης σεξουαλι-
κώς μεταδιδόμενων λοιμώξεων.

2. Φροντίζουν την υγιεινή τους: Η διατήρηση καλής προσωπικής υγιεινής,
ιδίως στην περιοχή των γεννητικών οργάνων, μπορεί να συμβάλει στη μείωση
του κινδύνου λοιμώξεων.

3. Να επιδιώκουν την άμεση θεραπεία των λοιμώξεων: Η έγκαιρη αναζή-
τηση ιατρικής φροντίδας για λοιμώξεις του ουροποιητικού συστήματος ή
υποψίες σεξουαλικά μεταδιδόμενων λοιμώξεων μπορεί να αποτρέψει την
εξάπλωση των βακτηρίων στην επιδιδυμίδα.

Συμπέρασμα
Η επιδιδυμίτιδα είναι μια πάθηση που μπορεί να επηρεάσει σημαντικά την

ποιότητα ζωής των προσβεβλημένων ατόμων. Η αναγνώριση των συμπτωμά-
των και η αναζήτηση άμεσης ιατρικής φροντίδας αποτελούν βασικά βήματα
για την αποτελεσματική διαχείριση της πάθησης. Με την κατάλληλη διάγνωση
και θεραπεία, οι περισσότερες περιπτώσεις επιδιδυμίτιδας υποχωρούν χω-
ρίς περαιτέρω επιπλοκές.

Εάν υποψιάζεστε ότι πάσχετε από επιδιδυμίτιδα ή εμφανίζετε συμπτώμα-
τα όπως πόνο στους όρχεις, πρήξιμο ή επώδυνη ούρηση, είναι ζωτικής σημα-
σίας να συμβουλευτείτε έναν ανδρολόγο για ενδελεχή αξιολόγηση. Η έγκαιρη
παρέμβαση μπορεί να οδηγήσει σε ταχύτερη ανάρρωση και να μειώσει τον
κίνδυνο επιπλοκών που σχετίζονται με τη συγκεκριμένη φλεγμονή.

Μπορεί να προκληθεί από διάφορους 
παράγοντες και η προέλευση
της φλεγμονής συχνά βοηθά 

στον καθορισμό της κατάλληλης θεραπείας

Γράφει 
ο δρ Κωνσταντίνος 
Κωνσταντινίδης, 
χειρουργός, 
ουρολόγος-ανδρολόγος

Αιτίες, συμπτώματα 
και θεραπεία

ΕΠΙΔΙΔΥΜΙΤΙΔΑ

Πρόεδρος Ανδρολογικού Ινστιτούτου
www.andrologia.gr
k.konstantinidis@andrologia.gr



Τι συμβαίνει 
τελικά μεταξύ τους;

ΧΡΙΣΤΙΔΟΥ - ΣΤΑΝΚΟΓΛΟΥ

ΚΑΤΕΡΙΝΑ 
ΚΑΙΝΟΥΡΓΙΟΥ

Πως περνάει 
τον ελευθερό της

χρόνος;



Ε κατό χρόνια συμπληρώθηκαν φέτος από τη γέννη-
ση της σπουδαίας Ελληνίδας υψίφωνου και με αυτή
την αφορμή ήρθε στην Ελλάδα από το Μονακό το

μεγαλύτερο καλλιτεχνικό γεγονός της χρονιάς: Το Maria
Callas Monaco Gala & Awards φιλοξενήθηκε στο ξενο-
δοχείο Hyatt Regency της Θεσσαλονίκης, στο πλαίσιο των
εορτασμών της σημαντικής επετείου. Εκεί βρέθηκε και η
Μιμή Ντενίση, η οποία ετοιμάζεται μάλιστα να ανεβάσει
τον επόμενο μήνα στη συμπρωτεύουσα την παράσταση «Κι
από Σμύρνη... Σαλονίκη». 

Πίσω στην Αθήνα, ο φωτογραφικός φακός του «Upper»
κατέγραψε όσα συνέβησαν στην πρωτεύουσα. Τη συντρο-
φιά της κόρης του χάρηκε ο Δημήτρης Μακαλιάς, σε γνω-
στό εμπορικό κέντρο. Μετά τη γέννηση του γιου τους, η μι-
κρούλα ήρθε πριν από έναν για να ολοκληρώσει την όμορ-
φη οικογένεια που έχουν δημιουργήσει με την Αντιγόνη

Ψυχράμη. Ο φωτογραφικός φακός πέτυχε επίσης την Κα-
τερίνα Καινούργιου να απολαμβάνει τη βόλτα της.

Στα events της εβδομάδας, πραγματοποιήθηκε και φέτος
ο αγώνας PLAY 2 W.I.N. Celebrity Basketball Game με
Πλατινένιο Χορηγό την Panik Entertainment Group, με
αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα για την Εξάλειψη της Βίας
κατά των Γυναικών. H έκθεση της εικαστικού Αγγελικής Αγ-
γελίδη με τίτλο «παράλληλες αξίες» παρουσιάστηκε πρό-
σφατα στο κοινοβούλιο της Κορέας, στο περίφημο Sa-
rangjae hanok in the National Assembly, το οποίο ανοίγει
αποκλειστικά και μόνο σε επισκέψεις αρχηγών κράτους!
Τέλος, κοσμοσυρροή παρατηρήθηκε στα εγκαίνια της έκ-
θεσης «Dreamland» του Κωστή Γεωργίου, που πραγματο-
ποιήθηκε στην Kapopoulos Fine Arts στο Κολωνάκι. Το κοι-
νό κατέκλυσε τον χώρο της γκαλερί και τον δρόμο στην
οδό Σκουφά 5, για να θαυμάσει τα έργα του εικαστικού. 
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Τ ην όμορφη Θεσσαλονίκη επισκέφτηκε η
Μιμή Ντενίση, προκειμένου να παρευρεθεί
στη λαμπερή εκδήλωση Maria Callas

Monaco Gala & Awards, στο πλαίσιο του εορτα-
σμού για τα 100 χρόνια από τη γέννηση της Μα-
ρίας Κάλλας. 

Σε λίγο καιρό όμως η ηθοποιός θα βρεθεί ξανά
στη συμπρωτεύουσα, αφού θα επιστρέψει με το
θεατρικό «Κι από Σμύρνη... Σαλονίκη», για λίγες
παραστάσεις. Το έργο αφορά τη Φιλιώ Μπαλτα-
τζή, αρχόντισσα της Σμύρνης, με ό,τι απέμεινε
από την οικογένειά της, που φτάνει στη Σαλονίκη
του 1923. Κανείς δεν ξέρει τι τους περιμένει. Σί-
γουρα όχι η ζεστή αγκαλιά της νέας πατρίδας,
όπως περίμεναν. Σε ένα πολυπολιτισμικό περι-
βάλλον, Μικρασιάτες, Πόντιοι και ντόπιοι αγωνί-
ζονται για μια καλύτερη ζωή.

ΜΙΜH ΝΤΕΝIΣΗ

ΕΕπιστρέφει
στη Θεσσαλονίκη για
λίγες παραστάσεις



ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ, 
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Ο Δημήτρης Μακαλιάς και η Αντιγόνη Ψυχράμη εί-
ναι ένα από τα πιο αγαπημένα και ευτυχισμένα
ζευγάρια της showbiz και έχουν δημιουργήσει

μια όμορφη οικογένεια. Μετά τη γέννηση του γιου τους, ο
ερχομός της κόρης τους πριν από έναν χρόνο ολοκλήρωσε
την οικογενειακή τους ευτυχία.

Ανάμεσα στις επαγγελματικές του υποχρεώσεις, ο γνω-
στός ηθοποιός και παρουσιαστής πάντα φροντίζει να ξε-
κλέβει λίγο χρόνο για να τον αφιερώσει στα δυο του παι-
διά. Σε μια οικογενειακή στιγμή τον εντόπισε ο φωτογρα-
φικός φακός, σε γνωστό εμπορικό κέντρο, όπου έκανε
βόλτα στα μαγαζιά μαζί με την κόρη του.

Βόλτα με την κόρη του
ΔΗΜHΤΡΗΣ ΜΑΚΑΛΙAΣ

UPPER FOCUS
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Α πό τις παρουσίες που ξεχωρίζουν στην ελ-
ληνική showbiz, η Κατερίνα Καινούργιου
βρίσκεται σταθερά πρώτη στην πρωινή

ζώνη και η επαγγελματική της πορεία πάει από το
καλό στο καλύτερο. Η παρουσιάστρια του Alpha
φροντίζει επίσης ιδιαίτερα την εμφάνιση και το
στιλ της, ενώ διαθέτει και έναν πολύ δυνατό λογα-
ριασμό στο Instagram, στον οποίο συχνά παρου-
σιάζει κομψές προτάσεις για τις διαδικτυακές της
φίλες.

Όπως είναι αναμενόμενο, μεγάλο μέρος της κα-
θημερινότητάς της το αφιερώνει στις επαγγελματι-
κές της υποχρεώσεις, τόσο στην εκπομπή της όσο
και στις προσωπικές της συνεργασίες. Φροντίζει
όμως να αφήνει και λίγο ελεύθερο χρόνο για τον
εαυτό της, τον οποίο περνάει είτε μόνη είτε με φί-
λους. Ο φωτογραφικός φακός την πέτυχε πρό-
σφατα να κάνει τις βόλτες της σε γνωστό εμπορικό
κέντρο των βορείων προαστίων.

ΚΑΤΕΡIΝΑ ΚΑΙΝΟYΡΓΙΟΥ

Έτσι περνάει 
τον ελεύθερό της χρόνο

UPPER FOCUS

ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ, 

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / 

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

5



UPPER SOCIETY

6

Γιάννης Βασιλειάδης, Μαρία Χατζηνάσιου, Γιώργος Χατζηνάσιος,
Μαριάννα Λάτση, Γιώργος Ντάβλας, Έλενα Ντάβλα

Γιώργος Ντάβλας, Ιωάννα Ευθυμίου, Έλενα Κελεσίδου,  Luciana De Montigny
(Απεσταλμένη του πρίγκιπα Αλβέτου του Μονακό), Γιάννης Χριστόπουλος

Κωνσταντίνος Ζέρβας 
(Δήμαρχος Θεσσαλονίκης),

Γιώργος Χατζηνάσιος

Πολυτίμη Μπακατσέλου 
(Πρόεδρος Ιδρύματος Στοργής), 

Όλγα Τσιμισκή (Πρόεδρος Θερμαΐδων)

Δήμητρα Σιδηροπούλου
σχεδίασε το εκατό μέτρα 

ουρά φόρεμα 
της Xρύσας Ασταρά

Θάλεια Εξάρχου

Νάνσυ Πλέσσα, 
Πέτρος Πλέσσας

Χρήστος Χατζηβασιλείου, 
Θεοδώρα Μιχαλολιάκου
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ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ , ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Από το Μόντε Κάρλο για πρώτη φορά στη Θεσσαλονίκη
MARIA CALLAS MONACO GALA

Όλγα Καραβερβέρη, 
Οδύσσεια Κωστάντουρα, 
Μαργαρίτα Χαμπηλωμάτη

Ευγενία Αλεξοπούλου Αιγυπτιάδου
(Πρόεδρος Μεγάρου Μουσικής 

Θεσσαλονίκης), Κατερίνα Τσαπακίδου

Κώστας Καράμπελας, 
Δημήτρης Σαρασίδης, Θέμης Σαρασίδης 

Νίκος Τριμάττης βραβεύει τον Παύλο 
Ευθυμίου εκπρόσωπο 

του Διαβαλκανικού κέντρου

Στάθης Κωνσταντινίδης,  Marcos Marin

Δημήτρης Καράμπελας, Πέτρος Παγγέας, Σωτήρης Σκουρτόπουλος, Ρίτα Κατσαούνη, 
Χριστίνα Αγοραστού, Αντωνία Σκουρτοπούλου, Αρσινόη Κράμπελα, Ιωάννα Δρεβελέγκα

Παρέσσα Μαρμαρίδου, Παναγιώτης Μαρμαρίδης,
Αναστασία Μαρμαρίδου,  Αθηνά Μαρμαρίδου 

Τ ο μεγαλύτερο καλλιτεχνικό γεγονός της χρονιάς ήρθε από το Μονακό
στην Ελλάδα και πιο συγκεκριμένα στην όμορφη πόλη της Θεσσαλονί-
κης. Το Maria Callas Monaco Gala & Awards φιλοξενήθηκε στο Hyatt

Regency για τον εορτασμό των 100 χρόνων από τη γέννηση της μεγάλης ντίβας
της Όπερα, την ημέρα των γενεθλίων της.

Ο διεθνής και επιτυχημένος θεσμός πραγματοποιείται κάθε χρόνο στο Μόν-
τε Κάρλο υπό την υψηλή Αιγίδα του Πρίγκιπα Αλβέρτου. Πρόεδρος και διορ-

γανώτριά του είναι η διεθνούς φήμης Ελληνίδα εικαστικός Ιωάννα Ευθυμίου,
που δραστηριοποιείται εδώ και χρόνια στο Μονακό. 

Η εκδήλωση της Θεσσαλονίκης είχε φιλανθρωπικό χαρακτήρα, καθώς μέ-
ρος των εσόδων θα δοθεί στο Σύλλογο Φίλων Καρκινοπαθών Παιδιών «Στορ-
γή» και στην Πανελλαδική γυναικεία οργάνωση «Η Παναθηναϊκή» του παραρ-
τήματος Θεσσαλονίκης «Θερμαΐδες». Παρουσιαστής της βραδιάς ήταν ο Γιώρ-
γος Ντάβλας.
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ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ, ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

EΝΑΣ ΑΓΩΝΑΣ ΓΕΜΑΤΟΣ… CELEBRITIES

Για την Παγκόσμια Ημέρα για 
την Εξάλειψη της Βίας κατά των Γυναικών

Με αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα για την Εξάλειψη της Βίας κατά των Γυναικών, πραγματοποιήθη-
κε και φέτος ο αγώνας PLAY 2 W.I.N. Celebrity Basketball Game, με Πλατινένιο Χορηγό την
Panik Entertainment Group.

Στην εκδήλωση που διοργάνωσε στα εκπαιδευτήρια Δούκα η Project Manager του Οργανισμού, Σαμάν-
θα Αποστολοπούλου, βρέθηκαν μαθητές με τους γονείς τους, καθώς την ίδια μέρα έγινε και το χριστουγεν-
νιάτικου bazaar των εκπαιδευτηρίων, που διέθεσαν μέρος των εσόδων στη W.I.N. Hellas.

O αγώνας λαμβάνει χώρα στο πλαίσιο του χριστουγεννιάτικου bazaar του Οργανισμού, το οποίο κάθε
χρόνο στηρίζει έναν κοινωφελή σκοπό. Προπονητές των δύο ομάδων ήταν οι Παναγιώτης Γιαννάκης, Φώ-
της Κατσικάρης και Λευτέρης Πανταζής.

Παίκτες, προπονητές και διαιτητές χρησιμοποίησαν το κόκκινο κραγιόν στο μάγουλο, ως μια συμβολική
κίνηση για την προώθηση του μηνύματος ενάντια στην ενδοοικογενειακή βία. Για την ιστορία, η ομάδα
«Empowerment» του Φώτη Κατσικάρη κέρδισε την ομάδα «Elimination» του Παναγιώτη Γιαννάκη στον
πόντο. Συμβολικά δωράκια έδωσαν οι εταιρείες στους συμμετέχοντες.

H ομάδα της W.I.N. Hellas

Μαριέττα Χρουσαλά, 
Βάσω Στασινού Νικοπολίδη

Ηλίας Βρεττός

Αντώνης Σρόιτερ

Αρμόδιος Δρίκος
(Δήμαρχος Μάνδρας Αττικής), 

Βασίλης Ξυπολυτάς 
(Δήμαρχος Κηφισιάς, 

Νέας Ερυθραίας και Εκάλης)
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Φανή Λεβέντη 

Λούπα Νινέτα (ελληνίδα Πρέσβης), 
Dho Young Sim 

(Εκπρόσωπος της Κορέας 
στον ΟΗΕ) 

Ρένα Φλεβαράκη 
Choi Ah Young 

(Σύζυγος Πρωθυπουργού 
Νοτίου Κορέας) 

Γεώργιος Σταμάτης (Ο βουλευτής Επικρατείας), 
Αγγελική Αγγελίδη, Kwanggjae Lee 
(Γενικός Γραμματέας Βουλής Κορέας)

Σάντυ Παπαναστασίου ΣKash Namhi Paik 
(Πρόεδρος της Επιτροπής της 70ης Επετείου
από την Ανακωχή του πολέμου και κόρη 

του στρατηγού Namhi Paik)

Ξανά στο κοινοβούλιο της Κορέας

Ηέκθεση «παράλληλες αξίες» της εικαστικού Αγγελικής
Αγγελίδη παρουσιάστηκε πρόσφατα στο κοινοβούλιο
της Κορέας, στο περίφημο Sarangjae hanok in the

National Assembly, το οποίο ανοίγει αποκλειστικά και μόνο
σε επισκέψεις αρχηγών κράτους!

Η καλλιτέχνιδα τα τελευταία χρόνια έχει στραφεί έντονα
στο εξωτερικό και κυρίως στην Κορέα, της οποίας μέχρι και
σήμερα μελετάει τη γλώσσα και τον πολιτισμό! 

Για την παρουσίαση της έκθεσης στήθηκαν έργα στον εξω-
τερικό χώρο του hanok, που έδιναν μια εντυπωσιακή νότα
μνημειακού τοπίου, αλλά και στο εσωτερικό κτίριο. Οικοδέ-

σποινα ήταν η κα Νινέτα Λούπα, η οποία διοργάνωσε την
εκδήλωση με αφορμή τα 70 χρόνια Ελληνοκορεατικής Φι-
λίας. Το «παρών» έδωσαν η σύζυγος του Κορεάτη πρωθυ-
πουργού Choi Ah-young, η οποία είναι και η ίδια καταξιωμέ-
νη ζωγράφος, η ελληνική αποστολή με επικεφαλής τον βου-
λευτή επικρατείας Γεώργιο Σταμάτη, οι κυρίες Φανή Λεβέν-
τη, Σάντυ Παπαναστασίου, Μαριλένα Σόκολη και Ρένα Φλε-
βαράκη, καθώς και εξέχουσες προσωπικότητες από τον πο-
λιτικό και επιχειρηματικό κύκλο της Κορέας. Τη βραδιά «έν-
τυσε» μουσικά ο διεθνούς φήμης Έλληνας πιανίστας Θεόδω-
ρος Τζοβανάκης.

ΕΠΙΤΥΧIΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΓΓΕΛΙΚH ΑΓΓΕΛIΔΗ

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ, ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS
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Γρηγόρης Καπόπουλος,
Κορίνα Γεωργίου, 
Νίκη Καποπούλου

Δέσποινα Μοιραράκη,
Μαρία Καλαμάκη

Εύη Αλεξίου, 
Πέγκυ Βραχνού, 
Χάρης Αλεξίου

Χρυσάνθη Μανέτα, 
Μυρτώ Σαμίου

Τάνια Βλαδένη

Βίκυ Φλέσσα

Ασπασία Λεβέντη

Έμη Λιβανίου
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Μαρίνα Καποπούλου, Δαρεία Σπυρίδη,
Σούλα Λιάκου, Σουζάνα Κλεάνθους  

Λάζαρος Εφραίμογλου, 
Δημήτρης Εφραίμογλου, 

Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου

Μαρίνα Βερνίκου, 
Μιχάλης Δημητρακόπουλος 

Ευάγγελος Καπόπουλος, 
Κωστής Γεωργίου

Μένια Κούλη

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ, ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

  
Κοσμοσυρροή στα εγκαίνια της έκθεσης του Κωστή Γεωργίου

«DREAMLAND»

Α σφυκτικά γεμάτος ήταν ο χώρος της γκαλερί Kapopoulos Fine Arts, αλλά
και ο δρόμος στην οδό Σκουφά 5, στο Κολωνάκι, για τα εγκαίνια της έκ-
θεσης «Dreamland» του Κωστή Γεωργίου. Τα ζωγραφικά και γλυπτικά

έργα του εικαστικού αιχμαλώτισαν τα βλέμματα των φιλότεχνων, που θαύμασαν
τις πολύπτυχες δημιουργίες του, τις εντυπωσιακές συνθέσεις, τον κατακόκκινο
σκαντζόχοιρο, τους ναύτες και τους ριψοκίνδυνους, μεταλλικούς ακροβάτες του.

Στο πλευρό του καλλιτέχνη βρέθηκε η οικογένειά του, η σύζυγός του Φλώρα
και τα δυο παιδιά τους, Κρίτωνας και Κορίνα Γεωργίου. Επί της υποδοχής ήταν
και ο ιδρυτής της γκαλερί, Βαγγέλης Καπόπουλος, με τη σύζυγό του Μαρίνα και
τους άξιους συνεχιστές τους, Γρηγόρη και Νίκη Καποπούλου. Στα εγκαίνια πα-
ρευρέθηκαν άνθρωποι της πολιτικής, κοινωνικής, επιχειρηματικής και καλλιτε-
χνικής ζωής της χώρας.



Σίσσυ Χρηστίδου - Γιάννης Στάνκογλου

Από τα πιο hot πρόσωπα της ελληνικής showbiz είναι αυτές τις μέρες ο Γιάννης

Στάνκογλου, καθώς έχει έρθει στο προσκήνιο για έναν λόγο για τον οποίο δεν

έχει απασχολήσει ξανά στα τόσα χρόνια της επαγγελματικής διαδρομής του: την

προσωπική του ζωή.

Όλα ξεκίνησαν όταν στην εκπομπή της Σταματίνας Τσιμτσιλή αναφέρθηκε ότι ο ηθοποιός

βρίσκεται σε νέα σχέση, λέγοντας ότι η καινούρια του σύντροφος είναι παρουσιάστρια.

Ακολούθησε χαμός, με τον Γιώργο Λιάγκα να τους επικρίνει για το γεγονός ότι έκαναν

πλήρη περιγραφή της συντρόφου του Στάνκογλου, τη Φαίη Σκορδά να σχολιάζει με χιού-

μορ «δεν είμαι εγώ η παρουσιάστρια» και τον ίδιο τον ηθοποιό να απαντά με τον δικό του

τρόπο, ανεβάζοντας μια φωτογραφία με τα δυο υπέροχα παιδιά του να στολίζουν το δέν-

τρο και γράφοντας ότι αυτοί είναι οι δύο έρωτες της ζωής του.

Ωστόσο, ένα δημοσίευμα παρουσιάζει τον Γιάννη Στάνκογλου και τη Σίσσυ Χρηστίδου ως

το νέο ζευγάρι της εγχώριας showbiz. Αναφέρει, μάλιστα, ως αποδείξεις του ειδυλλίου την

παρουσία της παρουσιάστριας στην παράσταση του ηθοποιού στην Επίδαυρο και την πα-

ρουσία του ηθοποιού στην πρεμιέρα της εκπομπής της Χρηστίδου φέτος.

Παρ’ όλα αυτά, ο Γιάννης Στάνκογλου ευθέως και η Σίσσυ Χρηστίδου εμμέσως, με μια

ανάρτηση στο Instagram, διαψεύδουν τις φήμες. Ο ηθοποιός, όπως μετέφεραν και στον

αέρα της εκπομπής «Super Κατερίνα», υποστήριξε ότι αυτές ήταν και οι μόνες δύο φορές

που έχει δει στη ζωή του την παρουσιάστρια. Η Σταματίνα Τσιμτσιλή από την πλευρά της του

ζήτησε συγνώμη, λέγοντας ότι δεν φανταζόταν ότι θα πάρει τόση έκταση το θέμα.

ΕΕίναι το νέο ζευγάρι
της showbiz;
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Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό το διήμερο θα υπάρξει μια τάση να
σπαταλάτε τα χρήματά σας σε πολλά αγα-
θά, κάτι που δεν θα σας κάνει περήφα-
νους τις επόμενες μέρες. Φροντίστε να
είστε περισσότερο προσεκτικοί σε σχέ-
σεις και συμφωνίες.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Είναι το διήμερο που θα πέσει η προσο-
χή σας πάνω στη συναισθηματική σας
ζωή. Εκείνα που θα πρέπει να προσέ-
ξετε είναι ο μεγάλος αυθορμητισμός
σας αλλά και η τάση να απολαύσετε αν-
θυγιεινά τρόφιμα.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Αυτό το διήμερο θα υπάρξουν καλά νέα
για μια επαγγελματική αλλά και προσω-
πική σας υπόθεση. Είναι καιρός να κά-
νετε και κάποια εξτρά έξοδα για τις
γιορτές αλλά και να χαρείτε με το εορ-
ταστικό πρόγραμμα των ημερών.  

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Οι μέρες σας είναι γεμάτες με ευκαιρίες
και καλοπέραση. Ίσως είναι καιρός να
απολαύσετε τα φιλικά σας πρόσωπα και
να βρεθείτε σε αγαπημένους γνώριμους
προορισμούς.  

Λέων
(23/7-22/8)
Είστε γεμάτοι αισιοδοξία, εσείς του
πρώτου δεκαημέρου, όπου θα έχετε
νέες ευκαιρίες και πρόσωπα να μπαί-
νουν τώρα στη ζωή σας. Η συναισθη-
ματική υπερβολή θα σας χαρακτηρίζει
έντονα αυτό το διήμερο.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τους Παρθένους η αντίθεση
του Δία - Αφροδίτη είναι εξαιρετικά
καλή για όσους από εσάς ασχολείστε
με τα ΜΜΕ, τα ταξίδια, τις σπουδές,
θέματα ομορφιάς και αγορές που
έχουν να κάνουν με την προσωπική
σας εικόνα.  

Ζυγός
(23/9-23/10)
Καλό θα είναι αυτό το διήμερο, όπου
μπορεί να λάβετε κάποια δώρα, να
απολαύσετε τη συντροφιά δικών σας
προσώπων και να φτιάξει η ψυχολογία
σας. Βέβαια, μπορεί να αφεθείτε σε
άσκοπα έξοδα ή υπερβολές που θα σας
στοιχίσουν την οικονομική σας ηρεμία.  

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Στο δικό σας ζώδιο κινείται η Αφρο-
δίτη και αυτό το Σαββατοκύριακο
σχηματίζει αντίθεση με τον Δία. Ανα-
μένεται να σας δοθεί μια σημαντική
ευκαιρία για να νιώσετε καλύτερα με
τη σχέση σας και να έχετε προοπτι-
κές για καινούργιες γνωριμίες.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Τα επαγγελματικά σας θα σας βρουν
έτοιμους για νέες προοπτικές και σε
όλο αυτό θα ευνοηθεί το πορτοφόλι
σας. Προσοχή να δώσετε στη διατροφή
σας, που μάλλον δεν θα μπορέσετε να
αντισταθείτε στα γλυκά των Χριστου-
γέννων. Μια χαρά θα πάρετε από κά-
ποιο κατοικίδιο που μπορεί να σας δο-
θεί ως δώρο.  

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Εσείς του πρώτου δεκαημέρου θα έχε-
τε αρκετά όμορφο κλίμα με την προ-
σωπική σας ζωή, ενώ εσείς των τελευ-
ταίων ημερών κάποια κατάσταση που
εξελίσσεται σας έχει βαρύνει την ψυ-
χολογία αρκετά.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Η Αφροδίτη σε αντίθεση με τον Δία
ενεργοποιεί ευκαιρίες στα επαγ-
γελματικά σας, αλλά και αποκτάτε
μια πολύ καλή εικόνα στην κοινωνι-
κή σας ζωή. Πολύ πιθανόν να ασχο-
ληθείτε με τον χώρο σας και να
φροντίσετε τις αγορές και τα πράγ-
ματα που χρειάζεστε για τις γιορτές.  

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι ένα αρκετά καλό διήμερο για
εσάς, όπου με την προτροπή του Δία
και της Αφροδίτης θα έχετε μια πο-
λύ αισιόδοξη στάση απέναντι στα
θέματα που σας απασχολούν. Ένα
φλερτ είναι πολύ πιθανόν να σας
δώσει πίσω τη χαμένη σας διάθεση.

ΣΑΒΒΑΤΟ 9 ΔΕΚΕMBΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΖΩΔΙΑ61

Α υτό το διήμερο θα υπάρξουν έντονοι προβληματισμοί πάνω
σε οικονομικά θέματα αλλά και στις σχέσεις μας. Στον
οικονομικό τομέα μπορεί να γίνουμε απαιτητικοί και θα

υπάρξει η τάση για κέρδη, που κάποιες φορές δεν θα
αποκτώνται μέσα από την πεπατημένη οδό. Εδώ θα πω ότι
ενισχύεται η δίψα για τα καλά της ζωής με την αντίθεση
Αφροδίτη - Δία, κάτι που θα επηρεάσει το πρώτο δεκαήμερο των
Σταθερών ζωδίων, Ταύρου, Λέοντα, Σκορπιού και Υδροχόου, αλλά
και τα υπόλοιπα ζώδια θα έχουν έναν καλό λόγο να αισιοδοξούν.
* Για εσάς που έχετε γεννηθεί στις 9 Δεκεμβρίου θα υπάρξει
έντονη τάση αλλαγών, ιδίως το πρώτο τρίμηνο της προσωπικής
σας χρονιάς. Η άνοιξη του 2024 θα σας βάλει σε ένα μεγάλο
δίλημμα.
* Για όσους έχουν γεννηθεί στις 10 Δεκεμβρίου, για ένα μεγάλο
διάστημα θα σας απασχολήσουν ένα οικονομικό θέμα αλλά και η
ολοκλήρωση μιας προσωπικής σας σχέσης. Ο Αύγουστος θα είναι
ένα δύσκολο πέρασμα της προσωπικής σας χρονιάς.  




